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• Σπ. Καπράλος και Ισ. Κούβελος ανοίγουν τα χαρτιά τους στην «Α» ▶ΣΕΛ. 17-19

Ο ποδοσφαιρικός 
Μπαλτάκος
και οι… φυλές 
των παραγόντων

ΣΥΡΙΖΑ: Η ζωή μετά…
•Πώς ήμαστε τον Ιανουάριο 2015 με Σαμαρά - Βενιζέλο
•Πού φτάσαμε τον Ιανουάριο 2017 με Τσίπρα - Καμμένο

▶ΣΕΛ. 8-9

ΤΣΙΠΡΑΣ ΣΕ ΜΕΡΚΕΛ

«Θα περάσω 
τα μέτρα»

• Απόλυτη διαβεβαίωση του πρωθυπουργού στην Α. Μέρκελ ότι τα
μέτρα άμεσα θα ψηφιστούν
• «Αν χρειαστεί θα βάλω και την αντιπολίτευση να τα ψηφίσει», είπε
στην καγκελάριο δείχνοντας έτσι ότι είναι βέβαιος για τη 2η αξιολόγηση

ΣΕΛ.

5

Αθώοι όλοι στο ΤΑΙΠΕΔ
• Με το υπ’ αρ. 150/2017 βούλευμα το Συμβούλιο Εφετών έκρινε αθώους τους συμβούλους του
ΤΑΙΠΕΔ (Kωνσταντίνο Μανιατόπουλο, Γιάννη Εμίρη, Ανδρέα Ταπραντζή), καταρρίπτοντας τον
μύθο του ΣΥΡΙΖΑ για ξεπούλημα» της δημόσιας περιουσίας                              ▶ΣΕΛ. 25

ΠΡΟΚΟΠΗΣ
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ 

Ο Πρόεδρος
«Πάκης» 

που αρέσει
σε όλους…

▶ΣΕΛ. 11

ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ 

«Πληρώνουμε 
τον λογαριασμό 

του Τσίπρα»
▶ΣΕΛ. 12-13

Με 21,5% ο Σάλλας
στην Παγκρήτια 

▶ΣΕΛ. 29

ΣΕΛ.

21
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Μ
πορεί ο Παναγιώτης Λαφαζάνης να μην μπήκε στη βουλή αλλά σε… ταξί για να τον πάει (όπως δείχνει
η αυτοσαρκαστική διαφήμιση της Λαϊκής Ενότητας) στο Νομισματοκοπείο, ωστόσο πολλοί ήταν αυτοί που
θυμήθηκαν τον πρώην υπουργό την εβδομάδα που πέρασε. Αιτία η δημόσια κουβέντα που άνοιξε με α-

φορμή τις δηλωσίες του κοινοβουλευτικού εκπροσώπου του ΣΥΡΙΖΑ, Νίκου Ξυδάκη, περί δραχμής και της ευ-
ημερίας που υπήρχε με το εθνικό νόμισμα.
Όσο και αν ο κ. Ξυδάκης προσπάθησε να μαζέψει τα ασυμμάζευτα και ανεξαρτήτως του αν ήταν εξαιρετικά ατυχής
η χρονική συγκυρία της τοποθέτησής του, η αλήθεια είναι ότι οι παλινωδίες δανειστών και κυβέρνησης έχουν α-
ναστήσει το φάντασμα του καλοκαιριού του 2015 και των σεναρίων για Grexit. Όσο δε η κοινωνία συμπιέζεται  α-
πό τις αλλεπάλληλες αφαιμάξεις των εισοδημάτων της και όσο καταλληλότερος πρωθυπουργός αναδεικνύεται
(δημοσκοπικά) ο… ΚΑΝΕΝΑΣ, τότε τα επιχειρήματα όσων φλερτάρουν με την επιστροφή στο εθνικό νόμισμα α-
κούγονται θελκτικά. 
Είναι όμως ρεαλιστικά; «Όχι», απαντά σχεδόν η πλειοψηφία των οικονομιών αναλυτών. Για παράδειγμα, οι ελλη-
νικές συστημικές τράπεζες εκτιμούσαν το καυτό καλοκαίρι του 2015 ότι έξοδος της Ελλάδας από το ευρώ θα είχε ως

συνέπεια την υποτίμηση κατά 50% των συνο-
λικών περιουσιακών στοιχείων των πολιτών,
ενώ παράλληλα θα εκτόξευε τον πληθωρισμό
ίσως και μέχρι το 20% σε ετήσια βάση.
Άλλοι οικονομολόγοι όπως ο κ. Ν. Οικονο-
μίδης –καθηγητής στο Stern School of Busi-
ness, NYU– αρθρογραφούσε το 2015 για το
ενδεχόμενο επιστροφής στη δραχμή περιγρά-
φοντας ακόμη πιο ζοφερές εικόνες. Εξηγού-
σε τότε ο κ. Οικονομίδης ότι το Grexit θα ή-

ταν μία καταστροφική εξέλιξη του μεγέθους της Μικρασιατικής καταστροφής, με μια νέα δραχμή βαθιά υποτιμη-
μένη με ισοτιμία 1.000 νέες δραχμές προς ένα ευρώ, με τριπλασιασμό των τιμών των καταναλωτικών αγαθών και
πρόκληση ακραίας φτώχειας και κοινωνικής αναταραχής. 
Ένα χρόνο νωρίτερα, το 2014, ο καθηγητής Οικονομικών Επιστημών, Παναγιώτης Πετράκης, υπογράμμιζε σε
μελέτη του ότι σε περίπτωση Grexit το εθνικό νόμισμα που θα αντικαθιστούσε το ευρώ θα υποτιμάτο από 50% έως
90%, προκαλώντας άμεση χρηματοδοτική ανάγκη της ελληνικής οικονομίας της τάξης των 110 με 150 δισ. ευρώ.
Ακόμη όμως και αυτοί που επιχειρηματολογούν για τα όποια οφέλη από την επιστροφή στο εθνικό νόμισμα (π.χ.
ο Κώστας Λαπαβίτσας με το «Σχέδιο Κοινωνικής Αλλαγής και Εθνικής Ανασυγκρότησης για την Ελλάδα»), δεν αρ-
νούνται ότι η αξία του νέου νομίσματος θα μειωθεί σημαντικά σε σχέση με το ευρώ και άλλα νομίσματα, προκα-
λώντας αρνητικές συνέπειες για τις αγορές, τις εισροές και τα τελικά αγαθά. Δεν αρνούνται, επίσης, ότι κατά τη διάρ-
κεια του χρόνου που χρειάζεται η ισοτιμία για να αποκτήσει τη νέα ισορροπία οι εμπορικές και οικονομικές συ-
ναλλαγές με τον υπόλοιπο κόσμο θα διαταραχθούν με σημαντικό αρνητικό στο ΑΕΠ. 
Ας γίνει, λοιπόν, αυτή η κουβέντα για να δούμε τελικά ποιο σενάριο θα δώσει καλύτερες προοπτικές για τα παιδιά
μας. Αν και πολύ φοβόμαστε ότι τελικά την καλύτερη απάντηση μάλλον τη δίνει το πενάκι του γνωστού Έλληνα σκι-
τσογράφου Γιάννη Δερμεντζόγλου, ο οποίος απεικόνισε δύο συνταξιούχους να μιλούν σε ένα παγκάκι λέγο-
ντας ο ένας στον άλλον ότι «Θα έπρεπε ως χώρα να έχουμε ένα σενάριο παραμονής στο ευρώ κι ένα σενάριο εξόδου…». Για
να λάβει πληρωμένη απάντηση από έναν διερχόμενο: «Δεν έχει σενάριο, άνθρωπέ μου, σε τσόντα παίζουμε…».

Ταινία σεξ 
δίχως σενάριο

8 σελιδεσ
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Fornoz ή Φούρνοι, Esek ή Αγαθο-
νήσι, Nergizcik ή Αρκοί, Kololim-
noz ή Καλόλιμνος, Kocbaba ή Λέ-
βιθα, Ardacik ή Σύρνα, Kesir ή
Διαπόρι, είναι μερικά μόνο από τα
ονόματα των 130 νησίδων και
βραχονησίδων που αμφισβητεί
εκκωφαντικά η Τουρκία. 

Ρεπορτάζ:
Κώστας Παπαδόπουλος

Ο
Ρετσέπ Ταγίπ Ερντογάν, ό-
ντας αφηνιασμένος από την α-
πόφαση της ελληνικής Δικαιο-
σύνης να μην εκδοθούν οι 8
Τούρκοι αξιωματικοί που διέ-

φυγαν στη χώρα μας μετά το αποτυχημένο
πραξικόπημα της 15ης Ιουλίου, αναζητά «πα-
ράθυρο ευκαιρίας» για να στήσει σκηνικό κρί-
σης στο νοτιοανατολικό Αιγαίο. Το πρωί της
Παρασκευής, μάλιστα, διά στόματος του πρω-
θυπουργού (και γαμπρού του), Μπιναλί Γιλ-
ντιρίμ, έστειλε ένα ακόμη μήνυμα πως οι...
τσαμπουκάδες αυτήν τη φορά δεν είναι για «ε-
σωτερική κατανάλωση».

«Η Γεωγραφία είναι μοίρα. Δεν μπορούμε να
επιλέξουμε τους γείτονες. Πρέπει να καταφέρουμε
να πορευτούμε με τους υπάρχοντες. Η Τουρκία δεν
έχει καμία συμπεριφορά που θα χαλάσει τις σχέ-
σεις με την Ελλάδα. Και στις υπερβολές και προ-
κλήσεις που προέρχονται, κατά διαστήματα, από
την άλλη πλευρά, απαντάμε χαμογελώντας. Αυτό
δεν πρέπει να το εκλαμβάνουν λανθασμένα», ση-
μείωσε ο Γιλντιρίμ, μια δήλωση που έρχεται
ως συνέχεια των όσων είχε υποστηρίξει την α-
μέσως προηγούμενη ημέρα οΜεβλούτ Τσα-
βούσογλου. Ο υπουργός Εξωτερικών της γει-
τονικής χώρας, μιλώντας στην εφημερίδα
«Χουριέτ», ζήτησε από τον Πάνο Καμμένο
«να έρθει στα συγκαλά του» –με αφορμή τη ρίψη
στεφάνου στα Ίμια στη μνήμη των τριών πε-
σόντων αξιωματικών του ΠΝ στην κρίση του
1996–, ενώ έφτασε στο σημείο να απειλήσει
τη χώρα μας με... ατύχημα. «Η Τουρκία ξέρει

να δίνει την πρέπουσα απάντηση και ότι, Αλλάχ
φυλάξοι, σε περίπτωση ατυχήματος δεν θα υπάρ-
χει γυρισμός», υποστήριξε ο Τσαβούσογλου
και ζήτησε «περισσότερη ωριμότητα» από τον
Έλληνα υπουργό Άμυνας. 

Κάτι που λίγοι γνωρίζουν είναι πως ο Έλ-
ληνας υπουργός Εθνικής Άμυνας αποτελεί
persona non grata για τους γείτονες από τα τέ-
λη της δεκαετίας του ’90, όταν ως βουλευτής
της Νέας Δημοκρατίας επισκέφτηκε την Κύ-
προ και συμμετείχε στο μνημόσυνο του δολο-
φονημένου από πράκτορες της ΜΙΤ, Θεόφι-
λου Γεωργιάδη. Τότε, είχε μιλήσει για «τον α-
γώνα του κουρδικού λαού» και είχε καταφερθεί
εναντίον της κυβέρνησης Σημίτη, κάνοντας
λόγο για «προδοσία μέσα από την Ελλάδα από
εκείνους που παρέδωσαν τον Αμπντουλάχ Οτσα-
λάν, δίνοντας ένα τεράστιο πλήγμα στον αγώνα
που ξεκίνησε ο Θεόφιλος». 

Οι «γκρίζες ζώνες»
Πολύ πριν ο Σουλτάνος αμφισβητήσει ανοι-
χτά τη Συνθήκη της Λοζάνης, η Ακαδημία Ι-
στορίας της Τουρκίας εξέδωσε το 2004 βι-
βλίο με τίτλο «Οι ζώνες του Λυκόφωτος στο
Αιγαίο - Τα μη Λησμονημένα Τουρκικά Νη-
σιά», στο οποίο επαναλαμβάνονται όλα τα ε-
πιχειρήματα της Τουρκίας για το Αιγαίο, τα
νησιά και τις βραχονησίδες του. Ένα βιβλίο
το οποίο αποτελεί και το... εγχειρίδιο για τις
αμφισβητήσεις των γειτόνων μας, στο οποίο
συμπεριλαμβάνονται και χάρτες που δεί-
χνουν, σύμφωνα με τους Τούρκους ιστορι-
κούς, ποιες νησίδες και θαλάσσιες περιοχές
που τις περιβάλλουν δεν παραχωρήθηκαν
ποτέ στην Ελλάδα. Αυτές ακριβώς είναι και
οι διεκδικήσεις που προβάλλει σήμερα η Ά-
γκυρα. Ο λόγος για ακατοίκητες βραχονησί-
δες που σήμερα χρησιμοποιούν Έλληνες βο-

σκοί, όπως η Αστακίδα στα βόρεια της Κά-
σου ή η Ζουράφα (6 ν.μ. από τη Σαμοθρά-
κη) που αποτελεί το ανατολικότερο σύνορο
της χώρας μας στο Βόρειο Αιγαίο, αλλά και
κατοικημένα μεγάλα νησιά, όπως η Ψέριμος. 

Την ίδια ώρα, πολύπειρος πρώην πρέ-
σβης σχολιάζει στην «Α» πως «προκαλεί ιδιαί-
τερη ανησυχία το γεγονός ότι η Τουρκία επιλέγει
να αναβαθμίσει τις ενέργειές της στο Αιγαίο σε
μία περίοδο που χαράσσεται η εξωτερική πολιτι-
κή που θα ακολουθήσουν οι ΗΠΑ». Όπως εξη-
γεί, «εάν ο Ερντογάν έχει αποφασίσει να προκα-
λέσει “θερμό” επεισόδιο, τότε η συγκυρία τον
ευνοεί. Ο Ντόναλντ Τραμπ ακόμα δεν έχει δείξει
τις προθέσεις του απέναντι στα δύο κράτη, ενώ ο
νέος Αμερικανός υπουργός Εξωτερικών ανέλαβε
καθήκοντα πριν από μερικές ώρες και επομένως
ελάχιστη ενημέρωση θα έχει για την κατάστα-
ση». Σε ερώτηση για το εάν η Ελλάδα μπορεί
να περιμένει υποστήριξη από την Ευρώπη, η
απάντησή του ήταν πως «Βρυξέλλες, Βερολίνο
και Παρίσι αυτή την ώρα ασχολούνται αποκλει-
στικά και μόνο με τα οικονομικά ζητήματα και τις
επικείμενες εκλογικές αναμετρήσεις σε Γερμανία
και Γαλλία. Εκτιμώ ότι μόνο σε επίπεδο ρητορικής
θα έχουμε στήριξη».


ΠΟΙΕΣ ΕΙΝΑΙ ΟΙ ΝΗΣΙΔΕΣ ΚΑΙ ΒΡΑΧΟΝΗΣΙΔΕΣ
ΠΟΥ ΑΜΦΙΣΒΗΤΕΙ Η ΤΟΥΡΚΙΑ ΜΕ ΒΑΣΗ ΤΟΥΣ

ΧΑΡΤΕΣ ΠΟΥ ΚΥΚΛΟΦΟΡΟΥΝ ΑΠΟ ΤΟ 2004 ΚΑΙ
ΔΕΙΧΝΟΥΝ «ΓΚΡΙΖΟ» ΤΟ ΜΙΣΟ ΑΙΓΑΙΟ

• Οι... τσαμπουκάδες του Ρετσέπ Ταγίπ Ερντογάν φανερώνουν την πρόθεσή του
για αλλαγή τού status quo, ακόμη κι αν χρειαστεί να «μιλήσουν» τα όπλα

130 βραχονησίδες
αμφισβητεί 
τώρα η Τουρκία

Σύλληψη
Τούρκου για
κατασκοπεία
στο ναύσταθμο
της Σαλαμίνας
Ο 51χρονος Τούρκος Τσενγκίζ Ουι-
γούρ, μέλος πληρώματος του πλοίου
«MAKBULE ANA», συνελήφθη το
πρωί της Τετάρτης από λιμενικούς με
την κατηγορία της κατασκοπείας στο
λιμάνι της Ελευσίνας. Σύμφωνα με
σχετική ενημέρωση από το ΛΣ, ο
51χρονος φωτογράφιζε τον ναύ-
σταθμο της Σαλαμίνας (σ.σ. η έδρα
του στόλου του ΠΝ) κατά τον διάπλου
του πλοίου από τη θαλάσσια περιοχή
Περάματος - Πειραιά. Η είδηση έλαβε
μεγάλη έκταση από τα ΜΜΕ της γει-
τονικής χώρας, ενώ ενημερώθηκε και
η τουρκική πρεσβεία στην Αθήνα. Α-
πό το Κεντρικό Λιμεναρχείο Ελευσί-
νας που διενεργεί την προανάκριση,
ενημερώθηκε η αρμόδια Εισαγγελική
Αρχή και με εντολή της συνελήφθη ο
51χρονος ναυτικός, για παράβαση
του άρθρου 149α του Π.Κ. Ο συλλη-
φθείς προσήχθη χθες στο Μονομελές
Πλημμελειοδικείο Πειραιά με τη δια-
δικασία του αυτοφώρου, απ’ όπου α-
φέθη ελεύθερος και ορίστηκε τακτική
δικάσιμος για τις 8 Φεβρουαρίου.
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• Το παρασκήνιο των δύο συναντήσεων του Πάνου Καμμένου 
με τον νέο πρέσβη των ΗΠΑ στην Αθήνα Τζέφρι Πάιατ και τον νέο 
προσωπάρχη του Λευκού Οίκου Ρέινς Πρίμπους

Περιμένοντας όπλα 
από τον... θείο Σαμ

Δύο συναντήσεις του υ-
πουργού Εθνικής Άμυνας,
Πάνου Καμμένου, με τον
νέο Αμερικανό πρέσβη
Τζέφρι Πάιατ, μέσα σε διά-
στημα μικρότερο των 20 η-
μερών (13 και 31 Ιανουα-
ρίου), ρίχνουν νερό στον
μύλο της φημολογίας που
θέλει την Αθήνα να ζητά
στρατιωτική ενίσχυση από
την Ουάσιγκτον. 

Ρεπορτάζ: 
Κώστας Παπαδόπουλος

Σ
το Πεντάγωνο τα... μη-
νύματα για τις προθέ-
σεις του Ρετσέπ Ταγίπ
Ερντογάν –να εξαγάγει
την κρίση στο Αιγαίο

και να κορυφώσει τις προκλήσεις
απέναντι στην Ελλάδα– είχαν φτά-
σει εδώ και καιρό. 

Πολύ πριν από την απόφαση
του Αρείου Πάγου για τη μη έκδο-
ση των 8 Τούρκων αξιωματικών,
που όπως φαίνεται αποτελεί
θρυαλλίδα εξελίξεων στις σχέσεις
μας με τους γείτονες. 

Γι’ αυτό και ο Πάνος Καμμέ-
νος –που πολλά μπορεί κανείς να
του προσάψει σε επίπεδο άσκη-
σης πολιτικής, ως υπουργός Εθνι-
κής Άμυνας όμως αποδεικνύεται
ιδιαίτερα δραστήριος– φρόντισε
από νωρίς να ανοίξει δίαυλο επι-
κοινωνίας με τους ομογενείς που
βρίσκονται στο πλευρό του Ντό-
ναλντ Τραμπ. 

Η συνάντηση που είχε με τον
νέο προσωπάρχη του Λευκού Οί-
κου, Ρέινς Πρίμπους, στο περι-
θώριο της ορκωμοσίας του νέου
προέδρου των ΗΠΑ δεν ξένισε
τους καλά γνωρίζοντες. 

Σύμφωνα με πληροφορίες από
πηγές του ΥΠΕΘΑ, τρία ήταν τα ζη-
τήματα που κυριάρχησαν στη συ-
ζήτηση που είχαν οι δύο άνδρες:
α) η δημοσιονομική κατάσταση

της χώρας και οι διαπραγματεύ-
σεις για το κλείσιμο της δεύτε-
ρης αξιολόγησης

β) το προσφυγικό - μεταναστευτι-
κό σε συνδυασμό με τις έρευνες
για παρουσία τυχόν εξτρεμι-
στών του ISIS στα hot spots, και 

γ) η κορύφωση της τουρκικής
προκλητικότητας και το πώς
μπορεί να ενισχυθεί αμυντικά η
Ελλάδα μέσα στα πολύ στενά οι-
κονομικά δεδομένα που έχουν
διαμορφωθεί.

Αγορά F-35JSF,
αναβάθμιση F-16
Ο Π. Καμμένος ήδη από τους
πρώτους μήνες της θητείας του ως
ΥΕΘΑ είχε φροντίσει να κάνει ένα
«δώρο» ύψους 500 εκατ. δολα-
ρίων στην αμερικανική αμυντική
βιομηχανία, με την αναβάθμιση
των α/φ ναυτικής συνεργασίας P-
3B Orion. Το μεγάλο ερώτημα, που
θα απαντηθεί από τις εξελίξεις, εί-
ναι το τι στάση θα κρατήσει ο Λευ-
κός Οίκος απέναντι τον Τούρκο
πρόεδρο που δείχνει αφηνιασμέ-
νος μετά την αποτυχημένη απόπει-
ρα πραξικοπήματος της 15ης Ιου-
λίου. Εάν ο Ντ. Τραμπ εκτιμά ότι
η υφιστάμενη ποιοτική ισορροπία
δυνάμεων ανάμεσα σε Αθήνα και
Άγκυρα πρέπει να συνεχιστεί, τότε
σαφώς και συγκεντρώνει περισσό-
τερη τύχη να ικανοποιηθεί το ελ-

ληνικό αίτημα –ανεπίσημο ακό-
μη– για απόκτηση μία μοίρας μα-
χητικών α/φ 5ης γενιάς F-35JSF.
Το «κλειδί» είναι να βρεθεί ο τρό-
πος χρηματοδότησης για την από-
κτηση των 20-24 α/φ που απαιτεί-
ται για τη συγκρότηση  της μοίρας,
με έγκυρες πηγές να αναφέρουν
στην «Α» ότι καταβάλλεται προ-
σπάθεια ώστε να δοθούν οι απα-
ραίτητες πιστώσεις από τις ΗΠΑ,
καθώς λόγω μνημονίου ο αμυντι-
κός προϋπολογισμός της χώρας
μειώνεται διαρκώς.

Την ίδια ώρα, σε διαβουλεύσεις
βρίσκονται Αθήνα και Ουάσιγκτον
για την υλοποίηση ενός προγράμ-
ματος αναβάθμισης - εκσυγχρονι-
σμού των υπαρχόντων μαχητικών
α/φ F-16 στο επίπεδο Viper. Η α-
μερικανική Πολεμική Αεροπορία
και άλλες χώρες που διαθέτουν F-

16 προχώρησαν στην υιοθέτηση
της νέας διαμόρφωσης που βασί-
ζεται στο Block 52+ Adv. Που δια-
θέτει και η Ελλάδα, ενώ ταυτόχρο-
να ενσωματώσει νέο ραντάρ τύπου
AESA που αποτελεί ότι πιο σύγ-
χρονο υπάρχει και εξοπλίζει μαχη-
τικά α/φ 5ης γενιάς. 

Προμήθεια ε/π και
αντιτορπιλικών
Ενίσχυση από τον... θείο Σαμ πε-
ριμένει και ο Στρατός Ξηράς, με
τον Π. Καμμένο να έχει ζητήσει
κατ’ επανάληψη από τις ΗΠΑ την
προσφορά μεταχειρισμένων μετα-
φορικών ε/π UH-60 Blackhawk.
Για την ώρα, η Ουάσιγκτον έχει α-
νάψει το «πράσινο φως» για την
παραχώρηση 60 μεταχειρισμένων
ε/π OH-58D Kiowa Warrior (ανα-
γνώρισης / ελαφρά εξοπλισμένα),
που όμως δεν αρκούν για να καλύ-
ψουν τις ανάγκες της Αεροπορίας
Στρατού. 

Εκκρεμότητα υπάρχει και με την
παραλαβή επιπλέον βαρέων μετα-
φορικών ε/π CH-47D Chinook α-
πό τα αποθέματα του αμερικανικού
στρατού, ενώ με πιο γοργές διαδι-
κασίες προχωρά και η αναβάθμι-
ση - προμήθεια νέων πυρομαχι-
κών για τα αυτοκινούμενα συστή-
ματα MLRS του Πυροβολικού. 

Όσον αφορά το Πολεμικό Ναυτι-
κό με αγωνία αναμένεται η απόφαση

του Κογκρέσου για την αποδέσμευ-
ση δύο αντιτορπιλικών κλάσης
Arleigh Burke που αποδεσμεύονται
από το αντίστοιχο των ΗΠΑ. Τα κρι-
τήρια είναι τόσο επιχειρησιακά όσο
και πολιτικά, καθώς πρόκειται για
πλοία πανίσχυρα, με τεράστιες δυ-
νατότητες αεράμυνας περιοχής, που
τυχόν απόκτησή τους από την Ελλά-
δα θα σημάνει ανατροπή των ισορ-
ροπιών στο Αιγαίο. Καλά πληροφο-
ρίες πηγές, μάλιστα, αναφέρουν ότι
προκειμένου να πειστούν οι Αμερι-
κάνοι και να αποδεσμεύσουν τα συ-
γκεκριμένα σκάφη, ο Πάνος Καμ-
μένος δεσμεύτηκε για «πάγωμα»
των όποιων συζητήσεων για από-
κτηση νέου τύπου φρεγάτας από χώ-
ρα της Ε.Ε. και πιο συγκεκριμένα της
γαλλικής FREMM. 

Αξίζει να σημειωθεί, τέλος, πως
ο υπουργός Εθνικής Άμυνας, κάθε
φορά που ερωτάται για το πού θα
βρεθούν τα λεφτά για την απόκτηση
οπλικών συστημάτων (καθώς ακό-
μη κι αν αυτά παραχωρηθούν δω-
ρεών ή σε ευτελείς τιμές απαιτού-
νται κονδύλια για την επιχειρησια-
κή ένταξη τους, οπλισμό, ανταλλα-
κτικά και συντήρηση), απαντά: «Έ-
χει αποφασισθεί η υλοποίηση στο-
χευμένων εξοπλιστικών προγραμμά-
των και έχουν αναληφθεί πρωτοβου-
λίες για εξασφάλιση πιστώσεων για
την κάλυψη εξοπλιστικών αναγκών
των Ενόπλων Δυνάμεων».

Το κόστος για την αναβάθμιση των ελληνικών F-16 υπολογίζεται
περίπου στα 1,7 δισ. ευρώ, τα οποία θα μπορούσαν να καταβληθούν
σε βάθος χρόνου

Η Ουάσιγκτον έχει ανάψει το «πράσινο φως» για την παραχώρηση
60 μεταχειρισμένων ε/π OH-58D Kiowa Warrior (αναγνώρισης /
ελαφρά εξοπλισμένα)

Ο Π. Καμμένος με 
τον νέο προσωπάρχη 
του Λευκού Οίκου 
Ρέινς Πρίμπους 
(ΦΩΤ: mignatiou.com)
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• ΜΟΝΟ ΣΤΗΝ «Α»: Συμφωνία Τσίπρα - Μέρκελ στη Μάλτα.
• ο αποκαλυπτικός διάλογος της Γερμανίδας καγκελαρίου με τον Έλληνα
πρωθυπουργό στο περιθώριο της άτυπης Συνόδου Κορυφής

Το πακέτο με τα μέτρα που θέλουν
οι δανειστές περιμένει η κυβέρνη-
ση, ώστε να κλείσει η συμφωνία
πριν από τις 9 Φεβρουαρίου, με
στόχο το Euroworking Group να
ανάψει το φως για το Eurogroup
της 20ής Φεβρουαρίου. Αυτή είναι
και η συμφωνία που έκαναν Τσί-
πρας - Μέρκελ στη Μάλτα.

ρεπορτάζ:
Θεοδόσης Παπανδρέου

M
ερικά λεπτά διήρκησε η συ-
ζήτηση σχετικά με το ελληνι-
κό ζήτημα του Αλέξη Τσί-
πρα με την Άνγκελα Μέρ-
κελ στο περιθώριο της άτυ-

πης συνόδου κορυφής της Μάλτας. Ενώ η συ-
ζήτηση στράφηκε κυρίως στη συνάντηση που
είχε η Γερμανίδα καγκελάριος με τον Ταγίπ
Ερντογάν, σε μια αποστροφή του λόγου της
ξεκαθάρισε στον Έλληνα πρωθυπουργό πως
δεν υπάρχει πλέον χρόνος για χάσιμο.

Η εξέλιξη χαρακτηρίζεται αναμενόμενη α-
πό πολλούς, καθώς η Άνγκελα Μέρκελ βλέ-
πει να χάνει την εκλογική κούρσα αφενός λό-
γω του μεταναστευτικού και αφετέρου λόγω
του ελληνικού προβλήματος. Το 50% των ψη-
φοφόρων θα ψήφιζε τον Μάρτιν Σουλτς και
μόλις το 34% τη νυν καγκελάριο δείχνει δη-
μοσκόπηση για λογαριασμό του ARD. Παρό-
μοιες τάσεις καταγράφει η δημοσκόπηση του
ινστιτούτου Insa για λογαριασμό του περιο-
δικού «Stern» και του ιδιωτικού τηλεοπτικού
προγράμματος RTL. Αν και ακόμα είναι νω-
ρίς για πανηγυρισμούς, είναι πια ξεκάθαρο
πως αυτή η εκλογική αναμέτρηση δεν θα είναι
περίπατος για την ισχυρά κυρία της Γερμα-
νίας, η οποία πλέον κουβαλά τα προβλήματα
των πολλών τελευταίων ετών.

Το τετ-α-τετ 
Σύμφωνα με αποκλειστικές πληροφορίες της
«Α», η Άνγκελα Μέρκελ απέφυγε να επε-
κταθεί στο θέμα κατά τη συνάντησή της με τον
Αλέξη Τσίπρα, στον οποίο όμως έκανε σα-
φές πως αυτήν τη φορά η Γερμανία δεν θα
περιμένει από την Ελλάδα να εξαντλήσει τα
οικονομικά της περιθώρια προτού αποφασί-
σει να λάβει μέτρα. Οι ίδιες πληροφορίες θέ-
λουν να διημείφθη ο παρακάτω διάλογος:
A.M.: «Αλέξη,�δεν�υπάρχει�πια�χρόνος�για�χά-

σιμο.�Όσο εσύ καθυστερείς,�έχω�πρόβλημα�ε-
γώ».

A.ΤΣ.: «Δώστε�μας�την�πρότασή σας�ολοκλη-
ρωμένη�και�θα�σας�απαντήσουμε�μέχρι�τη
Δευτέρα».

A.Μ.: «Θα�μπορέσεις�να�περάσεις�από�τη�Βουλή
τα�νέα�μέτρα;»

A.ΤΣ.: «Αν�χρειαστεί,�θα�υποχρεώσω�και�την�α-

ντιπολίτευση.�Αλλά�γνωρίζεις�ότι�δεν�μπορεί-
τε�να�ζητάτε�τα�πάντα…»

A.Μ.: «Θα�έχετε�την�πρόταση�τις�επόμενες�ώ-
ρες.�Περιμένω�να�κλείσουμε�το�θέμα�με�συνο-
πτικές�διαδικασίες�προς�όφελος�και των�δύο».

Εξελίξεις και μέσα 
στο Σαββατοκύριακο 
Ο διάλογος αυτός επιβεβαιώνεται και από
κυβερνητικά στελέχη στην Αθήνα, και ειδι-
κά από το υπουργείο Οικονομικών, τα ο-
ποία περιμένουν εξελίξεις ακόμα και μέσα
στο Σαββατοκύριακο ώστε να δοθεί απά-
ντηση στις αρχές της ερχόμενης εβδομάδας
και να κλείσει το θέμα. Μάλιστα, ακόμα και
το αφορολόγητο έχει φύγει από τις «κόκκι-
νες» γραμμές της κυβέρνησης, καθώς πλέον
θα εξεταστεί η πρόταση στο σύνολό της και
όχι ανά μέτρο. Αν υπάρξει η εικόνα πως στο
σύνολο είναι ισορροπημένη, τότε ο Ευ-
κλείδης Τσακαλώτος θα αναλάβει να την

προωθήσει το συντομότερο για ψήφιση για
να κλείσει και η αξιολόγηση μέσα στον Φε-
βρουάριο.

«Κόκκινη γραμμή»
Η μόνη «κόκκινη γραμμή» που πιθανότατα
και δεν θα υπάρχει μέσα στο πακέτο που πε-
ριμένει η Αθήνα είναι αυτή των ομαδικών
απολύσεων.

Η υπουργός Εργασίας Έφη Αχτσιόγλου,
με αφορμή τη συζήτηση στην αρμόδια επι-
τροπή της Βουλής νομοσχεδίου του υπουρ-
γείου της, ξεκαθάρισε πως «για�τον�συνδικα-
λιστικό�νόμο�είμαστε�κάθετα�αντίθετοι�με�το
ΔΝΤ�για�τη�θεσμοθέτηση�“λοκ�άουτ”.�Δεν�υ-
πάρχει�περίπτωση�να�κάνουμε�πίσω.�Έχουμε�κά-
νει�τις�αναγκαίες�θεσμικές�επαφές�με�όλους�τους
κοινωνικούς�εταίρους.�Η�συζήτηση�χρειάζεται
προσοχή,�γιατί�οποιαδήποτε�παρέμβαση�στον
συνδικαλιστικό�νόμο�θα�πρέπει�να�είναι�τέτοια
που�να�μη�θίγει�το�συνταγματικό δικαίωμα�της
συνδικαλιστικής�ελευθερίας.�Από�την�πλευρά
μας�η�πρόταση�αφορά�την�ύπαρξη�ηλεκτρονι-
κών�μητρώων�μελών�ώστε�να�μπορεί�να�γίνεται
έλεγχος�στις�εκλογές�τους».�

Συνεχίζοντας, η κ. Αχτσιόγλου υμπλή-
ρωσε πως «καμία�οπισθοχώρηση�δεν�θα�κά-
νουμε�από�τη�θέση�μας�για�αλλαγή�του�θεσμι-
κού�πλαισίου�σε�ό,τι�αφορά�το�όριο�των�ομαδι-
κών�απολύσεων.�Θέση�μας�είναι�ότι�δεν�πρέπει
να�υπάρχει�καμία�αλλαγή�στο�όριο�των�ομαδι-
κών�απολύσεων.�Όπως είναι�σήμερα�στη�χώ-
ρα,�αυτό�είναι�πλήρως�συμβατό�με�την�ενωσια-
κή�νομοθεσία.�Η�απελευθέρωση�του�ορίου�α-
πολύσεων αποτελεί�παράγοντα�παραγωγής�μα-
ζικής�ανεργίας�και�δεν�έχει�καμία�απολύτως�λο-
γική�–�πέραν�του�ότι�πολιτικά�δεν�μας�βρίσκει
σύμφωνους.�Είναι�εξάλλου�ένα�ζήτημα�στο�ο-
ποίο�δεν�τοποθετούνται�καν�οι εργοδοτικοί�φο-
ρείς�και�δεν�ζητούν�καμία�τέτοιου�τύπου�απε-
λευθέρωση».

Σε κάθε περίπτωση, την τελική απόφαση
μετά και τις εισηγήσεις που θα λάβει αλλά
κυρίως μετά τις εντυπώσεις από τη σύνοδο
της Μάλτας, θα λάβει ο ίδιος ο Αλέξης Τσί-
πρας μετά την επιστροφή του στην Αθήνα.
Στο Μέγαρο Μαξίμου έχει γίνει κατανοητό
πως το κλείσιμο της αξιολόγησης έχει πολι-
τικό κόστος και μένει στον πρωθυπουργό να
αποφασίσει αν θα το επωμιστεί. 


«ΑΛΕΞΗ, ΔΕΝ 
ΥΠΑΡΧΕΙ 

ΠΙΑ ΧΡΟΝΟΣ ΓΙΑ 
ΧΑΣΙΜΟ. ΟΣΟ ΕΣΥ 
ΚΑΘΥΣΤΕΡΕΙΣ, ΕΧΩ
ΠΡΟΒΛΗΜΑ ΕΓΩ…» 
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Αλ. Τσίπρας: «Θα
περάσω τα μέτρα»
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Είναι η Κοινοβουλευτική Ομά-
δα του ΣΥΡΙΖΑ έτοιμη να δια-
λυθεί; Αυτό υποστηρίζουν δη-
μοσιεύματα σύμφωνα με τα ο-
ποία πολλοί βουλευτές δεν
μπορούν να σηκώσουν το βά-
ρος των νέων μέτρων. Η
πραγματικότητα όμως φαίνε-
ται να είναι αρκετά διαφορε-
τική αν μιλήσει κανείς μαζί
τους.

Ρεπορτάζ: 
Θεοδόσης Παπανδρέου

Η
πληροφορία έχει ως ε-
ξής: πρώην υπουργός,
σε πηγαδάκι, δήλωνε
ευθαρσώς ότι δεν σκο-
πεύει να ρίξει την κυβέρ-

νηση μη ψηφίζοντας τα μέτρα. Για να
διευκολύνει είναι έτοιμος να παραιτη-
θεί από τη βουλευτική έδρα.

Όσο και αν αναζητήσαμε τον πρώην
υπουργό, δεν κατέστη δυνατόν να τον
βρούμε. Αντιθέτως όμως το ρεπορτάζ
κατέληξε σε μερικά πολύ χρήσιμα συ-
μπεράσματα.

Ναι, η Κ.Ο. του ΣΥΡΙΖΑ είναι μοι-
ρασμένη σε τάσεις. Οι βουλευτές δεν
ξέρουν πώς να αντιδράσουν, παρακο-
λουθούν μουδιασμένοι τις εξελίξεις και
περιμένουν τις επίσημες ανακοινώσεις
προτού τοποθετηθούν.

Οι τάσεις ορίζονται κυρίως από τη
στάση που θα πρέπει να τηρήσουν. Εί-
ναι εκείνοι που υποστηρίζουν πως δεν
θα πρέπει η κυβέρνηση να υποκύψει,
εκείνοι που εκτιμούν ότι θα πρέπει να
υιοθετηθούν άμεσα όλα τα μέτρα για να
σταματήσει ο εκβιασμός και εκείνοι (η
πλειοψηφία) που υποστηρίζουν πως
πρώτα θα πρέπει να κατατεθούν τα μέ-
τρα και στη συνέχεια να λάβουν τις α-
ποφάσεις τους με γνώμονα την τρέχου-
σα συγκυρία αλλά κυρίως τα όσα θα
μπορούν να πετύχουν την επόμενη μέ-
ρα. Αν δηλαδή έστω και αποδεχόμενοι
σκληρά μέτρα εκτιμούν ότι θα μπορέ-
σουν να ανατρέψουν κάποιες αδικίες
στη συνέχεια, τότε η ψήφιση του νέου
πακέτου θα πρέπει να θεωρείται δεδο-
μένη.

Μια άλλη πληροφορία που υπάρχει
τις τελευταίες ημέρες είναι ότι υπάρχει
ρήξη στις σχέσεις Τσίπρα - Τσακαλώ-
του. 

Και αυτή διαψεύδεται κατηγορημα-
τικά και από τις δύο πλευρές. 

Ο υπουργός Οικονομικών έχει απο-
φασίσει να πάει μέχρι τέλους ώστε να
κλείσει η αξιολόγηση, πάντα σε συνεν-
νόηση με το Μέγαρο Μαξίμου, μιας και

τελικός αποδέκτης των συνεπειών σε
κάθε περίπτωση θα είναι ο Αλέξης
Τσίπρας.

«Το σημαντικότερο πρόβλημα για την
κυβέρνηση είναι πως, ελλείψει ενημέρω-
σης, τα μίντια κατασκευάζουν ειδήσεις και
προβλήματα τα οποία ανακυκλώνονται και

αποκτούν διάσταση η οποία όμως δεν α-
νταποκρίνεται στην πραγματικότητα. Όταν
ακόμα και οι πλέον αρμόδιοι βρίσκονται
σε συνεχή επικοινωνία με τους θεσμούς
γράφοντας και σβήνοντας, δεν είναι λίγοι
οι δημοσιογράφοι που υπογράφουν ρε-
πορτάζ περί δήθεν ρήξης ή παγώματος. Ρε-

πορτάζ που δεν πλησιάζουν καν στην αλή-
θεια», εξηγεί κορυφαίο κυβερνητικό
στέλεχος, το οποίο βέβαια δεν διστάζει
να παραδεχθεί πως ευθύνη φέρνουν
και τα ίδια τα στελέχη. «Δεν είναι δυνα-
τόν να γίνονται δηλώσεις απλά για να μεί-
νει κάποιος στην επικαιρότητα, εκθέτοντας
έτσι μια συνολική προσπάθεια. Ούτε εί-
ναι δυνατόν να ακυρώνεται η προσπάθεια
αυτή από κάποιους οι οποίοι αγνοούν επί
της ουσίας το τι συμβαίνει αλλά έχουν λα-
τρεία με το γυαλί», καταλήγει.

Στο ερώτημα αν θα περάσουν νέα
μέτρα από τη Βουλή, η απάντησή του
είναι ξεκάθαρη: «Ναι, αν ο Αλέξης πεί-
σει ότι είναι απαραίτητο να ψηφιστούν.
Άλλωστε λάβετε υπόψη σας πως αν δεν τα
ψηφίσουμε και πάμε σε εκλογές, μέχρι τον
σχηματισμό της νέας κυβέρνησης τα μέ-
τρα θα έχουν πολλαπλασιαστεί και όποιος
είναι τότε πρωθυπουργός δεν θα έχει άλλη
επιλογή. Οπότε, προς τι η επαναστατικό-
τητα αν δεν έχει αποτέλεσμα; Το ιδανικό
είναι να πετύχουμε την καλύτερη συμφω-
νία και στη συνέχεια να διορθώσουμε ό,τι
μπορούμε. Δεν είναι λύση η προσφυγή
στις κάλπες».

• Οι κυβερνητικοί βουλευτές παρακολουθούν μουδιασμένοι τις
εξελίξεις και περιμένουν τις επίσημες ανακοινώσεις προτού
τοποθετηθούν, εν μέσω φημών ότι πολλοί συνάδελφοί τους δεν θα μπορέσουν
να σηκώσουν το βάρος των νέων μέτρων και θα παραιτηθούν

Διχασμένη 
η Κ.Ο. του ΣΥΡΙΖΑ

«Απειλεί» ξανά ο Σόιμπλε 
Όλα τα παραπάνω συμβαίνουν την ώρα που ο Γερμανός υπουργός
Οικονομικών Βόλφγκανγκ Σόιμπλε για πολλοστή φορά απειλεί την
Αθήνα.
Μιλώντας σε επιχειρηματική εκδήλωση στο Saarbruecken της Γερ-
μανίας, σημείωσε ότι «η Ελλάδα θα πρέπει να εκπληρώσει τις μνημο-
νιακές της δεσμεύσεις, διαφορετικά θα βρεθεί σε δύσκολη θέση».
Εν τω μεταξύ, κύκλοι του γερμανικού υπουργείου Οικονομικών ε-
πιβεβαίωναν τη συνάντηση του κ. Σόιμπλε με τον κ. Τόμσεν του ΔΝΤ
και μάλιστα χωρίς την παρουσία του Ευκλείδη Τσακαλώτου. Υπο-
στήριζαν, δε, πως ο κ. Τόμσεν στη συνάντηση με τον κ. Σόιμπλε εμφανίστηκε και πάλι να αμφι-
σβητεί την επίτευξη υψηλών πρωτογενών πλεονασμάτων από την Ελλάδα. Ωστόσο, ήταν πιο
ευέλικτος σε ό,τι αφορά το μέγεθος της μείωσης του αφορολόγητου ορίου και πώς θα αντιμε-
τωπιστεί νομοθετικά η περικοπή των συντάξεων. Σημειώνεται ότι, για το τελευταίο, η κυβέρνηση
θέλει να μπει στον «κόφτη».
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• Μεγάλη σπουδή στη Νέα Δημοκρατία για την έκθεση της τράπεζας
Credit Suisse που εξετάζει διάφορα ενδεχόμενα σχετικά με το κλείσιμο ή όχι
της δεύτερης αξιολόγησης και τα οποία φτάνουν μέχρι και το Grexit

«Γαλάζιες» 
ασκήσεις 
επί 5 σεναρίων 

Ρεπορτάζ: Σπύρος Παπαδάκης

Α
υτή την εβδομάδα οι
συσκέψεις διαδέχο-
νταν η μια την άλλη.
Το μήνυμα που έστει-
λε από νωρίς ο Μη-

τσοτάκης στους στενούς του συ-
νεργάτες ήταν να είναι πανέτοιμοι
και να μην επιτρέψουν στον Τσί-
πρα να τους πιάσει στον ύπνο. 

Εκλογές βλέπουν
και στην Ευρώπη…
Στη Νέα Δημοκρατία δεν αναλύουν
μόνο τα μηνύματα εντός των συνό-
ρων αλλά πολύ περισσότερο τα μη-
νύματα εκτός. Η Τράπεζα Credit
Suisse έδωσε στη δημοσιότητα μια
έκθεση για το τι μπορεί να συμβεί
πλέον με την ελληνική κρίση… Αυ-
τή η έκθεση με τα πέντε πιθανά σε-
νάρια αποτέλεσε αντικείμενο συζή-
τησης σε μια από τις βασικές συσκέ-
ψεις στη Πειραιώς. Τι αναφέρουν τα
πέντε σενάρια της Credit Suisse;
1]  Συμφωνία για κλείσιμο της αξιο-

λόγησης άμεσα, στις επόμενες
μέρες (με σοβαρές υποχωρήσεις
του Τσίπρα). 

2] Να χρειαστεί περισσότερος χρό-
νος και η συμφωνία να κλείσει
τον Απρίλιο.

3] Να φτάσουμε σε μια κρίση, όπως
ακριβώς το καλοκαίρι του 2015
(με πλήρη συνθηκολόγηση της
Ελλάδας), έως τις αρχές Ιουλίου. 

4] Άμεσες εκλογές τώρα. 
5] Grexit. 

Όσον αφορά στη Ν.Δ., το πιο πι-
θανό σενάριο –και για αυτό είναι και
σε απόλυτη ετοιμότητα– είναι οι ε-
κλογές. 

Λένε μάλιστα πως το πρώτο σε-
νάριο (άμεσος συμβιβασμός και
κλείσιμο συμφωνίας) σημαίνει ότι
ο Τσίπρας για ακόμη μία φόρα θα
πάρει πίσω –ξανά– όσα έλεγε μέχρι
τώρα.  Κι επειδή το «εύρος» των υ-
ποχωρήσεων που του ζητούνται εί-
ναι πολύ μεγάλο, θα αναγκαστεί να
διώξει τον Τσακαλώτο, ο οποίος
ήδη έχει παραγκωνιστεί και απα-
σφαλίσει όπως φάνηκε ξεκάθαρα
στην τελευταία συζήτηση στη Βου-
λή.  Αναφέρθηκε μάλιστα από κο-
ρυφαίο στέλεχος της Ν.Δ. δικαιο-
λογώντας τον εκνευρισμό του Τσα-
καλώτου στη Βουλή, λέγοντας ότι
ο υπουργός Οικονομικών είναι α-
πό τους ελάχιστους που γνωρίζουν
το πραγματικό κλίμα που υπάρχει

από τους δανειστές μας κατά της
χώρας μας καθώς «τρώει» ξύλο
σχεδόν κάθε εβδομάδα. Αυτό καθι-
στά μεν «ορατή» τη μεγάλη υποχώ-
ρηση του Τσίπρα, αλλά καθιστά πο-
λύ δύσκολο πια να περάσει η «συμ-
φωνία» από τη Βουλή. 

Το δεύτερο σενάριο, κατά την
Πειραιώς (συμφωνία τον Απρίλιο),
απλώς δεν στέκει. Αν φτάσουμε
στον Απρίλιο –λένε–, όλες οι δυ-
σκολίες που υπάρχουν τώρα για τον
Τσίπρα διατηρούνται στο ακέραιο.
Αλλά προστίθεται και το γεγονός ότι
δεν θα υπάρχουν πια κοινοβούλια
στην Ευρώπη να ψηφίσουν την ε-
κταμίευση. (Το παραδέχονται εμμέ-
σως και οι ίδιοι οι συντάκτες της έκ-
θεσης.) 

Το τρίτο σενάριο (επανάληψη
του Ιουλίου του 2015) επίσης δεν
στέκει, λένε εμφαντικά. Ως τότε, και
όλα να τα δώσει ο Τσίπρας, και πάλι

δεν σώζεται! Θα χρειαστεί νέο Μνη-
μόνιο, πολύ χειρότερο και από το
τωρινό, έξω δεν θα υπάρχουν κοι-
νοβούλια να το ψηφίσουν και μέσα
μάλλον δεν θα έχει πια επαρκή α-
ριθμό βουλευτών να τον στηρίξουν.
Άσε που πάει και η «ποσοτική χαλά-
ρωση» και δεν θα έχει μείνει τίποτε
όρθιο από την οικονομία. Για να μη
μιλήσουμε για τις τράπεζες…

Το τέταρτο σενάριο, άμεσα ε-
κλογές, είναι το μόνο αληθινά λυ-
τρωτικό για τη Νέα Δημοκρατία, ε-
πισημαίνοντας ότι αυτές θα πρέπει
πρέπει να γίνουν το ταχύτερο…

Και το πέμπτο σενάριο, το
grexit, ισοδυναμεί με την απόλυτη
καταστροφή της χώρας. Δεν είναι
«λύση». Είναι πλήρης «διάλυση», λέ-
νε με νόημα με τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη να είναι προβληματισμένος
που το Grexit έχει αρχίσει πλέον να
ακούγεται ξανά στην Ευρώπη…

Η τακτική αποδρομής…
Στη Ν.Δ. αυτοί που έχουν συμμετά-
σχει σε παλαιότερες διαπραγματεύ-
σεις βλέπουν πολλά στη σημειολο-
γία των πραγμάτων. Το γεγονός ότι
ΔΝΤ και Ε.Ε. δημιούργησαν ένα
σκληρό ενιαίο μέτωπο κατά της χώ-
ρας μας στέλνοντας ξεκάθαρο μήνυ-
μα στον Τσακαλώτο: «take it or leave
it» είναι μια παλιά και επαναλαμβα-
νόμενη τακτική. Όταν οι δανειστές
μας βλέπουν να έρχεται ο επόμενος,
τότε πολύ απλά δεν ασχολούνται ι-
διαίτερα με τον μελλοντικό προη-
γούμενο… Είναι η ξεκάθαρη «τακτι-
κή αποδρομής» που την έχουν νιώ-
σει στο πετσί τους όλοι οι… πρώην.

Στη Ν.Δ. πάντως πιστεύουν α-
κράδαντα ότι ΑΝ γίνουν εκλογές και
ΑΝ έχει αυτοδυναμία θα μπορέσουν
να διαχειριστούν την κατάσταση και
να κερδίσουν –ως νεοεκλεγμένη κυ-
βέρνηση– χρόνο και τη χαμένη α-
ξιοπιστία της χώρας. Ο μεγάλος τους
φόβος; Κάποιοι που ισχυρίζονται ό-
τι έχουν πείσει τον Τσίπρα να αντέ-
ξει μέχρι τον Σεπτέμβρη και μετά θα
είναι όλα πρίμα… Το επιχείρημα;
Αν στις γερμανικές εκλογές κερδίσει
ο Σουλτς, τότε ο Τσίπρας θα βγει ως
ο πρωθυπουργός που «έφαγε τη
Μέρκελ». Και όμως, ναι, υπάρχουν
άνθρωποι δίπλα στον Έλληνα πρω-
θυπουργό που πιστεύουν κάτι τέ-
τοιο. Είναι σαν να πέφτεις από την
Ακρόπολη, να επιβιώνεις και να
βρίσκεις και ένα πορτοφόλι γεμάτο
με λεφτά… Τις πιθανότητες η «Α» τις
αφήνει να τις βάλετε εσείς…

Όχι απλά σε απόλυτη εγρήγορση αλλά με τις μηχανές αναμμένες στο φουλ περιμένουν
στη Ν.Δ., καθώς όλες οι ενδείξεις που έχουν στα χέρια τους δείχνουν ότι μπορεί ανά πά-
σα στιγμή να γίνουν εκλογές.  Στο κτίριο της οδού Πειραιώς βλέπουν πλέον ότι υπάρχει
απίστευτη πίεση στο κυβερνητικό στρατόπεδο και πλέον ο εκνευρισμός τους για το ότι
δεν κλείνει η  δεύτερη αξιολόγηση τους οδηγεί σε λάθη

Από κοντά και ο Βενιζέλος…
Αυτοί που γνωρίζουν πράγματα και καταστάσεις στη Ν.Δ. έλεγαν ανοιχτά στον Κυριάκο Μητσοτάκη πως η ομιλία
του Βενιζέλου στην ολομέλεια της Βουλής  ήταν ιδιαίτερα διαφωτιστική, και μάλιστα του εξηγούσαν ότι ο πρώην
πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ δεν έχει πλέον κανένα λόγο να μην είναι καυστικός και να λέει αλήθειες και μάλιστα να ξε-
μπροστιάζει όλους  όσοι τον είχαν στο παρελθόν λοιδορήσει. Λένε δε πως ειδικά απέναντι στον Τσίπρα ο Βενιζέλος
και θέλει αλλά και μπορεί να τον στριμώξει. Ο Ευάγγελος Βενιζέλος σε ένα κρεσέντο επίθεσης κατηγόρησε μετα-
ξύ άλλων τον πρωθυπουργό ότι «κρατάει» χρήματα από το πλεόνασμα και προετοιμάζεται για εκλογές. Όπως α-
νέφερε ο κ. Βενιζέλος, σε μια τέτοια περίπτωση θεσμικού εκβιασμού θα αντιδράσει σύσσωμη η αντιπολίτευση, ενώ
κάλεσε όσους έχουν την ευθύνη για μια συντεταγμένη Πολιτεία, εννοώντας προφανώς τον Πρόεδρο της Δημο-
κρατίας, να αντιδράσουν σε ένα τέτοιο ενδεχόμενο θεσμικού εκβιασμού και φάρσας. «Μη σχεδιάζετε να σύρετε τη
χώρα σε μια κατάσταση μακράς αναμονής που τρώει τις σάρκες της οικονομίας και του έθνους, τουλάχιστον έως
ότου υπερβούμε τον κίνδυνο ενός πιστωτικού γεγονότος τον Ιούνιο», ανέφερε χαρακτηριστικά.
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Tου Σπύρου Παπαδάκη

Σ
ύμφωνα με τα πεπραγμένα της
κυβέρνησης Σαμαρά και λαμβά-
νοντας υπόψη τόσο τις δηλώσεις
κορυφαίων τότε υπουργών αλλά
και του ίδιου του πρώην πρωθυ-

πουργού, θα λέγαμε ότι υπάρχουν δείκτες
στους οποίους κερδίζει κατά κράτος η πολι-
τική που ακολούθησε ο τέως πρόεδρος της
Ν.Δ. Πάντως, σε κάθε περίπτωση θα πρέπει
να συνυπολογίσουμε ότι τα 2,5 χρόνια της
διακυβέρνησης Σαμαρά ολοκληρώθηκαν 4
αξιολογήσεις, ενώ βεβαίως ο κάθε ένας από
αυτούς υπέγραψε και το δικό του μνημόνιο.
Και από αυτό θα ξεκινήσουμε.

Καλύτερο το «γαλάζιο» μνημόνιο
Το δεύτερο κατά σειρά Μνημόνιο, αυτό του
Σαμαρά, είχε 70% μειώσεις δαπανών
και 30% νέους φόρους.  Σύμφωνα, μάλι-
στα, με τους τότε επιτελείς των παραγωγικών
υπουργείων ήταν μονίμως πάνω από τους
στόχους. Το τρίτο κατά σειρά Μνημόνιο, αυ-
τό του Αλέξη Τσίπρα, έχει 90% αυξήσεις
φόρων και 10% μειώσεις δαπανών. Το
αποτέλεσμα αυτής της συμφωνίας είναι ότι
για να «πιάσει» τους στόχους του αυτό μπο-

ρεί να γίνει μόνο με γενικευμένη στάση πλη-
ρωμών. Σύμφωνα πάντα με τα στοιχεία των
ανθρώπων της τότε κυβέρνησης, ο Σαμα-
ράς, συγκυβερνώντας με τον Βενιζέλο,  ξε-
πέρναγε τους στόχους του Προγράμματος
μειώνοντας - πληρώνοντας τις ληξιπρόθε-
σμες οφειλές του κράτους… 

Οι μειώσεις των φόρων
Στη Βασιλίσσης Σοφίας, εκεί στον τελευταίο
όροφο που γίνονταν οι συσκέψεις της task
force, κυκλοφορούσαν αρκετά πινακάκια
που έχει στη διάθεσή της η «Α». Σύμφωνα
με αυτά, λοιπόν, η κυβέρνηση Σαμαρά
u ΜΕΙΩΣΕ τον ΦΠΑ στην Εστίαση (κατά

43%) και επιπλέον αρνήθηκε να μειώσει
την έκπτωση του ΦΠΑ στα νησιά,

u ΜΕΙΩΣΕ την εισφορά Αλληλεγγύης (κατά
30%), 

u ΜΕΙΩΣΕ τον φόρο στο Πετρέλαιο (κατά
30%), 

u ΩΜΕΙΩΣΕ τον φόρο στα ενοίκια, όπως
μείωσε και τις ασφαλιστικές εισφορές
(δύο φορές μάλιστα),

u ΜΕΙΩΣΕ τον φόρο στα ακίνητα (δύο φο-
ρές, επίσης),

u ΑΥΞΗΣΕ και το αφορολόγητο στα εισοδή-
ματα...

Η ανεργία και οι προσλήψεις
Ο Αντ. Σαμαράς το 2012 παρέλαβε 750.000
δημοσίους υπαλλήλους. Το 2015 παρέδωσε
660.000. Αυτό μεταφράζεται μείωση προσω-
πικού 12% σε δυόμισι χρόνια. Σύμφωνα, λοι-
πόν, με αυτά τα στοιχεία, ο Αλ. Τσίπρας πα-
ρέλαβε 660.000 δημοσίους υπαλλήλους και
τους αύξησε πάλι. Ήδη με βάση τα τελευταία
στοιχεία της «ΕΡΓΑΝΗΣ», αγγίζουν τις
700.000 άτομα. Η μείωση προσωπικού στο
Δημόσιο επί Σαμαρά έγινε κυρίως με λιγότε-
ρες προσλήψεις κάθε χρόνο απ’ ό,τι οι συντα-
ξιοδοτήσεις (κανόνας: 1 προσλαμβάνεται για
κάθε 5 που φεύγουν με σύνταξη). Αυτό σήμαι-
νε ότι κάθε χρόνο (για τα έτη 2012-13-14) μει-
ωνόταν το προσωπικό του Δημοσίου κατά πε-
ρίπου 25-28.000 άτομα, αφού για κάθε 5 που
συνταξιοδοτούνταν προσλαμβανόταν μόνον
ένας). Η κυβέρνηση Σαμαρά απέλυσε, επί-
σης, 7.000 ανθρώπους που είχαν μπει με πλα-
στά πιστοποιητικά ή δεν πατούσαν ποτέ στη
δουλειά τους ή ήταν «επίορκοι» –ή και καταδι-
κασμένοι ακόμα–, που δεν είχε τελεσιδικήσει
η υπόθεσή τους ή καταργήθηκε η υπηρεσία
τους (με outsourcing κ.λπ.). Αν συνεχιζόταν η
πολιτική Σαμαρά, σήμερα το προσωπικό του
Δημοσίου θα είχε μειωθεί στις 608.000! Και
το κόστος της μισθοδοσίας στο Δημόσιο θα ή-
ταν 945 εκατομμύρια μικρότερο από πριν. Α-
ντίθετα, ο Αλέξης Τσίπρας παρέλαβε 660.00
δημοσίους υπαλλήλους και τους αύξησε στους
700.000. Και αντί να πέσει το κόστος μισθο-
δοσίας, αυξήθηκε κι αυτό κατά 727 εκατομμύ-
ρια σε σχέση με πριν!

Τα «μαγικά» με την ανεργία…
Έτσι εμφανίζει «μείωση» της ανεργίας κατά
1,7% (από 25,1% που ήταν η ανεργία τον
Δεκέμβριο του 2014, όταν τέλειωσε η δια-
κυβέρνηση Σαμαρά, σήμερα εμφανίζεται να
είναι 23%). Αυτή η «βελτίωση» ισοδυναμεί
με 94.000  θέσεις!  Το σύνολο αυτής της μεί-
ωσης σχεδόν καλύπτεται από προσλήψεις
στο δημόσιο! (80 χιλιάδες από τις 94 χιλιά-
δες είναι νέο-προσληφθέντες στο δημόσιο,
χωρίς ΑΣΕΠ). Οι κυβερνώντες της περιό-
δου 2012-2014 ισχυρίζονται, επίσης, ότι η
κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ «έσπασε» τα 6μηνα
«προγράμματα μαθητείας» σε 3μηνα, με α-
ποτέλεσμα να προσλαμβάνει μέσα στον χρό-
νο διπλάσιους «μαθητευόμενους» απ’ ό,τι
πριν. Θεωρούν, λοιπόν, ότι έτσι εμφανίζε-
ται τεχνητή –όπως τη χαρακτηρίζουν– μείω-
ση της ανεργίας, η οποία σκεπάζει την πραγ-
ματική αύξηση της ανεργίας, κατά 50.000
περίπου μέχρι στιγμής…

Οι αποκρατικοποιήσεις…
Στο μέτωπο των αποκρατικοποιήσεων, τώρα,
η πλευρά Σαμαρά εκφράζει ιδιαίτερα μεγάλη
δυσαρέσκεια για τον λόγο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ στα-
μάτησε όλα τα πρότζεκτ που είχαν ήδη δρομο-
λογηθεί επί των ημερών του. Επισημαίνουν,
μάλιστα, πως ακόμη κι εκείνες οι αποκρατικο-
ποιήσεις που προσυπέγραψε ο Αλ. Τσίπρας
(Ελληνικό, ΔΕΣΦΑ, ΤΑΠ, περιφερειακά αε-
ροδρόμια) και θα έπρεπε να είχαν ξεκινήσει,
έχουν μπλοκάρει για διαφορετικούς λόγους η
κάθε μία. 
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ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ ΚΑΤΑ ΣΕΙΡΑ ΜΝΗΜΟΝΙΟ, ΑΥΤΟ
ΤΟΥ ΣΑΜΑΡΑ ΕΙΧΕ 70% ΜΕΙΩΣΕΙΣ ΔΑΠΑΝΩΝ

ΚΑΙ 30% ΝΕΟΥΣ ΦΟΡΟΥΣ. ΤΟ ΤΡΙΤΟ ΚΑΤΑ ΣΕΙΡΑ
ΜΝΗΜΟΝΙΟ, ΑΥΤΟ ΤΟΥ ΑΛΕΞΗ ΤΣΙΠΡΑ ΕΧΕΙ 90%
ΑΥΞΗΣΕΙΣ ΦΟΡΩΝ ΚΑΙ 10% ΜΕΙΩΣΕΙΣ ΔΑΠΑΝΩΝ

ΣΥΡΙΖΑ:
Η ζωή μετά...

• Δύο χρόνια από την πρώτη εκλογική νίκη του ΣΥΡΙΖΑ,
το ερώτημα των καθημερινών ανθρώπων είναι ποια Ελλάδα παρέδωσε
ο Αντώνης Σαμαράς με τον Ευάγγελο Βενιζέλο τον Ιανουάριο του 2015
και σε ποια Ελλάδα ζουν οι ίδιοι πολίτες τον Φεβρουάριο του 2017 
επί πρωθυπουργίας Αλέξη Τσίπρα με συγκυβερνήτη τον Πάνο Καμμένο

Μόλις πρόσφατα συμπληρώθηκαν δύο χρόνια από την πρώτη εκλογική
νίκη του ΣΥΡΙΖΑ. Δύο χρόνια στη διάρκεια των οποίων έγιναν «σκληρές»
και πολύωρες διαπραγματεύσεις, έγιναν πολλές και πολύωρες συζητή-
σεις, έκλεισε μία μόλις αξιολόγηση και εν μέσω δημοψηφισμάτων, ξανά ε-
κλογές, αποχωρήσεις στελεχών και παραιτήσεις προέδρων, φτάσαμε στο
σημείο να θεωρούμε ιδιαίτερα μακρινά τα capital controls και το «ουαου»
του Γιάνη (με το ένα «ν»…). Αυτό όμως που δεν έφυγε ποτέ από την πολι-
τική συζήτηση είτε των διαδρόμων της Βουλής, είτε των τραπεζιών των
καφενείων, είναι το ερώτημα: Τελικά, που είμαστε με τον Αντώνη Σαμαρά
τον Ιανουάριο του 2015 και που έχουμε φτάσει με τον Αλέξη Τσίπρα τον
Ιανουάριο του 2017; Εξίσου ενδιαφέρον; Πού θα βρισκόταν σήμερα η
χώρα αν οι εκλογές δεν γίνονταν τον Ιανουάριο του 2015! 
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Ε
ν κατακλείδι αυτό που λένε μετ’
επιτάσεως οι «σαμαρικοί» είναι
ότι αν η πορεία του 2014 είχε
συνεχιστεί, στο τέλος του 2016
το ΑΕΠ θα ήταν κατά τουλάχι-

στον 14 δισ. ευρώ υψηλότερο (ή περίπου
€1.300 ανά κάτοικο ανά έτος) και στο τέ-
λος του 2017 κατά 18 δισ. ευρώ υψηλότε-
ρο. Η ανακοπή της πορείας ανάκαμψης έ-
χει, επομένως, ένα μόνιμο και επαναλαμ-
βανόμενο κόστος 18 δισ. ανά έτος.

Ένα δεύτερο σκέλος του κόστους απο-
τελούν τα πρόσθετα δημοσιονομικά μέ-
τρα, που επιβαρύνουν το καθαρό εισόδη-
μα των νοικοκυριών μέσω αυξημένης φο-
ρολογίας και μειωμένης απασχόλησης. Τα
μέτρα αυτά μέχρι στιγμής αθροίζουν στα
περίπου 9 δισ. (1,54 δισ. το 2015, 1,41
δισ. το 2016, 2,6 δισ. το 2017, και 3,3
δισ. το 2018). Τα μέτρα του 2017 και του
2018 προέρχονται σχεδόν αποκλειστικά
από την πλευρά των εσόδων, δηλαδή α-
πό ένα μείγμα πολιτικής εντελώς αντι-α-
ναπτυξιακό. Μάλιστα, πολύ μεγάλο μέρος
της αύξησης των εσόδων προέρχεται από
την αύξηση των έμμεσων φόρων που επι-
βαρύνουν τα πιο αδύνατα οικονομικά
στρώματα της κοινωνίας. Και βέβαια, μπο-
ρεί να απαιτηθούν και επιπλέον μέτρα για
την περίοδο μετά το 2017, σύμφωνα με
τις τελευταίες αποφάσεις του Eurogroup.

Κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησης
Σαμαρά ακούστηκαν πάρα πολλά για το
mail Χαρδούβελη. Αυτό που ισχυρίζο-
νται μάλιστα μέχρι σήμερα είναι ότι το μέ-
γεθος των παρεμβάσεων μετά το 2014 εί-
ναι πολλαπλάσιο αυτών που σχεδιάζονταν
το 2014, τα οποία με δυσκολία ανέρχο-
νταν στο μισό δισεκατομμύριο ευρώ. 

Τι λένε επί της ουσίας; Ότι με 500 εκατ.
ευρώ πρόσθετα μέτρα η χώρα θα έβγαινε
από την κρίση, ενώ τώρα η κυβέρνηση

ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝ.ΕΛ. έχει ήδη συμφωνήσει σε
μέτρα ύψους 9 δισ. ευρώ, με την κατάστα-
ση της οικονομίας να έχει επιδεινωθεί.

Τότε, τα κύρια και πιο σκληρά μέτρα –
με βάση το περιβόητο mail– ήταν η αύξη-
ση του φόρου στα ξενοδοχεία από 6,5%
στο 13%, που αναμενόταν να φέρει επι-
πλέον έσοδα 350 εκατ. ευρώ. Μέτρα που
πήρε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝ.ΕΛ. ήδη
από το 2015, ενώ έχει ψηφίσει επιπλέον
φόρο διαμονής ανά διανυκτέρευση από
το 2018.

Ένα άλλο σημαντικό σκέλος του κό-

στους αφορά την περαιτέρω μείωση της
αξίας των περιουσιακών στοιχείων που
κατέχουν οι πολίτες. Οι τιμές ακινήτων έ-
πεσαν 7% τη διετία 2015-2016 και μόνον
από τα ιδιοκατοικούμενα ακίνητα χάθηκε
αξία περίπου15 δισ.

Από τα σημαντικά σκέλη του κόστους
είναι αυτά που προέρχονται από την αύ-
ξηση στο μελλοντικό ύψος του ονομαστι-
κού δημόσιου χρέους. Το ελληνικό κρά-
τος έχασε περίπου 25 δισ. από τη μετοχι-
κή αξία που κατείχε στις τράπεζες. Το κα-
λοκαίρι του 2014 η χρηματιστηριακή α-
ξία των τεσσάρων συστημικών τραπεζών
είχε φτάσει τα 33,4 δισ. και τον Νοέμβριο
του 2015 η αξία ήταν περίπου 800 εκατ.
Η απώλεια αυτή ισοδυναμεί με ισόποση
απώλεια της άμεσης απόσβεσης του χρέ-
ους στο μέλλον. 

Επίσης, ένα μεγάλο μέρος από τα ανα-
μενόμενα πλεονάσματα της περιόδου
2015-2018, συνολικού ύψους περίπου
13 δισ., τα οποία θα πετύχαινε η χώρα
χωρίς νέα δημοσιονομικά μέτρα, ακυρώ-
θηκαν σε συμφωνία με τους Ευρωπαίους
δανειστές λόγω στασιμότητας της οικονο-
μίας. Και αυτά θα επιβαρύνουν το χρέος
στο μέλλον, κάτι που η παρούσα κυβέρνη-
ση –σύμφωνα με τους προηγούμενους οι-
κονομικούς διαχειριστές– αγνοεί και α-
πλώς επαίρεται για τη μείωση των στόχων
για τα πλεονάσματα. 

Το βασικό που εντέχνως δεν αναφέρε-
ται πουθενά είναι το γεγονός ότι η στασι-
μότητα στην οικονομία μείωσε τα αναμε-
νόμενα έσοδα από τις αποκρατικοποιή-
σεις. Τρανταχτό παράδειγμα, η πρόσφατη
πώληση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ, που τιμολογή-
θηκε στο 1/10 της τιμής του 2014. Συνο-
λικά, το δημόσιο χρέος επιβαρύνθηκε α-
πό τις διάφορες πηγές κατά τουλάχιστον
50 δισ. ευρώ.

Το τελευταίο αλλά ιδιαίτερα σημαντικό
σκέλος του κόστους οφείλεται στην επιβά-
ρυνση της υγείας και της γενικότερης ευη-
μερίας των πολιτών, αλλά και της διαρ-
ροής μορφωμένων νέων, καθώς και πολ-
λών επιχειρήσεων στο εξωτερικό. Αυτό
από μόνο του μειώνει την παραγωγικότη-
τα στη χώρα και «ρίχνει» την ψυχολογία
ενός ολόκληρου λαού.

Ο Θεός βοηθός...
Πολλά θα εξαρτηθούν από το αν, τελικά,
κλείσει άμεσα –μέσα στον Φεβρουάριο– η
δεύτερη αξιολόγηση του τρίτου Προγράμ-
ματος Οικονομικής Προσαρμογής, αν στη
συνέχεια σχετικά νωρίς μέσα στο 2017 ε-
νταχθούμε στο Πρόγραμμα Ποσοτικής Χα-
λάρωσης της ΕΚΤ, και αν κατόπιν ξεκινή-
σουν –τουλάχιστον άτυπα– οι συζητήσεις
για τα μεσοπρόθεσμα μέτρα ελάφρυνσης
του Δημόσιου Χρέους, ώστε τελικά να μπο-
ρέσουμε να βγούμε στις αγορές στους πρώ-
τους μήνες του 2018.
Αν όχι, οι δυσκολίες πολλαπλασιάζονται και
το μέλλον γίνεται δυσοίωνο, με διαρκώς
αυξανόμενη τόσο την απελπισία των πολι-
τών όσο και την πιθανότητα εξόδου από την
Ευρωζώνη, που άλλωστε ήδη τιμολογείται
στις πολύ υψηλότερες αποδόσεις των ελ-
ληνικών ομολόγων σε σχέση με τα ομόλογα
των υπολοίπων χωρών της Ευρωζώνης. Σε
μια τέτοια περίπτωση, ο λογαριασμός της
κρίσης εκτινάσσεται και προσλαμβάνει δια-
στάσεις εθνικής καταστροφής.

«αν δεν πέφταμε...»


πολY μεγAλο μEρος της αYξηςης 
των εςOδων προEρχεται απO την αYξη-

ςη των Eμμεςων φOρων που επιβαρYνουν
τα πιο αδYνατα οικονομικA ςτρωματα της
κοινωνιας. 

Έξω από τις τράπεζες 
έπιαναν… στασίδι 
οι συνταξιούχοι 
το καλοκαίρι του 2015 
μετά την επιβολή 
των capital controls 
προκειμένου 
να πάρουν τότε €120 
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«Ευκλείδη, μην έχεις νεύρα.
Πώς θα υπογράψεις τα μέτρα
που εγώ συμφώνησα κι εσύ 
θα φέρεις στη Βουλή;»

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Πολλά νεύρα
ο Ευκλείδης

Δεν είναι καλά τελευταία ο Ευ-
κλείδης Τσακαλώτος, και το κατα-
λαβαίνουν και οι πλέον αδαείς. Ο
υπουργός Οικονομικών οσμίζεται
ότι με την ολοκλήρωση της δεύτε-
ρης αξιολόγησης θα τον αδειάσει ο
Τσίπρας, φορτώνοντάς του όλα τα
δεινά, κι έχει πολλά νεύρα. Χαρα-
κτηριστικό τού τι συμβαίνει ήταν ό-
τι την Τετάρτη στη Βουλή στη συ-
ζήτηση για το πόρισμα της Εξετα-

στικής για τις δανειοδοτήσεις κομ-
μάτων και ΜΜΕ ο «τσάρος» βρέθη-

κε για πολλή ώρα στα ορεινά συζη-
τώντας με τον βουλευτή Δράμας
Χρήστο Καραγιαννίδη. Τι ενώνει
τους δύο άνδρες; Ότι ανήκουν στην
ίδια εσωκομματική τάση του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, καθώς ο μεν υπουργός Οικονο-
μικών είναι ο ηγέτης των «53», ενώ ο
βουλευτής ένα από τα εξέχοντα στε-
λέχη τής εν λόγω τάσης. Πάντως και
οι δύο φρόντισαν να μη γίνουν γνω-
στά όσα συζήτησαν, ενώ οι ωτακου-
στές μάλλον απογοητεύτηκαν καθώς
μιλούσαν ψιθυριστά.

Στήριξη στα λόγια...
Τη σταθερή στήριξη της κυβέρνησης από την Κομισιόν είχε την ευκαι-
ρία να διαπιστώσει στην Ευρωβουλή ο πρόεδρος της Επιτροπής Οικονο-
μικών Υποθέσεων της Βουλής, Μάκης Μπαλαούρας, στις Βρυξέλλες.
Κατά τη συνάντηση εκπροσώπων εθνικών κοινοβουλίων με τον επίτροπο
Οικονομικών Υποθέσεων και μέλη της Ευρωβουλής, ο Μάκης Μπαλα-
ούρας ενημέρωσε τον Πιέρ Μοσκοβισί για τις εκ Βερολίνου διαρροές
περί ελληνικής χρεοκοπίας αν αποχωρήσει το ΔΝΤ από το πρόγραμμα,
και ζήτησε καθαρή στάση της Κομισιόν απέναντι σε όσους επαναφέρουν
το σενάριο ενός Grexit. «Δεν πρόκειται να επιτρέψουμε τέτοια σενάρια τρο-
μοκράτησης», ήταν η απάντηση του Γάλλου επιτρόπου, που κάλεσε τον
Μάκη Μπαλαούρα «να μην τα παίρνει σοβαρά». Μάλιστα, ο Μοσκοβισί ε-
ξέφρασε την πίστη του ότι «δεν θα περάσουν οι τιμωρητικές αντιλήψεις που
διακατέχουν ορισμένους». Βέβαια, καλά τα λόγια, αλλά να δούμε ποια στάση
θα κρατήσει ο Γάλλος Επίτροπος στο επόμενο Eurogroup. 

Σύσκεψη των ρεαλιστών του ΣΥΡΙΖΑ
Όσο κι αν υποχωρήσουν οι δανειστές στις αξιώσεις τους, είναι προ-
φανές ότι θα απαιτηθούν δύσκολες αποφάσεις για να κλείσει η α-
ξιολόγηση. Την ώρα, λοιπόν, που στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ η συζή-
τηση για νέα μέτρα φουντώνει, οι αποκαλούμενοι και ρεαλιστές της
«Πλατφόρμας 2010» διοργάνωσαν χθες το απόγευμα σύσκεψη της
τάσης σε ξενοδοχείο της Αθήνας. Πρόκειται για την τάση στην ο-
ποία πρωταγωνιστούν ο Δημήτρης Παπαδημούλης, ο Κώστας Ζα-
χαριάδης, η Ρένα Δούρου, ο Γιάννης Μπαλάφας, η οποία ενώ ξεκί-
νησε ως μία πολύ μικρή ομάδα που είχε μετά βίας το 10% στα όργα-
να του κόμματος, στο τελευταίο συνέδριο είδε την δύναμή της να
διπλασιάζεται και να περνά το 20%. Ήδη, στους κόλπους των «ρεα-
λιστών» ωριμάζει η σκέψη πως η διαπραγμάτευση είναι κρίσιμη και η
κυβέρνηση οφείλει να κάνει ό,τι περνά από το χέρι της προκειμένου
να μη χαθεί η ευκαιρία ανάκαμψης της χώρας το 2017 με πολιτική α-
ναταραχή και παρατεταμένη διαπραγμάτευση. 

Να πληρώσουν οι βουλευτές 
Μία εξαιρετικά δυσάρεστη πρόταση για τα οικονομικά
των βουλευτών της Ν.Δ. διατύπωσε στην ομι-
λία του ο υπουργός Εσωτερικών, Πά-
νος Σκουρλέτης, με αποτέλεσμα να
«παγώσει» η Κοινοβουλευτική Ο-
μάδα της Ν.Δ. Ο Σκουρλέτης κά-
λεσε τους «γαλάζιους» να δίνουν στο
κόμμα ένα μέρος του μισθού τους
(μεγαλύτερο από όσα τους παρα-
κρατούν μέχρι τώρα), προκειμένου να
αποπληρωθούν γρηγορότερα τα τερά-
στια χρέη του κόμματος της αξιωματικής αντι-
πολίτευσης προς τις τράπεζες και, φυσικά, αυτό δεν άρεσε
καθόλου στην Κοινοβουλευτική Ομάδα της Ν.Δ. Μάλι-
στα, στον ΣΥΡΙΖΑ λένε πως όλοι οι βουλευτές και οι υ-
πουργοί δίνουν το 40% της αποζημίωσής τους στο κομ-
ματικό ταμείο για να συντηρούν την Κουμουνδούρου και
να εξυπηρετούνται τα δάνεια του κόμματος.

Τον άκουσαν όλοι... 
Ονομάζεται Χριστόφορος Παπαδόπουλος, είναι βου-
λευτής του ΣΥΡΙΖΑ στη Β΄ εκλογική περιφέρεια της Αθή-
νας και ο άνθρωπος που θα πρέπει να αισθάνεται ο πιο
τυχερός απ’ όλους κατά τη συνεδρίαση της Ολομέλειας
του Κοινοβουλίου την Τετάρτη, όπου συζητήθηκε το πό-
ρισμα της Εξεταστικής Επιτροπής για τον τρόπο δανειο-
δότησης κομμάτων και μέσων μαζικής ενημέρωσης.  Για
ποιο λόγο; Διότι, αν και σχετικά άγνωστος στο ευρύ κοι-
νό, έκατσαν να τον ακούσουν άπαντες μέσα στην αίθουσα!
Βλέπετε, είχε την τύχη να μιλήσει λίγο πριν πάρει τον λό-
γο ο πρόεδρος της Νέας Δημοκρατίας Κυριάκος Μητσο-
τάκης, και ακολούθως ο πρωθυπουργός Αλέξης Τσί-
πρας, οπότε, όταν ανέβηκε στο βήμα, ήταν παρόντες όλοι
πλην Χρυσής Αυγής.

Επιτήρηση
Σε καθεστώς διακριτι-
κής επιτήρησης έχει θέ-

σει το Μαξίμου δύο
βουλευτές των ΑΝ.ΕΛ.
Συνεργάτες του πρω-
θυπουργού τρέμουν

στην κυριολεξία το εν-
δεχόμενο ανεξαρτητο-
ποίησής τους, καθώς έ-
χουν παρατηρήσει κά-
ποιες «ύποπτες» κινή-
σεις. Μάλιστα, και οι
δύο εκφράζουν ανοι-
χτά τα παράπονα για

την κυβερνητική πολι-
τική.

Πιο κοντά
Μπορεί να μην είναι

γνωστό, αλλά φαίνεται
ότι ο Ευάγγελος Βενιζέ-
λος και ο Πέτρος Τατσό-

πουλος βρήκαν έναν
κοινό κώδικα επικοινω-
νίας και τον τελευταίο
καιρό έχουν πολλά να

μοιραστούν και να
πουν. Έτσι ο πρώην βου-
λευτής του ΣΥΡΙΖΑ πα-
ρακολουθεί κάποιες α-
πό τις εκδηλώσεις που

διοργανώνει ο «Κύκλος
Ιδεών» του πρώην προ-

έδρου του ΠΑΣΟΚ.

Τα ψηφοδέλτια
Γράφει και σβήνει ο Κώ-
στας Σκανδαλίδης. Κυ-
ρίως σβήνει όμως, όπως
αναφέρουν πληροφο-

ρίες, καθώς έχει αναλά-
βει τη συγκρότηση των
νέων ψηφοδελτίων της
παράταξης. Τα ονόματα

ωστόσο που έχει στη
διάθεσή του ο πρώην υ-
πουργός δεν φαίνεται
να ανταποκρίνονται

στο νέο μοντέλο της πο-
λιτικής δράσης που σχε-

διάζεται. 
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Α
νοίγοντας την ιστοσελίδα του Προκόπη Παυλόπουλου σε υποδέχεται η φράση
του Ασημάκη Πανσέληνου: «Σε ένα αληθινά δημοκρατικό κράτος, το κράτος με τους
πολίτες πρέπει να έχουν αμοιβαίο αίσθημα ενοχής. Αλλά το πρώτο αίσθημα ενοχής το ο-
φείλει το κράτος απέναντι στους πολίτες». Λόγια που δίνουν κατά τα λεγόμενά του το
στίγμα του ανδρός, αλλά αν ήταν και στάση ζωής, ίσως να είχαμε ένα πολύ καλύ-

τερο πολιτικό σύστημα. Ας θυμηθούμε όμως μέρες και δηλώσεις του σημερινού Προέδρου
της Δημοκρατίας, ο οποίος από τον Νοέμβριο του 2014 και βλέποντας ότι τα «ψηφαλάκια» δεν
βγαίνουν… κρεμάει τα παπούτσια του: «Κρεμάω τα παπούτσια μου όταν πρέπει. Αποφάσισα να φύ-
γω με αξιοπρέπεια, γιατί δεν αρέσω. Πέρασε η μπογιά μου», ήταν οι δηλώσεις που συνόδευσαν
την απόφασή του προκειμένου να μην εκτεθεί ως υποψήφιος στις βουλευτικές εκλογές τον Ια-
νουάριο του επόμενου χρόνου.

Μόλις τρεις μήνες μετά, στις 18 Φεβρουαρίου, εκλέγεται Πρόεδρος της Δημοκρατίας προ-
τεινόμενος από τον Αλέξη Τσίπρα και τον ΣΥΡΙΖΑ, με τις πλάτες –μάλλον τις θετικές εισηγή-
σεις– του Κώστα Καραμανλή  στον νυν πρωθυπουργό. Ο Πρ. Παυλόπουλος αποδέχθηκε την
πρόσκληση-πρόκληση του πρώτου αριστερού πρωθυπουργού και εξελέγη Πρόεδρος χωρίς

να πάρει ούτε μία θετική νεοδημοκρα-
τική ψήφο, του κόμματος του Κωνστα-
ντίνου Καραμανλή, στον οποίο διε-
τέλεσε διευθυντής του νομικού γρα-
φείου της Προεδρίας την περίοδο
1990-1995.  Ο κύριος καθηγητής (εί-
ναι καθηγητής Διοικητικού Δικαίου
στη Νομική και όχι συνταγματολόγος)
έχει διατελέσει νομικός σύμβουλος σε
αρκετά συγκροτήματα Τύπου και
ΜΜΕ, υπήρξε ο υπερυπουργός (Εσω-
τερικών, Δημόσιας Διοίκησης, Δημό-
σιας Τάξης) στην κυβέρνηση Καρα-
μανλή που τα έβαλε  με τους «νταβα-
τζήδες της διαπλοκής», με μια διάταξη
που πέρασε για τον «βασικό μέτοχο»
και το ασυμβίβαστο μεταξύ ιδιοκτητών

ΜΜΕ και βασικών μετόχων επιχειρήσεων που αναλαμβάνουν δημόσια έργα ή προμήθειες, που
έμεινε ουσιαστικά ανεφάρμοστη καθώς προσέκρουσε στο Κοινοτικό Δίκαιο και σε απόφαση του
Δικαστηρίου της Ε.Ε. Την περίοδο 2004-2009, εκτός από τις 36.176 μονιμοποιήσεις συμβα-
σιούχων με το ομώνυμο Προεδρικό Διάταγμα, δημοσιεύματα της εποχής ανέβαζαν τον αριθμό
των προσλήψεων σε πάνω από 860.000 συνυπολογίζοντας εποχικούς, ωρομίσθιους κ.ά., κά-
νοντας λόγο για «στρατιές γαλάζιων παιδιών με διαδικασίες εκτός ΑΣΕΠ».

Ο σημερινός μάλιστα πρόεδρος της Ν.Δ., Κυριάκος Μητσοτάκης, που σημειωτέον δεν
ψήφισε ποτέ υπέρ της υποψηφιότητας Παυλόπουλου για την Προεδρία, προσπαθώντας να
διασκεδάσει τις αιτιάσεις ότι καλείται να απολύσει τους προσληφθέντες επί Παυλόπουλου, ως
υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθμισης είχε δώσει στη Βουλή, τον Σεπτέμβριο του 2013, έγ-
γραφα σύμφωνα με τα οποία οι διορισμοί το διάστημα 2004-2009 ήταν 302.151, εκ των ο-
ποίων οι 186.443 αφορούσαν συμβασιούχους ορισμένου χρόνου και οι 115.708 αφορούσαν
μόνιμους, αορίστου χρόνου, ειδικό επιστημονικό προσωπικό συμπεριλαμβανομένων και των
μονιμοποιηθέντων, όλοι τους μέσω διαδικασιών ΑΣΕΠ.

Ο «Πάκης», έχοντας διατελέσει για σειρά ετών εκπρόσωπος της Ν.Δ., ήταν πάντα προσιτός
στους δημοσιογράφους και συχνός επισκέπτης των δημοσιογραφικών γραφείων. Χαρακτη-
ριστικό του το χτύπημα στην πλάτη του συνομιλητή του και τα πολλά υποκοριστικά.  Το alter ego
του Καραμανλή που τα έβαζε με τον Παπούλια όταν υπέγραφε τα προεδρικά διατάγματα των μνη-
μονίων. Τελικά, στην πολιτική «μεγάλη κουβέντα μη λες, μεγάλη μπούκα φάε». Και για να το κα-
ταλάβουν και οι νεότεροι, καλύτερα να μασάς παρά να μιλάς. Επίσης, να επισημάνουμε και
δύο «καλές» κινήσεις υπέρ του Τσίπρα:
1.  Υπέγραψε το διάταγμα για το δημοψήφισμα σε κυβέρνηση που είχε προ 3 μηνών εκλεγεί.
2. Προφανώς ακολουθώντας την κυβέρνηση, τα βάζει με το «κακό» ΔΝΤ, όταν η παράταξή

του επί… χρόνια κάνει λόγο για ανικανότητα Τσίπρα και όχι για ξενοφοβικούς εχθρούς.

Πίστεψε 
στην «μπέσα» 
του Τσίπρα και…
εξαφανίστηκε

Α
πό απόλυτος εκπρόσωπος της
λαϊκής δεξιάς και αδιαφιλονί-
κητο φαβορί να εκλεγεί ο ό-
γδοος πρόεδρος της Νέας Δη-
μοκρατίας, εξαφανίστηκε!!!

Συμπαθής σε όλους ο Ευάγγελος Μεϊμα-
ράκης, ιδιαίτερα παρορμητικός και από
τους ελάχιστους που γνωρίζουν πολύ καλά
τη βάση της Νέας Δημοκρατίας.

Όλα αυτά τον είχαν αναγάγει στον από-
λυτο άρχοντα της εκλογικής αναμέτρησης
για την ανάδειξή του σε πρόεδρο της Νέας
Δημοκρατίας. Τώρα, πώς από φαβορί έ-
χασε από τον Κυριάκο ας… όψονται ο Α-
ντώνης Σαμαράς (που στήριξε Κυριάκο)
και ο Κώστας Καραμανλής (που προφα-
νώς δεν κατάφερε να εκλεγεί ο Βαγγέλης
παρ’ όλη τη στήριξή του).

Η φθίνουσα πορεία του Βαγγέλη, όμως,
ξεκίνησε και από κάποιο άλλο γεγονός.
Ποιο είναι αυτό; Μα η στήριξη που έδωσε
τον Αύγουστο του 2015 στον Αλέξη Τσί-
πρα, ψηφίζοντας τα μέτρα για να μην πέσει
η Ελλάδα στα βράχια. Ο πρόεδρος –τότε–
Βαγγέλης, φορώντας τον «μανδύα» του Ευ-
ρωπαίου και αναγνωρίζοντας ποιο είναι το
καλό της χώρας, μπήκε μπροστά και δήλω-
σε ότι τόσο αυτός όσο και η Κοινοβουλευτι-
κή του ομάδα θα υπερψηφίσουν τα μέτρα. 

Βεβαίως, δεν μπορούσε κανείς ποτέ να
διανοηθεί τότε στη στενή ηγετική ομάδα της
λεωφόρου Συγγρού ότι μετά από λίγο ο Αλ.
Τσίπρας θα οδηγούσε τη χώρα σε εκλογές,
κάτι για το οποίο είχε διαβεβαιώσει τον
Βαγγ. Μεϊμαράκη ότι δεν θα γίνουν. Με

μαεστρία ο ΣΥΡΙΖΑϊκός μηχανισμός έδει-
ξε στους πολίτες ότι πάρα πολύ απλά η Νέ-
ας Δημοκρατίας με πρόεδρο τον Β. Μεϊ-
μαράκη θα ψηφίζει πολύ πιο εύκολα όλα
τα μέτρα που θα ζητούν οι δανειστές, και ό-
τι βαδίζει στον σωστό δρόμο με αποδοχή
και από τη Νέα Δημοκρατία!

Το πρώτο πλήγμα για τον Μεϊμαράκη
ήταν αυτό. Από εκείνο το σημείο και μετά
ξεκίνησε η αμφισβήτηση στο πρόσωπό
του ακόμα και από αυτούς που ήταν χρό-
νια δίπλα του και θα έτρωγαν πραγματικά
μια σφαίρα για αυτόν.

Η συνέχεια είναι γνωστή. Οι κόντρες με
τον Παπαμιμίκο, το σαμποτάζ με την ε-
ταιρεία που τα τερματικά της δεν λειτούρ-
γησαν ποτέ, η ξεφτίλα των εκλογών που
δεν έγιναν ποτέ, η παραίτησή του, η πρώ-
τη εκλογική αναμέτρηση που τον έφερε
πρώτο και με διαφορά από τον δεύτερο
Μητσοτάκη, ο επαναληπτικός γύρος ένα
περίπου μήνα μετά(!) και η κλειστή ομά-
δα των 300.000 ψηφοφόρων. Αν σε όλα
αυτά προσθέσουμε και το θλιβερό γεγονός
που χτύπησε τον ίδιο και την οικογένειά
του (αναφερόμαστε στον θάνατο της αδελ-
φής του), εύκολα καταλαβαίνει κανείς ότι
όλα συνηγορούσαν και οδήγησαν τελικά
σε μια αξιοπρεπή ήττα τον Ευάγγελο Με-
ϊμαράκη. Τον «Βαγγέλα», όπως τον φω-
νάζουν οι φίλοι του… Βεβαίως, υπάρχουν
κι άλλα στοιχεία για κάποιο παρασκήνιο
που παίχτηκε εις βάρος του, αλλά αυτά σε
επόμενο ρεπορτάζ…

Ο πρόεδρος 
«Πάκης» που 
αρέσει σε όλους…

βαγγελης μεϊμαρακης

προκοπης παυλοπουλος

ΣΠΥΡΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ ΣΠΥΡΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ
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Συνέντευξη στον
Σπύρο Παπαδάκη

Α
πό την ημέρα που πή-
ρε την απόφαση να ε-
νταχθεί στη Νέα Δη-
μοκρατία άκουσε πολ-
λά. Στοχοποιήθηκε ό-

σο λίγοι συνάδελφοί του και τα έ-
βαλαν ακόμα και με την οικογένειά
του. Ο Άδωνις Γεωργιάδης όχι
μόνο δεν τους έκανε το… χατίρι να
τα παρατήσει, αλλά έγινε αντιπρόε-
δρος του κόμματος της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης και αποτελεί τη
«φωνή» της Νέας Δημοκρατίας.
Στην «Α» λέει ευθέως ότι δεν κρύ-
βεται, στέλνει ηχηρό μήνυμα στην
Τουρκία, ενώ χαρακτηρίζει τυχο-
διώκτη και ανίκανο τον πρωθυ-
πουργό Αλέξη Τσίπρα.

• Συμπληρώθηκαν 21 χρόνια
από τη βραδιά των Ιμίων. Ο Πά-
νος Καμμένος, υπουργός Άμυ-
νας, πήγε και έριξε στεφάνι στο
σημείο που χάθηκαν οι τρεις ή-
ρωες. Η τουρκική προκλητικό-
τητα έχει πιάσει κόκκινο και η
πολιτική τους των γκρίζων ζω-
νών στο Αιγαίο δημιουργεί έ-
κρυθμο περιβάλλον. Τι μήνυμα
θα στέλνατε στη γείτονα αλλά
και στην κυβέρνηση της χώρας
μας; 
«Γκρίζες ζώνες δεν υπάρχουν στο Αι-
γαίο. Τα ελληνικά κυριαρχικά δικαι-
ώματα είναι αδιαμφισβήτητα. Από
την άλλη, είναι δυστυχώς αδιαμφι-
σβήτητη και η τουρκική επιθετικό-
τητα και η προσπάθεια της Τουρκίας
να δημιουργήσει ένα καινούργιο s-
tatus quo. Σε αυτήν την περίπτωση
έπρεπε ο ελληνισμός να είναι ενω-
μένος και ψύχραιμος. Δεν πρέπει να
παρασυρθούμε σε κανένα σημείο
της διαδρομής από κινήσεις είτε ψυ-
χολογικών επιχειρήσεων, όπως η τε-
λευταία που έγινε με την προσέγγιση
των αρχηγών στα Ίμια. Είτε από άλ-
λες προκλήσεις και να ξεκινήσουμε
έναν καβγά που η Τουρκία τον χρει-
άζεται. Αν επιλέξουμε να κάνουμε
καβγά με την Τουρκία, θα επιλέξου-
με εμείς το πότε. Άρα, το μήνυμα
προς τους Τούρκους είναι ότι “δεν
σας φοβόμαστε, το Αιγαίο είναι ελ-
ληνικό, γκρίζες ζώνες δεν υπάρχουν,
τα σύνορα δεν αλλάζουν” και στην
ελληνική πολιτική ηγεσία “δεν τσι-
μπάμε».

• Ο Ερντογάν όμως αμφισβη-

τεί ευθέως τη συνθήκη της Λω-
ζάννης και έχει φτάσει σε ση-
μείο αποθράσυνσης. Υπάρχει α-
δράνεια από την πλευρά της ελ-
ληνικής κυβέρνησης; 
«Αδράνεια δεn θα το έλεγα. Η ελλη-
νική κυβέρνηση, για να είμαστε δί-
καιοι, καταδίκασε σε όλους τους τό-
νους της προκλητικές δηλώσεις του
κυρίου Ερντογάν. Όμως, δυστυχώς,
οι σχέσεις μεταξύ των δύο κρατών εί-
ναι σχέσεις ισχύος. Και άμα αφήνεις
τη χώρα σου να είναι πιο ανίσχυρη,
είναι ανυπεράσπιστη έναντι του διεκ-
δικητού ισχυρού. Η κυβέρνηση φταί-
ει, γιατί αφήνοντας την Ελλάδα, π.χ.
με την εκκρεμότητα της αξιολόγησης,
να είναι στο κενό π.χ. πλήττει το εν
γένει αξίωμά μου της χώρας και κάνει
την Τουρκία να έχει αυτές τις ορέ-
ξεις». 

• Κωδικός «Δεύτερη αξιολόγη-
ση»! Για την ώρα φαίνεται να
μην κλείνει, ενώ η πρώτη έκανε
να κλείσει δύο χρόνια. Η δεύτε-
ρη, βλέπετε, να κλείνει πριν το
τέλος του 2017; 
«Αν δεν κλείσει η αξιολόγηση το
2017, δεν υπάρχει ευρώ. Δεν περνά-
με τον Ιούλιο. Δεν θέλω να σκεφτώ
την περίπτωση να μην περάσει η α-

ξιολόγηση. Θα σήμαινε την απόλυτη
εθνική συμφορά». 

• Το λέω από την άποψη ότι
οι κυβερνώντες μας έχουν συ-
νηθίσει κάθε 15 μέρες να κά-
νουν δηλώσεις –όταν έπεται έ-
να Eurogroup– ότι «τώρα θα
κλείσει η αξιολόγηση» και τε-
λικά έχουν εφαρμόσει μόλις το
30% από αυτά που έχουν υπο-
σχεθεί... 
«Η αποκάλυψη περί της μη εφαρμο-
γής των συμφωνηθέντων είναι παρά-
πηγμα για την κυβέρνηση του κ. Τσί-
πρα. Μέχρι εκεί του φταίνε οι κακοί
ξένοι, το κακό ΔΝΤ κ.λπ. Όταν όμως
πας σε ένα Eurogroup της 5ης Δε-
κεμβρίου και σε ένα δεύτερο Eu-
rogroup της 26ης Ιανουαρίου και
δεν έχεις υλοποιήσει τα συμφωνη-
θέντα –ας αφήσω το 30% που λέει
ότι είναι το θέμα της πολιτικής δια-
πραγμάτευσης– το 70% που σημαί-
νει ότι είναι καθαρά δημοκρατικό.
Αυτό σημαίνει ότι έχεις κάνει καλά
τη δουλειά σου, εκτός κι αν δεν έ-
χεις κάνει καν τη δουλειά σου και
δεν έχεις τηρήσει τη συμφωνία, δεν
μπορείς να περιμένεις κάποιους άλ-
λους να τηρήσουν τη συμφωνία. Ά-
ρα η ευθύνη που έχει ο κ. Τσίπρας

• Ο αντιπρόεδρος της Νέας Δημοκρατίας χαρακτηρίζει τυχοδιώκτη 
και ανίκανο τον πρωθυπουργό Αλέξη Τσίπρα και στέλνει μέσω της «Α» 
ηχηρό μήνυμα στην απέναντι πλευρά του Αιγαίου

«Πληρώνουμε τον
λογαριασμό του Τσίπρα»
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• Εσείς προσωπικά, κ. Γεωρ-
γιάδη, έχετε υποστεί πόλεμο ό-
σο λίγοι. Παρ’ όλα αυτά, όχι
μόνο δεν έχετε χάσει καμία ε-
κλογική αναμέτρηση ως απλός
βουλευτής, αλλά έχετε φτάσει
να είστε νο2 στη Νέα Δημο-
κρατία. Τι τίτλο θα βάζατε για
τον εαυτό σας;
«Ευχαριστώ για τα καλά σας λόγια.

Δεν είμαι νο2 στη Ν.Δ., δεν έχει
νο2, έχει μόνο νούμερο 1». 

• Είστε αντιπρόεδρος...
«Έχει μόνο νούμερο 1. Τυγχάνει να
έχω μια στενή συνεργασία με τον
πρόεδρο της Ν.Δ., ο οποίος μου έχει
αναθέσει ο ίδιος μια πολύ υπεύθυ-
νη θέση. Μακριά από μένα τα νού-
μερα 2, 3, 4. Πράγματι, ευχαριστώ

τους συμπολίτες μου, οι οποίοι σε
κάθε αναμέτρηση όχι μόνο με εκλέ-
γουν βουλευτή διαρκώς, αλλά ανε-
βάζουν διαρκώς και τους σταυρούς
μου. Αυτό είναι μια τιμή και μια ευ-
θύνη σε μένα. Θα έλεγα σε όσους με
ακούν και θέλουν να ασχοληθούν
με την πολιτική να μη διστάζουν να
δίνουν μάχη για τις ιδέες τους. Εγώ,
όπως έχετε δει, μπαίνω πάντα στη

φωτιά. Δεν κρύβομαι. Πολλοί αυτό
το θεωρούν αυτοκτονία στην πολιτι-
κή και ότι έχει πολιτικό κόστος μέγα.
Εγώ έχω αποδείξει ότι, αν κάνεις τη
δουλειά σου, ο κόσμος είναι εδώ για
να σε επιβραβεύσει».

• Οπότε, τι τίτλο θα βάζατε
για τον εαυτό σας;.
«Όλα μπορούν να συμβούν».

«Τιμή και ευθύνη η εμπιστοσύνη των συμπολιτών μου»


«ΑΝ ΕΠΙΛΕΞΟΥΜΕ ΝΑ ΚΑΝΟΥΜΕ
ΚΑΥΓΑ ΜΕ ΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΑ ΘΑ ΕΠΙ-

ΛΕΞΟΥΜΕ ΕΜΕΙΣ ΤΟ ΠΟΤΕ»
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προσωπικά για την καθυστέρηση εί-
ναι τεράστια. Θέλω να είμαι πολύ ει-
λικρινής, δεν πιστεύω ότι θα προλά-
βει ούτε της 20ής Φεβρουαρίου, ελ-
πίζω μόνο να πέφτω έξω». 

1 Αν δεν προλάβει την 20ή Φε-
βρουαρίου, πιστεύετε ότι η Ν.Δ.
πρέπει να πιέσει ακόμη περισσό-
τερο προκειμένου η χώρα να
πάει σε εκλογές; 
«Η Νέα Δημοκρατία ζητάει τις εκλογές
από πέρυσι τον Μάρτιο. Πάρα πολλοί
μάς λοιδόρησαν τότε. Ο λόγος που ζη-
τήσαμε τις εκλογές από τότε είναι γιατί
είχαμε καταλήξει στο συμπέρασμα ότι
ο κ. Τσίπρας δεν μπορεί να κάνει αυτή
τη δουλειά κι ότι η παραμονή του στην
εξουσία απλώς μεγαλώνει τον λογα-
ριασμό για τους Έλληνες πολίτες. Το
ίδιο λέμε και τώρα. Παρέρχονται οι ε-
βδομάδες χωρίς αξιολόγηση, η Ελλά-
δα δεν μπαίνει στο πρόγραμμα πιστω-
τικής χαλάρωσης, τα ελληνικά ομόλο-
γα ανεβαίνουν συνέχεια ως προς τις α-
ποδόσεις τους. Όλα αυτά είναι πολύ
αρνητικά για την ελληνική οικονομία.
Αν αυτό συμβεί λίγο παραπάνω, η ε-
πίτευξη του στόχου 2,7% της ανάπτυ-
ξης του 2017 θα είναι παντελώς ανέ-
φικτη και άρα θα έχουμε τεράστιο
πρόβλημα νέας δημοσιονομικής τρύ-

πας το επόμενο διάστημα. Όλα αυτά
είναι πράγματα, τα οποία, δυστυχώς,
ο κ. Τσίπρας δεν μπορεί να τα κατα-
λάβει. Δεν καταλαβαίνει ότι στην οι-
κονομία μετράει πάρα πολύ ο χρόνος,
ο χρόνος είναι χρήμα, και αφήνει τον
χρόνο να περνάει ανεκμετάλλευτος για
να διαχειρίζεται τα εσωτερικά προ-
βλήματα τους κόμματός του. Για τα ε-
σωτερικά τού ΣΥΡΙΖΑ η Ελλάδα χάνει
δισεκατομμύρια». 

1 Τι παραπάνω θα κάνει η Νέα
Δημοκρατία, κύριε αντιπρόεδρε;
Και εν τέλει γιατί θέλει ο κ. Μη-
τσοτάκης να γίνει πρωθυπουρ-
γός και να εφαρμόσει τα σκλη-
ρά μέτρα που έχουν ψηφιστεί;
Γιατί να πάρει ο Κυρ. Μητσοτά-
κης αυτήν την καυτή πατάτα στα
χέρια του; 
«Είναι τελείως βέβαιο ότι η Νέα Δη-
μοκρατία ως κυβέρνηση θα είναι πολύ
καλύτερη από του κ. Τσίπρα και θα
κλείσει την αξιολόγηση πάρα πολύ
γρήγορα. Γιατί η Ν.Δ. είναι αποφασι-
σμένη, ξέρει να κάνει τη δουλειά και ο
Κυρ. Μητσοτάκης έχει πολλή μεγάλη
αξιοπιστία στο εξωτερικό. Άρα συν-
δυαζόμενα αυτά θα δώσουν την ευκαι-

ρία στη νέα κυβέρνηση να κλείσουν
γρήγορα τη διαπραγμάτευση και να α-
σχοληθούν με το σοβαρό. Το σοβαρό
είναι η προσέλκυση ξένων επενδύσε-
ων για να στηρίξουν την ελληνική οι-
κονομία. Όμως προαπαιτούμενο γι’
αυτό είναι να έχει κλείσει η διαπραγ-
μάτευση. Με την ελληνική οικονομία
σε αβεβαιότητα, γιατί να έρθεις να ε-
πενδύσεις στην Ελλάδα; Άρα ο Κυρ.
Μητσοτάκης, όταν με το καλό γίνει
πρωθυπουργός, θα τρέξει γρήγορα και
θα τα κάνει αυτά. Ποια η διαφορά: αν
οι εκλογές αργήσουν, οι αποφάσεις θα
είναι πολύ δυσκολότερες και σκληρό-
τερες από ό,τι αν οι εκλογές γίνουν
γρήγορα. Αν είχαν γίνει πέρσι τον
Μάρτιο, κανείς δεν θα μας έλεγε ότι
4,5 δισεκατομμύρια είναι η τιμή που
μπήκε στην Ελλάδα, γιατί ο κ. Τσί-
πρας καθυστέρησε πάρα πολύ τη δεύ-
τερη αξιολόγηση. Του λέγαμε “φύγε,
γιατί θα το πληρώσουμε”, και το πλη-
ρώνουμε. Δικαιώθηκε η Νέα Δημο-
κρατία στην πρόβλεψη και την κριτική
της. Τώρα πάει, σας λέμε ότι πρέπει
να φύγει ΤΩΡΑ. Αν καθυστερήσει α-
κόμη μερικούς μήνες, δεν θα είναι 4,5
τα δισεκατομμύρια, θα είναι 7, 8. Κά-
θε μέρα που περνάει ο λογαριασμός
μεγαλώνει, γι’ αυτό πρέπει να φύγει». 

1 Άρα ό,τι έχει ψηφιστεί θα ε-
φαρμοστεί...
«Δεν μπορούμε να αντιστρέψουμε τη
ζημιά που έχει ήδη κάνει ο κ. Τσί-
πρας. Είναι μια ζημιά που θα την ε-
πωμιστεί ο ελληνικός λαός. Είναι ένα
κόστος της Δημοκρατίας. Ο ελληνικός
λαός στις 25 Ιανουαρίου του 2015 έ-
κανε λάθος, επέλεξε έναν τυχοδιώκτη
για πρωθυπουργό, έναν άνθρωπο α-
νίκανο να κάνει αυτή τη δουλειά και
αυτός βλάπτει σοβαρά τη χώρα. Αυτός
είναι ένας λογαριασμός που δυστυ-
χώς οι Έλληνες πρέπει να τον επωμι-
στούμε. Το θέμα είναι να μη μεγαλώ-
σει ο λογαριασμός. Να κλείσουμε αυ-
τή την αξιολόγηση και να πάμε παρα-
κάτω. Γι’ αυτό ζητάμε εκλογές».


ΣΤΙΣ 25 ΙΑ-
Ν Ο Υ Α Ρ Ι Ο Υ

ΤΟΥ 2015 Ο ΛΑΟΣ
ΕΠΕΛΕΞΕ ΕΝΑΝ
ΤΥΧΟΔΙΩΚΤΗ ΓΙΑ
ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟ, Ε-
ΝΑΝ ΑΝΘΡΩΠΟ Α-
ΝΙΚΑΝΟ ΝΑ ΚΑΝΕΙ
ΑΥΤΗ ΤΗ ΔΟΥΛΕΙΑ
ΚΑΙ ΑΥΤΟΣ ΒΛΑ-
ΠΤΕΙ ΣΟΒΑΡΑ ΤΗ
ΧΩΡΑ»

1 Ο Σαμαράς μέσα σε δυόμισι χρόνια ολοκλήρωσε 4 α-
ξιολογήσεις και ο Τσίπρας μέσα σε δύο χρόνια μόλις μία.
Προεκλογικά ο κ. Σαμαράς τα έλεγε, παρ’ όλα ταύτα ο κό-
σμος το 2015 δεν τον ψήφισε....
«Κατ’ αρχάς, για να είμαι ειλικρινής, το ποσοστό που πήρε η Νέα
Δημοκρατία στις εκλογές του Ιανουαρίου δεν ήταν κακό. Θα έλεγα
και θριαμβευτικό υπό αυτές τις συνθήκες, γιατί είχαμε πάει με έναν
πολιτικό αντίπαλο που υποσχόταν σε όλους τα πάντα. Πώς μπορείς
να πολεμήσεις κάποιον που λέει “βάζω κάτω τα νούμερα και μπορώ
να κατεβάσω τον ΕΝΦΙΑ 7% φέτος, 7% του χρόνου”; Γενναία σου λέ-
ει, “θα καταργήσω τον ΕΝΦΙΑ”. Μετά λες “θα μειώσω τον ΦΠΑ άλ-
λες δύο μονάδες”. “Τον ΦΠΑ; Ποιον ΦΠΑ; Θα τον καταργήσω!”.
Μετά λέει “θα ανεβεί ο βασικός μισθός 50 ευρώ, δηλαδή να πάει
751”. Ό,τι και να λέγαμε, είχε ο κ. Τσίπρας την εύκολη λύση. Μοί-
ραζε αέρα κοπανιστό. Άρα, στην πραγματικότητα, ήταν πολύ δύ-
σκολο να αντιμετωπιστεί πολιτικά. Ο κόσμος ήταν κουρασμένος, ή-
θελε καλύτερες μέρες, δυστυχώς είχε πιστέψει τις ανοησίες του Βα-
ρουφάκη ότι μπορούμε να εκβιάσουμε την Ευρώπη και παρασύρ-
θηκε. Αυτό έγινε. Ο Αντώνης Σαμαράς υπήρξε ένας πάρα πολύ καλός
πρωθυπουργός, ένας εξαιρετικά εργατικός πρωθυπουργός. Έφτασε έ-
να βήμα πριν βγάλει την Ελλάδα από τα μνημόνια, αλλά δυστυχώς
τον ρίξανε με την εκλογή του προέδρου της Ν.Δ., ήταν πολύ μοι-
ραία αυτή η διαδικασία. Εάν η εκλογή του προέδρου της Νέας Δη-
μοκρατίας δεν ήταν τον Μάρτιο του 2015, αλλά τον Μάρτιο του
2016, η Ελλάδα δεν θα είχε τρίτο μνημόνιο».

1 Γιατί έφυγε, κ. Γεωργιάδη;.
«Γιατί τον καταψήφισε ο ελληνικός λαός».

1 Γιατί έφυγε, από την ηγεσία της Νέας Δημοκρατίας;
«Ήταν μια προσωπική του απόφαση και δεν έλαβα εγώ μέρος σε αυ-
τήν. Μετά την ήττα στο δημοψήφισμα θεωρούσε και ο ίδιος ότι α-
ποτελούσε τροχοπέδη στην ανάκαμψη της Νέας Δημοκρατίας. Είναι
μια προσωπική απόφαση που έλαβε τότε ο Αντώνης Σαμαράς. Αυτά
πια δεν έχουν σημασία. Η Νέα Δημοκρατία προχώρησε στην εκλο-
γική διαδικασία του νέου αρχηγού. Ήρθε ο Κυρ. Μητσοτάκης. Έχει
ανανεώσει πάρα πολύ την παράταξη. Έχει δώσει νέα ορμή. Προη-
γείται η Νέα Δημοκρατία 10-15 μονάδες στις δημοσκοπήσεις. Νο-
μίζω ότι για τη Νέα Δημοκρατία τα πράγματα πάνε καλά. Για την
Ελλάδα πάνε άσχημα».

«Ο Σαμαράς έφτασε 
ένα βήμα πριν
βγάλει την Ελλάδα
από τα μνημόνια»
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• Όλες οι πληροφορίες συγκλίνουν πως έχει ξεκινήσει μία επαναπροσέγγιση 
του Σταύρου Θεοδωράκη με τη Φώφη Γεννηματά, καθώς οι γνωρίζοντες επιμένουν 
πως η απόσταση που χώριζε τις δύο πλευρές φαίνεται να έχει καλυφθεί

Μήνας αποφάσεων 
για την Κεντροαριστερά

Tου Μιχάλη Κωτσάκου

Σ
τη Δημοκρατική Συμπαράταξη τα
χαμόγελα περισσεύουν από τις τε-
λευταίες δημοσκοπήσεις, όμως τα
εσωτερικά ζητήματα είναι πολλά.
Αφενός μεν υπάρχουν πολλές

διαφοροποιήσεις, αφετέρου ο καθένας προ-
σπαθεί να λάβει την καλύτερη δυνατή θέση
για την επόμενη ημέρα του εγχειρήματος. Για
παράδειγμα, την Τετάρτη ο Θανάσης Θεο-
χαρόπουλος, πρόεδρος της ΔΗΜ.ΑΡ. και
κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος της Δημο-
κρατικής Συμπαράταξης, ζήτησε νέα κυβέρ-
νηση εθνικής συνεννόησης με πρόσωπα
κοινής αποδοχής και άλλον πρωθυπουργό.
Λίγο αργότερα ο Οδυσσέας Κωνσταντινό-
πουλος εκ μέρους του ΠΑΣΟΚ απάντησε
πως «η λύση μπορεί να προέλθει μόνο με ε-
κλογές κι ένα νέο πολιτικό τοπίο».

Εντός της Χαριλάου Τρικούπη αυξάνονται
οι φωνές ότι πρέπει να πειστούν ο Σταύρος
Θεοδωράκης και το Ποτάμι, όπως και οι
τρεις πρώην υπουργοί του ΠΑΣΟΚ, η Άννα
Διαμαντοπούλου, ο Γιάννης Ραγκούσης
και ο Γιώργος Φλωρίδης, οι οποίοι συνεχί-
ζουν τις εκδηλώσεις σε όλη την Ελλάδα υπό
τον τίτλο «Ώρα Αποφάσεων» και όπως δεί-
χνουν τα πράγματα θα προχωρήσουν στη σύ-
σταση νέου κομματικού φορέα σε συνεργασία
με το Ποτάμι. 

Μάλιστα στο ΠΑΣΟΚ για να πειστούν οι
προαναφερόμενοι αποφάσισαν να βάλουν νε-
ρό στο κρασί τους και να δεχθούν (τουλάχι-
στον μέσω δηλώσεών τους στα ΜΜΕ) τους ό-
ρους του Στ. Θεοδωράκη. Δηλαδή, πρώτα
εκλογή αρχηγού από τη βάση και εν συνεχεία
ανοιχτό συνέδριο. Χαρακτηριστικό είναι το ά-
νοιγμα που έκανε προ ημερών ο γραμματέας
του ΠΑΣΟΚ, Στέφανος Ξεκαλάκης, ο οποί-
ος είναι εκ των φανατικών υποστηρικτών της
κοινής πορείας με το Ποτάμι. 

Ο κ. Ξεκαλάκης εκτίμησε πως η συμπό-

ρευση με το ΚΙΔΗΣΟ αποτελεί ένα ισχυρό
συμβολισμό, όμως «η Δημοκρατική Συμπα-
ράταξη θα απογειωθεί με την συμμετοχή του
Ποταμιού».

Με την προοπτική να ξεκινήσει η «ένωση»
με εκλογή αρχηγού, διαφωνούν η ΔΗΜ.ΑΡ.
και οι Κινήσεις για την Σοσιαλδημοκρατία, οι
οποίες εμμένουν στον αρχικό σχεδιασμό για
ιδρυτικό συνέδριο την άνοιξη. 

Όσον αφορά το ΚΙΔΗΣΟ, προς το παρόν
δεν υπάρχει κάποια αντίδραση. Απλά ο
Γιώργος Παπανδρέου προσπαθεί να πε-
ράσει σε θέσεις-κλειδιά της Δημοκρατικής
Συμπαράταξης όλους τους στενούς συνεργά-
τες του, ισχυροποιώντας τη θέση τη δική του,
αλλά και του κόμματός του εντός του σχή-
ματος. Και βέβαια με αφορμή αυτή την
προσπάθεια αυξάνονται οι πληρο-
φορίες ότι τελικά ο πρώην πρωθυ-
πουργός θα είναι εκ των υποψη-
φίων για την προεδρία της Δημο-
κρατικής Συμπαράταξης, παρά τα
όσα υποσχέθηκε στην κα Γεννη-
ματά.

Προσέγγιση…
Παρά το γεγονός ότι ο Στ. Θεο-
δωράκης είναι σε ανοιχτή γραμ-
μή με τους «3», όλες οι πληρο-
φορίες συγκλίνουν πως έχει ξε-
κινήσει μία επαναπροσέγγιση
με τη Φώφη Γεννηματά. Και
οι γνωρίζοντες επιμένουν πως
η απόσταση που χώριζε τις
δύο πλευρές φαίνεται να έχει
καλυφθεί, με τις πραγματικές
διαφωνίες τους να έχουν να
κάνουν, πλέον, με δύο ζητή-
ματα. Το σχήμα που θα
«τρέξει» τις διαδικασίες,
δηλαδή, αν θα είναι η Δη-
μοκρατική Συμπαράταξη,
όπως επιθυμεί η Φώφη

Γεννηματά, ή ένα άλλο ουδέτερο σχήμα, ό-
πως προτείνει ο Σταύρος Θεοδωράκης,
και αν η εκλογή αρχηγού θα προηγηθεί ή όχι
του συνεδρίου.

Η πλευρά της κας Γεννηματά υποστηρί-
ζει πως όλα πρέπει να τρέξουν με όχημα τη
Δημοκρατική Συμπαράταξη, ενώ ο Θεοδω-
ράκης και οι «3» πως χρειάζεται ένα bing
bang του κεντρώου χώρου με έναν νέο πολι-
τικό φορέα, ώστε να πειστούν οι ψηφοφόροι
πως αφήνουν πίσω τους την παλιά κομματι-
κή νομενκλατούρα. Εξάλλου και οι «3», όπως
ανέλυσαν στις δύο προηγούμενες εκδηλώ-
σεις τους σε Θεσσαλονίκη και Ηράκλειο,
προκρίνουν τη δημοσιοποίηση διακήρυξης-
πρόσκλησης προς τα άλλα κόμματα, για σύ-
μπραξη στη δημιουργία νέου κομματικού φο-
ρέα, μέσω ιδρυτικού συνεδρίου και εκλογής
αρχηγού από τη βάση.

Με την ιδέα του νέου πολιτικού φορέα,
όπως λένε πηγές προσκείμενες στη Σεβα-
στουπόλεως, συμφωνούν και ο πρώην πρω-

θυπουργός Κώστας Σημίτης και στελέ-
χη του ευρύτερου χώρου που έχουν

μείνει εκτός, αλλά μετέχουν σε όλες
τις εκδηλώσεις, όπως και εν ενερ-
γεία βουλευτές και στελέχη του
ΠΑΣΟΚ, που βλέπουν πως τα λά-
θη του κυβερνητικού παρελθό-
ντος του Κινήματος θα κληρονο-
μηθούν και στη Δημοκρατική

Συμπαράταξη. Μάλιστα,

όπως επισημαίνουν χαρακτηριστικά, «θα εί-
μαστε το εύκολο σύνθημα στα χείλη των λαϊ-
κιστών του ΣΥΡΙΖΑ, που θα συνεχίσουν να
κάνουν λόγο για τα χρέη του ΠΑΣΟΚ και τις
σχέσεις με την διαπλοκή». 

Από τις πληροφορίες προκύπτει ότι τα
πρώην κορυφαία στελέχη του ΠΑΣΟΚ απορ-
ρίπτουν την πρώτη εκδοχή και θεωρούν ότι
θα πρέπει να δημιουργηθεί άμεσα ο νέος φο-
ρέας. Σημειώνουν, δε, πως αν η κα Γεννημα-
τά ανοίξει τις διαδικασίες που θα οδηγούν σε
νέο κόμμα, τότε θα πρέπει να μην αρνηθούν
τον διάλογο μαζί της, ακόμα και την προοπτι-
κή της συμμετοχής στην εκλογική διαδικασία
μέσω κάποιου κοινού υποψηφίου.

Τόσο από τη Χαριλάου Τρικούπη, όσο και
από τη Σεβαστουπόλεως φαίνεται πως γίνο-
νται προσπάθειες να πέσουν οι τόνοι. Μάλι-
στα, υπάρχουν στελέχη που λειτουργούν πυ-
ροσβεστικά και επιμένουν ότι θα πρέπει να ε-
ξαντληθούν οι προσπάθειες για ενιαία συ-
μπόρευση. Φημολογείται, επίσης, ότι και ο κ.
Παπανδρέου θα πάρει κάποιες σχετικές
πρωτοβουλίες το επόμενο διάστημα προς την
πλευρά του Ποταμιού, λόγω και της καλής
προσωπικής σχέσης που έχει με τον κ. Θεο-
δωράκη. Επιπλέον, ο Ευάγγελος Βενιζέλος,
ο Νίκος Ανδρουλάκης, ο Γιάννης Μανιά-
της αλλά και ο γραμματέας του ΠΑΣΟΚ, Στέ-
φανος Ξεκαλάκης, στις δηλώσεις τους επι-
μένουν στην ανάγκη συνεργασίας με το Ποτά-
μι. Στην ίδια λογική κινούνται από την πλευρά
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«Οι υπάρχοντες κομματικοί σχηματισμοί, παρά τις προσπάθειες που
έχουν γίνει μέχρι τώρα, δεν έχουν καταφέρει να συγκροτήσουν τον ε-
νιαίο φορέα που θα καταλάβει την κυρίαρχη θέση του προοδευτικού
πόλου του πολιτικού συστήματος». Αυτή είναι η εκτίμηση της Άννας
Διαμαντοπούλου και πάνω σε αυτή θα κινηθεί η 3η εκδήλωση της
κίνησης των «3» πρώην υπουργών αύριο το πρωί (11:00) σε κεντρι-
κό ξενοδοχείο της Πάτρας. Όπως επισημαίνει, «οι πολιτικές λύσεις

που έχει ανάγκη η χώρα δεν μπορεί να ανασυρθούν από τα ιδεολο-
γικά ντουλάπια του προηγούμενου αιώνα, ούτε από την επανάλη-

ψη παλαιών ρητορικών συνθημάτων και κενών λέξεων». Γι’ αυ-
τό και η κίνησή τους δηλώνει πού θα αξιοποιήσει πρόσωπα

Στην Πάτρα το          Σάββατο οι «3»

Την ώρα που η κυβέρνηση παραμένει εγκλωβισμένη στην εθνική δια-
πραγμάτευση με την τρόικα για την ολοκλήρωση της δεύτερης αξιολόγη-
σης, στο κέντρο του πολιτικού συστήματος εντείνονται οι πιέσεις ένθεν
κακείθεν, προκειμένου να έλθουν εις γάμου κοινωνία και να αποτελέσουν
όλοι μαζί τον λεγόμενο 3ο πόλο του εγχώριου πολιτικού συστήματος.
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του Ποταμιού οι Σπύρος Λυκούδης και Κώ-
στας Μπαργιώτας. 

Από όλες, πάντως, τις πλευρές συνομο-
λογείται πως ο Φεβρουάριος πρέπει να είναι
μήνας αποφάσεων, καθώς συμφωνούν ότι
πλέον ο χρόνος λειτουργεί αντίστροφα και
δεν υπάρχουν περιθώρια για ατέρμονες συ-
ζητήσεις, που έχουν κουράσει τον κόσμο του
κέντρου και της Κεντροαριστεράς. 

Πολλοί, μάλιστα, εκτιμούν ότι η απήχηση
που θα έχουν οι εκδηλώσεις ανά την Ελλάδα
των «3» πρώην υπουργών σε συνδυασμό με
τα ευρήματα των δημοσκοπήσεων θα καθο-
ρίσουν τις τελικές αποφάσεις της Φώφης
Γεννηματά και του Σταύρου Θεοδωράκη.

Στις δηλώσεις όλοι συμφωνούν…
Όπως προαναφέρθηκε, καθημερινά υπάρ-

χουν δηλώσεις και παρεμβάσεις στελεχών
από πολλές πλευρές προκειμένου να πει-
στούν οι πρωταγωνιστές για να προχωρή-
σουν σε ενιαίο φορέα.

Έτσι, λοιπόν, ο Κώστας Σκανδαλίδης
τόνισε πως «τώρα πρέπει να διαμορφώσου-
με μια νέα αφήγηση για τη χώρα, να επιβά-
λουμε την εθνική συνεννόηση, να διατυπώ-
σουμε μια ριζοσπαστική προοδευτική πρό-
ταση απέναντι στη δεξιά παλινόρθωση και
τον δήθεν αριστερό τυχοδιωκτισμό».

Από την πλευρά του ο Δημήτρης Τσιό-
δρας, εκπρόσωπος του Ποταμιού, τάχθηκε
υπέρ της άποψης να δημιουργηθεί ένα νέο
Κίνημα:  «Το Ποτάμι έχει δηλώσει ότι είναι α-
νάγκη να δημιουργηθεί ένα νέο μεγάλο κίνημα
στον χώρο του Κέντρου. Με ανοιχτές διαδικα-
σίες κι όχι τεχνητές συγκολλήσεις σχημάτων. Με
αντιπαράθεση ιδεών στην κοινωνία και άδειες
θέσεις στην πρώτη γραμμή για νέα πρόσωπα μα-
ζί με στελέχη που έχουν αφήσει θετικό αποτύ-
πωμα».

Ο Νίκος Ανδρουλάκης επιμένει στην α-
νάγκη για ανανέωση σε πρόσωπα: «Για να
κοιτάξουμε το μέλλον με αισιοδοξία οφείλουμε
να πάρουμε το μάθημα από τις συμπεριφορές και
τα λάθη που πλήγωσαν την παράταξη. Κάθε προ-
σπάθεια διεύρυνσης πρέπει να γίνεται με όρους

ηθικούς και πολιτικούς. Η ενότητα είναι ανα-
γκαία αλλά δεν αρκεί. Χρειαζόμαστε ριζοσπαστι-
κή ανανέωση σε πρόσωπα και ιδέες. Οι σημερι-
νοί πρωταγωνιστές να βάλουν στην άκρη προσω-
πικές στρατηγικές και να μην εφευρίσκουν εμπό-
δια με αφορμή τεχνικά θέματα χαμηλής αξίας».

Ο πρώην κυβερνητικός εκπρόσωπος και
εκπρόσωπος Τύπου του ΚΙΔΗΣΟ, Γιώργος
Πεταλωτής, ισχυρίζεται πως ο στόχος δεν
πρέπει να είναι η δημιουργία 3ου πόλου, αλ-
λά η δημιουργία μίας παράταξης που θα
διεκδικήσει τη διακυβέρνηση της χώρας: «Ο
χώρος με τις συντριπτικά περισσότερες μεταρ-
ρυθμίσεις και αλλαγές στη χώρα, με τα σοβαρό-
τερα πολιτικά στελέχη, δεν μπορεί να τρέχει για
να γίνει ουρά κανενός. Οι λογικές του τρίτου πό-
λου δεν μας αφορούν».

Ο βουλευτής Λαρίσης του Ποταμιού Κώ-
στας Μπαργιώτας επεσήμανε πως ο νέος
φορέας πρέπει να αποτελέσει τη σύγχρονη
Σοσιαλδημοκρατία: «Για να ανασυσταθεί ο χώ-
ρος πρέπει να δημιουργηθεί μια πλατφόρμα πά-
νω σε μια σύγχρονη, ρεαλιστική και τολμηρή βά-
ση. Με τη σημερινή κυβέρνηση τελειώνει η Με-
ταπολίτευση. Μετά τις επόμενες εκλογές, η Κε-
ντροαριστερά, με ευρύτερες δυνάμεις που θα α-
πελευθερωθούν και από τον ΣΥΡΙΖΑ, πρέπει να
μιλήσει για μια σύγχρονη Σοσιαλδημοκρατία».

Τέλος, με άρθρο-παρέμβαση ο Γιώργος
Μαυρωτάς, βουλευτής Αττικής με το Ποτά-
μι, τονίζει μεταξύ άλλων: «Για τις δυνάμεις
στον μεσαίο χώρο αυτήν τη στιγμή υπάρχουν
δύο επιλογές: Η πρώτη είναι οι δυνάμεις του χώ-
ρου να περιχαρακωθούν λέγοντας “όσοι θέλετε
να έρθετε μαζί μου”. Πολλά μικρά βιλαέτια που
θα τους απασχολεί η συγκριτική τους δύναμη
στον χώρο σε σχέση με τις άλλες αντίστοιχες δυ-
νάμεις, ώστε να κατακτήσουν κάποια στιγμή την
ηγεμονία του χώρου. Αυτή είναι η προσέγγιση
του “κομπάρσου” της πολιτικής σκηνής, όπου
με μονοψήφια νούμερα τον ενδιαφέρει να είναι
παρών στην επόμενη Βουλή.

»Η δεύτερη επιλογή είναι να γίνει προσπά-
θεια συνένωσης δυνάμεων σε έναν νέο φορέα
για τον προοδευτικό μεσαίο χώρο όπου οι πο-
λίτες θα έχουν τον πρώτο λόγο. Τα εργαλεία υ-
πάρχουν, τα παρέχει η σύγχρονη τεχνολογία, ώ-
στε να ακούγεται απευθείας η φωνή της βάσης
σε διάφορα ζητήματα, από την επιλογή αρχηγού
ως την αποδοχή συγκεκριμένων θέσεων. Μια τέ-
τοια συνθετική προσέγγιση θα πρέπει να στη-
ρίζεται σε συνέργειες, όπως γίνεται σε μια ομά-
δα: να ενσωματώσεις τα πλεονεκτήματα του κάθε
συμπαίκτη και να απομονώσεις τα μειονεκτήμα-
τα. Μια ξεκάθαρη κουβέντα σε αυτά τα θέματα
θα κινητοποιήσει τους πολίτες να συμμετάσχουν
στις διαδικασίες. 

Γιατί αν οι διαδικασίες είναι θέμα των μηχα-
νισμών, οι πολίτες θα γυρίσουν την πλάτη βλέ-
ποντας να τους σερβίρεται ένα ξαναζεσταμένο
φαγητό. Αυτή είναι η προσέγγιση του πρωταγω-
νιστή στην πολιτική σκηνή με διψήφια ποσοστά
στις εκλογές και πολύ κοντά στο ρόλο της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης στην επόμενη Βουλή. Οι
ηγεμονισμοί και οι θεμιτές φιλοδοξίες μπορούν
να περιμένουν μέχρι η χώρα να ξαναμπεί σε ρά-
γες. Και με το ενδεχόμενο των εθνικών εκλογών
να γίνεται όλο και πιο πιθανό, λόγω της ολιγω-
ρίας της παρούσας κυβέρνησης, κάθε βδομάδα
που περνάει είναι κρίσιμη. Η ενιαία λοιπόν έκ-
φραση του προοδευτικού μεσαίου χώρου είναι
αναγκαία όχι μόνο για το χώρο, αλλά για τη χώ-
ρα διότι θα αποτελέσει έναν πόλο σταθερότη-
τας σε ένα πολιτικό σκηνικό που βρίσκεται σε
τρικυμία».
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            Σάββατο οι «3»
και προτάσεις ανοιχτά και ισότιμα, χωρίς το αποτρε-
πτικό φίλτρο –όπως η ίδια το χαρακτηρίζει– των πα-
ραδοσιακών κομματικών δομών και μηχανισμών. Με
τους οποίους, έμμεσα αλλά σαφώς, ταυτίζει τα πρό-
σωπα που πρωτοστατούν στο εγχείρημα της επίσημης,
σήμερα, κεντροαριστερής παράταξης, τη Φώφη Γεν-
νηματά και τον Γιώργο Παπανδρέου. Η πρώην υπουρ-
γός τονίζει πως για να ξεφύγει η χώρα από το τέλμα
πρέπει να συγκροτηθεί ένα σχέδιο ανασυγκρότησης
της χώρας με στόχο το 2025 η Ελλάδα να έχει ισχυρο-
ποιηθεί. 
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Ο Δημήτρης Παπαγγελό-
πουλος δεν μιλάει συχνά,
αλλά όταν ανοίξει το στό-
μα του το κάνει εμφατικά.
Και την εβδομάδα που τε-
λειώνει είχαμε Παπαγγελό-
πουλο εις διπλούν, καθώς ο
αναπληρωτής υπουργός
Δικαιοσύνης «χτύπησε» με
μία εφ’ όλης της ύλης συνέ-
ντευξη στην «Εφημερίδα
των Συντακτών» αλλά και
με την κοινοβουλευτική πα-
ρέμβασή του στο πλαίσιο
της μαραθώνιας συζήτησης
για το πόρισμα της Εξετα-
στικής Επιτροπής σχετικά
με τα δάνεια των κομμάτων
και των ΜΜΕ.

Επιμέλεια: Νίκος Τσαγκατάκης

Ξ
εκινώντας από τα πιο
πρόσφατα, ο Δ. Παπαγ-
γελόπουλος ξιφούλκη-
σε την Τετάρτη από το
βήμα της Βουλής. Έκανε

λόγο για «γιουσουφάκια, καρακόλια
και Βεληγκέκες» που «πρέπει να περιο-
ριστούν στο θέατρο σκιών», ενώ κά-
λεσε τις υγιείς πολιτικές δυνάμεις
να ενωθούν και να δώσουν τη χα-
ριστική βολή στη διαπλοκή, η οποία
σύμφωνα με τον αναπληρωτή υ-
πουργό Δικαιοσύνης «έχει χάσει και
νύχια και δόντια. Δεν μπορεί ούτε να
δαγκώσει».

Ωστόσο, τα σπουδαία ο Δ. Πα-
παγγελόπουλος τα είπε στην
«ΕΦ.ΣΥΝ.» επιβεβαιώνοντας ό-
σους έλεγαν ότι ο ΣΥΡΙΖΑ ποντά-
ρει πολλά στο χαρτί που λέγεται
«Θέμιδα». Ειδικότερα, ο υπουργός
αναφέρθηκε σε «λεηλασία σε βάρος
του ελληνικού λαού» και προανήγ-
γειλε «δυσάρεστες εκπλήξεις στους
φοροφυγάδες και στους εκπροσώπους
της διαπλοκής».

Όπως δήλωσε, προτεραιότητα α-
ποτελεί η αξιοποίηση των εσόδων
από την καταπολέμηση της διαφθο-
ράς και της φοροδιαφυγής, όπως
προκύπτει από το νομοσχέδιο του
υπουργείου Δικαιοσύνης με τίτλο
«Ρυθμίσεις για τη δέσμευση και δή-
μευση περιουσιακών και αποδει-
κτικών στοιχείων», που έχει ήδη τε-
θεί σε δημόσια διαβούλευση. 

Κυρώνεται η Σύμβαση 
της Βαρσοβίας
Το νομοσχέδιο αυτό κυρώνει τη
Σύμβαση της Βαρσοβίας τής
16/5/2005 του Συμβουλίου της
Ευρώπης για τη νομιμοποίηση, α-
νίχνευση, κατάσχεση και δήμευση
εσόδων από εγκληματικές δραστη-
ριότητες και για τη χρηματοδότη-
ση της τρομοκρατίας. Το υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης ορίζεται ως κε-
ντρική Αρχή παραλαβής και απο-
στολής αιτημάτων δέσμευσης και
δήμευσης περιουσιακών στοιχεί-
ων από άλλα κράτη μέλη του Συμ-
βουλίου της Ευρώπης στο πλαίσιο
ποινικής διαδικασίας, ενώ με Κοι-
νή Υπουργική Απόφαση θα συστα-
θεί φορέας διαχείρισης δημευμέ-
νων και δεσμευμένων στοιχείων,
τα οποία μέχρι σήμερα είναι μεν
δημευμένα, αλλά δεν αποφέρουν
στο Κράτος όφελος. 

Σημαντική τροποποίηση επιφέ-
ρεται και στο άρθρο 76 ΠΚ, καθώς
στο εξής θα επιτρέπεται η δήμευ-
ση αντικειμένων που είναι προϊό-
ντα κακουργήματος ή εκ δόλου πη-

γάζοντος πλημμελήματος, με σκο-
πό το Δημόσιο να μπορεί πλέον να
αξιοποιεί χρηματικά ποσά ή ακί-
νητα που έχουν δεσμευτεί από δι-
καστικές ή άλλες ελεγκτικές αρχές
και έχουν παραμείνει ανεκμετάλ-
λευτα για μεγάλο χρονικό διάστη-
μα, ενώ τόνισε ότι η εκμετάλλευση
των στοιχείων που περιέχονται
στις λίστες Λαγκάρντ, Μπόργιανς
και Παναμά ανήκει στη Γενική

Γραμματεία Δημοσίων Εσόδων, η
οποία είναι Ανεξάρτητη Αρχή και
οφείλει να μεριμνήσει για την επι-
τάχυνση της ελεγκτικής διαδικα-
σίας και την αύξηση των εσόδων
από τους φορολογικούς ελέγχους. 

Ίδρυση 
Ελεγκτικού Σώματος
Ο αναπληρωτής υπουργός Δικαιο-
σύνης προανήγγειλε, επίσης, την ί-

δρυση Ελεγκτικού Σώματος από τη
Γενική Γραμματεία για την Καταπο-
λέμηση της Διαφθοράς και υπό την
εποπτεία των εισαγγελικών λειτουρ-
γών για την ταχύτερη διεκπεραίω-
ση των ελέγχων με τη χρήση εξελιγ-
μένων συστημάτων και εφαρμογών
άντλησης και διασταύρωσης στοι-
χείων από τραπεζικά ιδρύματα και
άλλους φορείς, ενώ δεν δίστασε να
προειδοποιήσει για «μια δυσάρεστη
έκπληξη που επιφυλάσσει στους φορο-
φυγάδες και στους εκπροσώπους της
διαπλοκής στο άμεσο μέλλον».

Τέλος, ο κ. Παπαγγελόπου-
λος, έχοντας ιδίαν εμπειρία ως
πρώην δικαστικός, αναγνώρισε
τον τεράστιο φόρτο εργασίας των
δικαστικών Αρχών. 

Εξέφρασε, δε, τη βούλησή του
«να αναδιαρθρώσει και να αναβαθ-
μίσει πολύ σύντομα τον θεσμό του
Εισαγγελέα κατά της Διαφθοράς και
του Οικονομικού Εγκλήματος και να
ενισχύσει το νομικό οπλοστάσιό
τους». 

Ανέφερε ως αιτίες καθυστέρη-
σης της απονομής της Δικαιοσύ-
νης τον μεγάλο φόρτο των δικα-
στηρίων, τις ελλείψεις σε ανθρώ-
πινο δυναμικό και υλικοτεχνική υ-
ποδομή, της υπολειτουργίας των
θεσμών της διαμεσολάβησης, της
εξωδικαστικής επίλυσής της και
της διαιτησίας, και άλλων τεχνι-
κών δικονομικών ζητημάτων, ενώ
δεν δίστασε να επιρρίψει ευθύνες
τόσο στην Πολιτεία, όσο και στους
συλλειτουργούς της Θέμιδος. 

ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΑΘΛΗΤΙΚΗ              ΕΦΗΜΕΡΙ∆Α

ΤΟΥ ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟΥ www.iapopsi.gr
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• Ποιοι δικάζονται;    • Ποιοι διώκονται;    • Ποιοι προφυλακίζονται;    • Τα καυτά βουλεύματα 
και ποιους καίνε;    • Ποιοι δικαστές έγραψαν ιστορία;    • Ποιες υποθέσεις συγκλονίζουν το πανελλήνιο;

• Στα σκαριά η σύσταση Ελεγκτικού Σώματος υπό την εποπτεία των εισαγγελικών λειτουργών
προκειμένου να διεκπεραιώνονται ταχύτερα οι έλεγχοι

Προαναγγελία διώξεων 
από Παπαγγελόπουλο
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του Μιχάλη Κωτσάκου

Η
ώρα της αλήθειας έφθασε. Ο
λόγος για τις εκλογές που θα
διεξαχθούν τη Δευτέρα, οι ο-
ποίες θα αποτελέσουν το πρό-
κριμα για τη θέση του Έλλη-

να Αθανάτου στη Διεθνή Ολυμπιακή Επι-
τροπή. Μία θέση, η οποία χηρεύει μετά
την αποχώρηση του Λάμπη Νικολάου λό-
γω ηλικίας.

Οι υποψήφιοι είναι ο πρόεδρος της ΕΟΕ,
Σπύρος Καπράλος, και ο πρόεδρος της Διε-
θνούς και Ελληνικής Ολυμπιακής Ακαδημίας,
Ισίδωρος Κούβελος. Χρόνια ολόκληρα και
οι δύο υποψήφιοι ασχολούνται ενεργά με τον
ελληνικό αθλητισμό. Πρώτα ως αθλητές (με
μεγαλύτερη επιτυχία ο Σπύρος Καπράλος
που μετείχε στους Ολυμπιακούς Αγώνες της
Μόσχας το 1980 και του Λος Άντζελες το
1984) και μετέπειτα ως παράγοντες. Και οι
δύο έχουν καταγράψει δεκαετίες ενασχόλη-
σης με τον ελληνικό αθλητισμό. 

Τα τελευταία οκτώ χρόνια ο κ. Καπράλος η-
γείται της Ελληνικής Ολυμπιακής Επιτροπής, ε-
νώ ο ανθυποψήφιός του ήταν ο αρχηγός των
ελληνικών αποστολών στους Ολυμπιακούς Α-

γώνες του Λονδίνου (2012) και του Ρίο (2016).
Η μάχη προβλέπεται αμφίρροπη, καθώς οι

εκλέκτορες (οι εκπρόσωποι των ομοσπονδιών
των ολυμπιακών αθλημάτων) είναι χωρισμένοι.
Οι προερχόμενοι από τη Νέα Δημοκρατία πα-
ράγοντες δείχνουν με τον ένα ή τον άλλο τρόπο
την προτίμησή τους στον Σπύρο Καπράλο, ό-
πως επίσης και οι κυβερνητικοί παράγοντες, κα-
θώς μεταξύ των εκπροσώπων είναι και το δεξί
χέρι τού πρώην υφυπουργού Αθλητισμού και
νυν υπουργού Δικαιοσύνης, Σταύρου Κοντο-
νή. Εξάλλου ας μη λησμονούμε και την επιστο-
λή-πρόταση που απέστειλε προς τη ΔΟΕ ο πρω-
θυπουργός Αλέξης Τσίπρας. 

Αντίθετα, τον κ. Κούβελο στηρίζουν ο α-
πελθών Αθάνατος Λάμπης Νικολάου, αλλά
και οι προερχόμενοι από το παλιό ΠΑΣΟΚ, οι
οποίοι έχουν καταγράψει δεκάδες χιλιάδες χι-
λιόμετρα παραγοντικής δράσης. 

Τα όποια προγνωστικά της μάχης της Δευ-
τέρας είναι παρακινδυνευμένα, καθώς –όπως
λένε οι γνωρίζοντες– κάποιοι ίσως αλλάξουν
άποψη ακόμη και πάνω από την κάλπη. Το βέ-
βαιο, πάντως, είναι ότι και οι δύο υποψήφιοι
μέσω της συνεντεύξεων που παραχώρησαν
στην «Α» εξηγούν το πλάνο τους για την επό-
μενη ημέρα της ΕΟΕ. 

Ο νυν πρόεδρος Σπύρος Καπράλος υπο-
στηρίζει πως «άμεσος στόχος θα είναι να συ-
νεχίσω το άκρως επιτυχημένο πρόγραμμα “Υιο-
θετήστε έναν αθλητή”, αυτήν τη φορά με ορί-
ζοντα τους Ολυμπιακούς Αγώνες του Τόκιο.

Έχουν ήδη εξασφαλισθεί δέκα υ-
ποτροφίες από Έλληνες επιχει-
ρηματίες της Διασποράς. Επί-
σης, θα επιμείνω στο πάγιο αί-
τημα για περισσότερη ανεξαρ-
τησία της Ελληνικής Ολυμπια-
κής Επιτροπής με τη μετατρο-
πή της σε Νομικό Πρόσωπο Ι-
διωτικού Δικαίου. Αυτός ο
σφιχτός εναγκαλισμός της με
το Δημόσιο κάνει πιο δαπανη-
ρή και καθόλου ευέλικτη τη λει-
τουργία της και δεν μας επιτρέπει
να προχωρούμε σε ενέργειες αρκε-
τά πιο οικονομικές σε σχέση με την πα-
ρούσα φάση και κυρίως πιο αποτελεσματι-
κές». 

Ο Ισίδωρος Κούβελος στις προγραμμα-
τικές του δηλώσεις υποστηρίζει: «Η ΕΟΕ πρέ-
πει να μεταβληθεί σε ουσιαστικό όργανο στή-
ριξης και προβολής του υψηλού αθλητισμού
της χώρας μας. Για τον λόγο αυτό θα πρέπει
να ζητήσουμε από το Κράτος να θεσπίσει ετή-
σια σταθερή και μόνιμη επιχορήγηση της ΕΟΕ,
που να εξασφαλίζει (α) την ανεξάρτητη λει-
τουργία της, (β) την υλοποίηση του σκοπού της
όπως αυτός περιγράφεται στον Καταστατικό
Χάρτη της ΔΟΕ, (γ) το προσωπικό και τους συ-
νεργάτες της, και τέλος (δ) τις ποιοτικές δρά-
σεις της που αποσκοπούν στην ενίσχυση του
υψηλού αθλητισμού σε όλα τα Ολυμπιακά  α-
θλήματα με τη συνεργασία των αντίστοιχων

Ομοσπονδιών. Η ΕΟΕ θα πρέπει
να  συνδράμει αποτελεσματικά
μέσα από τη λειτουργία της
στην πάταξη του ντόπινγκ
που, παρά τις μέχρι σήμερα
σπασμωδικές προσπάθειες
για την καταπολέμησή του, ε-
ξακολουθεί να μαστίζει τον
διεθνή και ελληνικό αθλητι-

σμό και παράλληλα να αλλοι-
ώνει τις αρχές του ευ αγωνίζε-

σθε και της αριστείας. Θα πρέπει
τέλος, μεταξύ άλλων, η ΕΟΕ  να α-

ναπτύξει προγράμματα εκπαίδευσης
όλων των μελών του αθλητικού κινήμα-

τος της Χώρας μας, πάνω στις αξίες του Ο-
λυμπισμού και τις διεθνείς πρακτικές, ώστε να
προετοιμάσουμε σωστά την επόμενη γενιά δι-
οικητικών παραγόντων, που θα αναλάβουν τις
τύχες του ελληνικού αθλητισμού και των νέ-
ων αθλητών μας».

Τη Δευτέρα το απόγευμα, λοιπόν, στη συ-
νεδρίαση της Ολομέλειας της ΕΟΕ θα συ-
γκροτηθεί σε σώμα με την εκλογή Προέδρου,
Α΄ και Β΄ Αντιπροέδρων, Γενικού Γραμματέα,
Ταμία και Μελών της Εκτελεστικής Επιτροπής.

Στην ίδια συνεδρίαση θα εκλεγούν επίσης
οι Πρόεδροι της Διεθνούς Ολυμπιακής Ακα-
δημίας (Δ.Ο.Α.), της Επιτροπής Φιλάθλου
Πνεύματος (Ε.ΦΙ.Π.), της Επιτροπής Ολυμπια-
κής Προετοιμασίας (ΕΠ.Ο.Π.) και της Επιτρο-
πής Ολυμπιακής Λαμπαδηδρομίας.

Η ώρα της αλήθειας

ΣπΥροΣ ΚαπραλοΣ Και ιΣιδωροΣ ΚοΥβελοΣ διεΚδιΚοΥν 
την προεδρια τηΣ εοε Και τη θεΣη τοΥ αθανατοΥ Στη δοε
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«H
χώρα που γέν-
νησε τους Ολυ-
μπιακούς Αγώ-
νες δεν είναι
δυνατόν να μην

έχει εκπρόσωπο στη ΔΟΕ. Πρέπει
η Ελλάδα να έχει ισχύ στα κέντρα
των αποφάσεων». Αυτό επιση-
μαίνει ο Σπύρος Καπράλος, πρόε-
δρος της Ελληνικής Ολυμπιακής
Επιτροπής και υποψήφιος για τη
θέση του «Αθανάτου» μετά την α-
ποχώρηση λόγω ηλικίας του Λά-
μπη Νικολάου. Ο κ. Καπράλος
στη συνέντευξη που παραχώρη-
σε στην «Α» ισχυρίζεται ότι η πο-
λιτική δεν έχει σχέση με τον α-
θλητισμό, τονίζει πως οι αθλητές
όταν προπονούνται δεν τους εν-
διαφέρει ποιος είναι ο υπουργός
Αθλητισμού, ενώ δίνει μεγάλη
έμφαση στο πρόγραμμα «Υιοθε-
τήστε έναν αθλητή», που έδωσε
την ευκαιρία στους αθλητές μας
να έχουν άριστη παρουσία στους
Ολυμπιακούς Αγώνες του Ρίο. Α-
ναλυτικά η συνέντευξη του κ. Κα-
πράλου είναι:
• Γιατί η εκλογή στη ΔΟΕ απο-
τελεί μέγα γεγονός; Τι κρύβει;
Δόξα, ισχύ, χρήμα ή κάτι άλλο;
«Κατ’ αρχάς, δεν θα χαρακτήριζα την
εκλογή μέγα γεγονός αλλά αυτονόη-
το. Δεν μπορεί η χώρα που γέννησε
τους Ολυμπιακούς Αγώνες και τους
διοργάνωσε δύο φορές, μία το 1896
κι άλλη μια το 2004, να μην έχει εκ-
πρόσωπο στη ΔΟΕ. Δεν γίνεται να
μην ακούγεται η φωνή της στα κέ-
ντρα αποφάσεων του Ολυμπιακού
Κινήματος! Αναφορικά με τα χρήμα-
τα: Για να μη δημιουργούνται λανθα-
σμένες εντυπώσεις, οι θέσεις στη
ΔΟΕ δεν είναι έμμισθες. Οπότε δεν
τίθεται θέμα χρημάτων. Ισχύς: ναι, θα
μπορούσε να πει κάποιος ότι είναι θέ-
μα ισχύος. Να έχουμε μία δυνατή
φωνή στη ΔΟΕ. Να σας ενημερώσω
ότι η ΔΟΕ έχει προσφέρει σημαντική
οικονομική βοήθεια στην Ελλάδα α-

πό τότε που ξέσπασε η κρίση. Όσον
αφορά τη δόξα, εδώ υπάρχει ένα θέ-
μα: Αν είσαι έντιμος και ικανός, θα
προσφέρεις στο Ολυμπιακό Κίνημα,
θα αφήσεις ένα καλό όνομα για την
πατρίδα σου. Αν όμως δεν έχεις μία
σωστή παρουσία, τότε ζημιώνεις και
τη Χώρα σου, και τον εαυτό σου και
τον Θεσμό. Ξέρετε, δεν είναι εύκολη
θέση, η θέση του Αθάνατου».

• Με τον Ισίδωρο Κούβελο,
πέραν των αθλητικών δεσμών,
είστε και στο ίδιο στρατόπεδο
(Ν.Δ.). Όμως εσάς στηρίζει φα-
νερά ο ΣΥΡΙΖΑ και τον Κούβε-
λο η Νέα Δημοκρατία. Πώς ερ-
μηνεύετε αυτό το «στάτους»;
«Δεν θέλω να ερμηνεύσω κανένα
στάτους, επειδή δεν πιστεύω και δεν
δέχομαι να μπαίνουν ταμπέλες στον
αθλητισμό, ειδικά όταν επιχειρούν
κάποιοι να τον συνδέσουν με τα πο-
λιτικά κόμματα. Ο αθλητισμός είναι
κοινωνικό αγαθό και δεν πρέπει σε
καμία περίπτωση να τον μπλέκουμε
με την πολιτική. Πιστεύετε ότι ο α-
θλητής που προσπαθεί σκληρά για
να προκριθεί στους Ολυμπιακούς Α-
γώνες ή να κατακτήσει ένα μετάλ-
λιο, ενδιαφέρεται για τα κόμματα; Ο
κομματισμός έχει προκαλέσει πολ-
λά δεινά στη χώρα και καλό θα ήταν
να αποφεύγεται οποιαδήποτε ανά-
μιξή του με τον αθλητισμό. Επίσης
να τονίσω ότι εγώ προσωπικά, αυτά
τα 8 χρόνια που είμαι στην προεδρία
της Ελληνικής Ολυμπιακής Επιτρο-
πής, συνεργάστηκα σε πολύ καλό
βαθμό με ξεχωριστές κυβερνήσεις
διαφορετικής μάλιστα κομματικής
προέλευσης».

• Για να επιλέξουν κάποιον οι
ομοσπονδίες, ποια κριτήρια έ-
χουν; Αθλητική - οικονομική
«χείρα» βοηθείας ή κάτι άλλο;
«Αυτή είναι μία ερώτηση που δεν
πρέπει να την κάνετε σε μένα αλλά
στους ανθρώπους των ομοσπονδιών

που θα ψηφίσουν. Απλώς να πω ότι
θα ήθελα να δουν σε μένα έναν άν-
θρωπο που μεγάλωσε με τις αξίες
του αθλητισμού, οι οποίες ήταν κα-
θοριστικές στη ζωή μου. Υπήρξα
πρωταθλητής της Ελλάδος στην κο-
λύμβηση και Βαλκανιονίκης, συμμε-
τείχα σε δύο Ολυμπιακούς Αγώνες το
1980 και το 1984. Θεωρώ ότι έχω τι-
μήσει την Ελλάδα ως αθλητής. Επί-
σης στα κριτήριά τους θα πρέπει να
υπολογίσουν όλη την πορεία που εί-
χα μετά, ως παράγοντας στον αθλη-
τισμό, και κυρίως αυτά τα οκτώ δύ-
σκολα χρόνια που ως πρόεδρος της
ΕΟΕ προσπάθησα να είμαι πάντα κο-
ντά στις Ομοσπονδίες αλλά και στο
πλευρό των αθλητών. Το πρόγραμμα
“Υιοθετήστε έναν αθλητή στον δρό-
μο για το Ρίο” είχε ανέλπιστη επιτυ-
χία. Ενίσχυσε περισσότερους από 50
αθλητές στο δύσκολο στάδιο της
προετοιμασίας τους για τους Ολυ-
μπιακούς του Ρίο. Αυτό το πρόγραμ-
μα πιστεύω ήταν και η σανίδα σωτη-
ρίας του ελληνικού αθλητισμού».

• Αν εκλεγείτε, ποιες αλλα-
γές προγραμματίζετε που θα
κάνουν τη διαφορά από τη
σημερινή κατάσταση;
«Άμεσος στόχος θα είναι να συνεχί-
σω το άκρως επιτυχημένο πρόγραμ-
μα “Υιοθετήστε έναν αθλητή” αυτήν
τη φορά με ορίζοντα τους Ολυμπια-
κούς Αγώνες του Τόκιο. Έχουν ήδη ε-
ξασφαλισθεί δέκα υποτροφίες από
Έλληνες επιχειρηματίες της Διασπο-
ράς. Επίσης θα επιμείνω στο πάγιο αί-
τημα για περισσότερη ανεξαρτησία
της Ελληνικής Ολυμπιακής Επιτρο-
πής με τη μετατροπή της σε Νομικό
Πρόσωπο Ιδιωτικού Δικαίου. Αυτός
ο σφιχτός εναγκαλισμός της με το
Δημόσιο κάνει πιο δαπανηρή και κα-
θόλου ευέλικτη τη λειτουργία της και
δεν μας επιτρέπει να προχωρούμε σε
ενέργειες αρκετά πιο οικονομικές σε
σχέση με την παρούσα φάση και κυ-
ρίως πιο αποτελεσματικές».

• Ως παλαιός συνεργάτης της
το 2004, έχετε ή όχι την ηθική
συμπαράσταση της Γιάννας;
«Με την κυρία Αγγελοπούλου έχω
καλές σχέσεις, όπως πιστεύω ότι έ-
χουν και οι περισσότεροι άνθρωποι
με τους οποίους συνεργάστηκε για τη
διοργάνωση των Ολυμπιακών Αγώ-
νων του 2004. Από εκεί και πέρα, δεν
έχει καμία εμπλοκή στις εκλογές της
Ελληνικής Ολυμπιακής Επιτροπής».

• Και μια «ντιρέκτ» ερώτηση:
Πέφτει χρήμα στους ψηφοφό-
ρους, ώστε να γείρουν από τη μια
ή την άλλη πλευρά, ή μόνο στο
ποδόσφαιρο συμβαίνουν αυτά;
«Στην ντιρέκτ ερώτηση θα δώσω και
ντιρέκτ απάντηση. Ούτε δίνω χρήμα-
τα, ούτε καν μου έχει περάσει από το
μυαλό να δώσω χρήματα για μία ψή-
φο στις επερχόμενες εκλογές. Άλλω-
στε θα ήταν υποτιμητικό για μένα με-
τά από τόσα χρόνια ενασχόλησής μου
με τον αθλητισμό να μην έχω να πα-
ρουσιάσω κάποιο έργο και να ανα-
γκάζομαι να εξαγοράζω τις ψήφους
των συνάδελφων μου στην ΕΟΕ».

• Ποια θεωρείτε ότι υπήρξε η
κορυφαία στιγμή του Ολυμπι-
σμού;
«Πιστεύω ότι ο Ολυμπισμός έχει προ-
σφέρει πολλές κορυφαίες στιγμές
στην ιστορία της ανθρωπότητας που
θα ήταν άδικο να απομονώσουμε κά-
ποιες. Θα μείνω, όμως, στην πιο πρό-
σφατη που δείχνει ότι μπορεί να αλ-
λάξει την ιστορία του Ολυμπιακού κι-
νήματος και είναι η παρουσίαση της
Ατζέντας 2020 από τον Πρόεδρο της
ΔΟΕ, Τόμας Μπαχ, με καινοτόμες
προτάσεις και αλλαγές, προκειμένου
το Ολυμπιακό Κίνημα να έρθει ακό-
μα πιο κοντά στους νέους, να πετά-
ξει τα βαρίδια του παρελθόντος και
να προσδοκά σε καλύτερες ημέρες».

• Τα Ολυμπιακά έργα του
2004 κόστισαν ακριβά. Θα

μπορούσε να έχει γίνει καλύ-
τερη διαχείριση, ώστε μετέ-
πειτα (σήμερα) μερικά από
αυτά να μη χρησιμοποιούνται
ως βολικοί σκουπιδότοποι;
«Εσείς λέτε ότι κόστισαν ακριβά και
μπορεί να έχετε δίκιο, αλλά εγώ λέω
ότι κάποια από αυτά άλλαξαν την ό-
ψη της Αθήνας και της Ελλάδας. Φα-
ντάζεστε πώς θα ήταν σήμερα η ζωή
στην πρωτεύουσα χωρίς την Αττική
Οδό, το Μετρό ή το αεροδρόμιο; Ό-
σον αφορά στις αθλητικές εγκατα-
στάσεις –όχι βέβαια στο σύνολό
τους– είναι προφανές ότι στον σχε-
διασμό και την κατασκευή τους δεν
λήφθηκε υπόψη ο παράγοντας της
μεταολυμπιακής αξιοποίησής τους,
με αποτέλεσμα την εικόνα που συνα-
ντούμε σήμερα σε γήπεδα. Δυστυχώς
κάποιες από τις παθογένειες του ελ-
ληνικού κράτους, η εθνική μας νοο-
τροπία, άγγιξαν και τους Ολυμπια-
κούς Αγώνες του 2004».

• Από όλους τους προϊσταμέ-
νους του Αθλητισμού σε πολι-
τικό επίπεδο, ποιος θεωρείτε ό-
τι ήταν ο πιο χρήσιμος για τη
χώρα και βεβαίως για τον Α-
θλητισμό;
«Θα ήταν άδικο να ξεχωρίσω κάποιον,
και θα σας εξηγήσω το γιατί. Οι πε-
ρισσότεροι από αυτούς ήταν άνθρω-
ποι που προήλθαν από τον αθλητι-
σμό, τον θεωρούσαν κοινωνικό αγα-
θό και προσπάθησαν όλοι να προ-
σφέρουν. Ωστόσο, δεν ήταν ίδιες οι
συνθήκες στην Ελλάδα πριν από το
2010 και μετά, άρα δεν υπάρχει στα-
θερό μέτρο σύγκρισης. Επίσης δεν ή-
ταν πάντα ίδια η αντιμετώπιση του α-
θλητισμού από τον πρωθυπουργό ή
από τον υπουργό Οικονομικών, άρα
είναι ανόμοια κάθε προσπάθεια σύ-
γκρισης. Θα μείνω στο γεγονός ότι ό-
λοι προσπάθησαν, καλοπροαίρετα, να
βάλουν το δικό τους λιθαράκι σε αυτό
το τόσο όμορφο πράγμα που λέγεται
αθλητισμός»

«Το πρoγραμμα “ΥιοθεΤhσΤε eναν αθληΤh για Το ρiο” πeΤΥχε
και θα σΥνεχισΤei...».



«Θα κριθώ για το έργο
που έχω προσφέρει»

ΣΠΥΡΟΣ ΚΑΠΡΑΛΟΣ
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«Σ
τον αθλητισμό
δεν χωρούν πο-
λιτικές παρεμβά-
σεις», υποστηρί-
ζει ο εκ των υπο-

ψηφίων για τη θέση του Έλλη-
να Αθάνατου, Ισίδωρος Κούβε-
λος, πρόεδρος της Διεθνούς και
της Εθνικής Ολυμπιακής Ακαδη-
μίας. Μάλιστα, όπως επισημαί-
νει, η Ελλάδα έμεινε δίχως Αθά-
νατο στους Ολυμπιακούς του
Ρίο επειδή ο πρώην υφυπουργός
Αθλητισμού Σταύρος Κοντονής
επεχείρησε να παραβιάσει τον
καταστατικό χάρτη τής ΔΟΕ. Ο
κ. Κούβελος στη συνέντευξη που
παραχώρησε στην «Α» αναλύει
και το σχέδιό του για τον εκσυγ-
χρονισμό της ΕΟΕ προτείνοντας
τη λειτουργία ακόμη και σχολής
παραγόντων, προκειμένου να ει-
σέλθει νέο αίμα στον ελληνικό
αθλητισμό. Αναλυτικά η συνέ-
ντευξη του Ισίδωρου Κούβελου:

• Γιατί η εκλογή στη ΔΟΕ α-
ποτελεί μέγα γεγονός; Τι κρύ-
βει; Δόξα, ισχύ, χρήμα ή κάτι
άλλο;
«Τίποτα από αυτά! Η Διεθνής Ολυ-
μπιακή Επιτροπή είναι η ανώτατη πα-
γκόσμια αθλητική Αρχή, υπεύθυνη ό-
χι μόνον για τους Ολυμπιακούς Αγώ-
νες αλλά και για την παγκόσμια διά-
δοση των ιδεών του Ολυμπισμού. Το
να συμπεριλαμβάνεται κάποιος μετα-
ξύ εκείνων που εργάζονται για τους
σκοπούς της ΔΟΕ αποτελεί ύψιστη
τιμή ιδιαίτερα για τη Χώρα μας, που
υπήρξε μεταξύ των ιδρυτών της. Δεν
νοείται Ολυμπιακό Κίνημα χωρίς την
παρουσία εκπροσώπου της Ελλάδας
στη ΔΟΕ. Μια παρουσία που δεν συ-
νοδεύεται ούτε από χρήμα, ούτε από
ισχύ, ούτε από τη λεγόμενη δόξα».

• Με τον Σπύρο Καπράλο, πέ-
ραν των αθλητικών δεσμών,
είστε και στο ίδιο στρατόπεδο

(Ν.Δ.). Όμως τον κ. Καπράλο
στηρίζει φανερά ο ΣΥΡΙΖΑ κι
εσάς η Ν.Δ. Πώς ερμηνεύετε
αυτό το «στάτους»;
«Στον αθλητισμό δεν χωρούν πολιτι-
κές παρεμβάσεις και σκοπιμότητες.
Είναι παρά ταύτα γεγονός ότι όταν
πέρυσι τέθηκε θέμα υποψηφιότητας,
της δικής μου και του Σπύρου Καπρά-
λου, για τη χηρεύουσα θέση του μέ-
λους της ΔΟΕ για την Ελλάδα μετά
την αποχώρηση λόγω ορίου ηλικίας
του Λάμπη Νικολάου, ο ΣΥΡΙΖΑ θέ-
λησε, κατά παράβαση του Καταστατι-
κού Χάρτη της ΔΟΕ, να παρέμβει υ-
πέρ της υποψηφιότητας Καπράλου.
Εμένα, με τίμησε με την εισήγησή του
προς τη ΔΟΕ να τον αντικαταστήσω
ο ίδιος ο Λάμπης Νικολάου. Η κυβέρ-
νηση όμως θέλησε να παρέμβει εγ-
γράφως υπέρ του Καπράλου, με α-
ποτέλεσμα η ενέργεια αυτή τού τότε
υφυπουργού Αθλητισμού Σταύρου
Κοντονή να δυσαρεστήσει την ηγε-
σία της ΔΟΕ σε τέτοιο  βαθμό, ώστε
να αποφασίσει να μην κάνει κανέναν
από τους υποψηφίους μέλος της μέ-
χρι φέτος, που τελικά θα επιλέξει ε-
κείνον που ανταποκρίνεται περισσό-
τερο στα κριτήρια που έχει θέσει».

• Για να επιλέξουν κάποιον
πρόεδρο της ΕΟΕ οι ομοσπον-
δίες, ποια κριτήρια έχουν; Α-
θλητική - οικονομική «χείρα»
βοηθείας ή κάτι άλλο;
«Οι εκπρόσωποι των ομοσπονδιών
που συμμετέχουν ως μέλη της ΕΟΕ,
προκειμένου να εκλέξουν εκείνον που
θα διοικήσει τον ανώτατο αυτόν Θε-
σμό στην αθλητική οικογένεια της Ελ-
λάδας, λαμβάνουν υπόψη τη συνολι-
κή παρουσία των υποψηφίων στα α-
θλητικά δρώμενα της Χώρας μας. Ε-
μπιστεύονται εκείνον που έχει απο-
δείξει ότι μπορεί να προσφέρει περισ-
σότερα στο ανεξάρτητο από πολιτι-
κές, οικονομικές ή εμπορικές παρεμ-
βάσεις αθλητικό κίνημα στη Χώρα
μας. Εκείνον που θα τους πείσει ότι

μπορεί να κρατήσει το τιμόνι της ΕΟΕ
με αποφασιστικότητα και ιδέες για
βήματα εμπρός, μακριά από κάθε εί-
δους εξωαθλητικούς επηρεασμούς».

• Αν εκλεγείτε, ποιες αλλα-
γές προγραμματίζετε που θα
κάνουν τη διαφορά από τη
σημερινή κατάσταση;
«Πολλά είναι εκείνα που πρέπει να γί-
νουν για να αλλάξει το τοπίο που
ζούμε τα τελευταία χρόνια στον α-
θλητισμό. Οι επιτυχίες των αθλητών
μας στους Ολυμπιακούς Αγώνες δεν
πρέπει να μας παρασύρει σε συμπε-
ράσματα λανθασμένα. Η ΕΟΕ πρέπει
να παίξει τον ρόλο που της ανήκει
στον χώρο αυτόν με πρωτοβουλίες
που θα αλλάζουν τα όσα ισχύουν σή-
μερα. Για παράδειγμα, η ΕΟΕ πρέπει
να μεταβληθεί σε ουσιαστικό όργα-
νο στήριξης και προβολής του υψη-
λού αθλητισμού της χώρας μας. Για
τον λόγο αυτό, θα πρέπει να ζητή-
σουμε από το Κράτος να θεσπίσει ε-
τήσια σταθερή και μόνιμη επιχορήγη-
ση της ΕΟΕ, που να εξασφαλίζει (α)
την ανεξάρτητη λειτουργία της, (β)
την υλοποίηση του σκοπού της όπως
αυτός περιγράφεται στον Καταστα-
τικό Χάρτη της ΔΟΕ, (γ) το προσωπι-
κό και τους συνεργάτες της, και τέ-
λος (δ) τις ποιοτικές δράσεις της που
αποσκοπούν στην ενίσχυση του υψη-
λού αθλητισμού σε όλα τα Ολυμπια-
κά  αθλήματα με τη συνεργασία των
αντίστοιχων Ομοσπονδιών. Η ΕΟΕ θα
πρέπει να  συνδράμει αποτελεσματι-
κά μέσα από τη λειτουργία της, στην
πάταξη του ντόπινγκ που παρά τις μέ-
χρι σήμερα σπασμωδικές προσπάθει-
ες για την καταπολέμησή του, εξακο-
λουθεί να μαστίζει τον διεθνή και ελ-
ληνικό αθλητισμό και παράλληλα να
αλλοιώνει τις αρχές του ευ αγωνίζε-
σθε και της αριστείας. Θα πρέπει τέ-
λος, μεταξύ άλλων, η ΕΟΕ  να ανα-
πτύξει προγράμματα εκπαίδευσης ό-
λων των μελών του αθλητικού κινή-
ματος της Χώρας μας, πάνω στις α-

ξίες του Ολυμπισμού και τις διεθνείς
πρακτικές, ώστε να προετοιμάσουμε
σωστά την επόμενη γενιά διοικητι-
κών παραγόντων, που θα αναλάβουν
τις τύχες του ελληνικού αθλητισμού
και των νέων αθλητών μας».

• Και μια «ντιρέκτ» ερώτηση:
Πέφτει χρήμα στους ψηφοφό-
ρους, ώστε να γείρουν από τη
μια ή την άλλη πλευρά, ή μόνο
στο ποδόσφαιρο συμβαίνουν
αυτά;
«Θα ήταν τραγικό ακόμα και ως υπο-
ψία να συζητάει κανείς τέτοια θέμα-
τα. Δεν ξέρω τι γίνεται στο συγκεκρι-
μένο άθλημα που αναφέρεστε, αλλά
στην Ολυμπιακή μας οικογένεια δεν
υπάρχει η παραμικρή υπόνοια για τέ-
τοιες μεθόδους και αποτελεί προ-
σβολή για το ήθος και την εντιμότητα
των μελών της ΕΟΕ που έχουν μέχρι
σήμερα επιδείξει».

• Ποια θεωρείτε ότι υπήρξε η
κορυφαία στιγμή του Ολυμπι-
σμού;
«Ως κορυφαίες διαχρονικά στιγμές
του Ολυμπισμού θεωρώ ότι είναι η α-
ναβίωση των Ολυμπιακών Αγώνων
στη διεθνιστική τους μορφή από τον
Πιερ ντε Κουμπερτέν και η τελευταία
προσπάθεια του Προέδρου Μπαχ,
μέσα από την περίφημη πια Ατζέντα
2020, να επαναφέρει το Ολυμπιακό
κίνημα στις “ανθρώπινες” διαστάσεις,
μακριά από οικονομικές υπερβολές,
ιατρικές παρεμβάσεις, γιγαντισμό, και
με σεβασμό στη διαφορετικότητα».

• Τα Ολυμπιακά έργα του
2004 κόστισαν ακριβά. Θα
μπορούσε να έχει γίνει καλύ-
τερη διαχείριση, ώστε μετέ-
πειτα (σήμερα) μερικά από
αυτά να μη χρησιμοποιούνται
ως βολικοί σκουπιδότοποι;
«Για όλους εμάς που δουλέψαμε και
ζήσαμε το μεγάλο θαύμα των Αγώ-
νων της Αθήνας του 2004, αποτελεί

ντροπή ο τρόπος με τον οποίο χειρί-
στηκαν τις αθλητικές υποδομές όλες
οι κυβερνήσεις που πέρασαν από τον
τόπο μας μέχρι σήμερα! Ποτέ δεν κα-
τάλαβα γιατί δεν ακολούθησαν τα πα-
ραδείγματα άλλων Ολυμπιακών πό-
λεων και κλείστηκαν στο καβούκι της
αδράνειας, εγκαταλείποντας τα γήπε-
δα χωρίς φροντίδα και συντήρηση. Η
εγκληματική αυτή απάθεια για την τύ-
χη των εγκαταστάσεων που γέμισαν
φιλάθλους τον Αύγουστο του 2004,
δείχνει δυστυχώς μια άλλη, κακή
πλευρά του ελληνικού πολιτικού συ-
στήματος που μας θλίβει όλους».

• Από όλους τους προϊσταμέ-
νους του Αθλητισμού σε πολι-
τικό επίπεδο, ποιος θεωρείτε
ότι ήταν ο πιο χρήσιμος για τη
χώρα και βεβαίως για τον Α-
θλητισμό;
«Δεν θα ήθελα να ονοματίσω συγκε-
κριμένους πολιτικούς για την προ-
σφορά τους στον αθλητισμό, γιατί α-
πλά είμαι βέβαιος πως θα αδικήσω
κάποιους άλλους. Όλοι έκαναν αυτό
που νόμιζαν σωστό. Απλά πιστεύω ό-
τι όλοι τους θα μπορούσαν να προ-
σφέρουν περισσότερα από όσα κα-
τάφεραν να κάνουν, αν οι συνθήκες
γύρω τους ήταν ευνοϊκότερες».

• Εάν οι ομοσπονδίες επιλέ-
ξουν εσάς για Αθάνατο και η
ΔΟΕ αποφασίσει διαφορετικά,
σκοπεύετε να αντιδράσετε;
«Δεν επιλέγουν οι ελληνικές ομο-
σπονδίες τον υποψήφιο για τη ΔΟΕ!
Αυτή η επιλογή ανήκει αποκλειστικά
στη ΔΟΕ. Άρα, δεν τίθεται θέμα... α-
ντίδρασης προς τη ΔΟΕ. Θέλω να εκ-
φράσω θερμές ευχαριστίες στον Λά-
μπη Νικολάου για την τιμητική για μέ-
να επιλογή του να με προτείνει για
διάδοχό του στη ΔΟΕ. Αν τελικά επι-
λεγώ για τη θέση αυτή, θα κάνω ό,τι
μπορώ για να ανταποκριθώ στις α-
παιτήσεις της για την αναβάθμιση του
ελληνικού αθλητισμού».

«Ποτε δεν καταλαβα γιατι η χωρα μας δεν ακολουθηςε 
τα Παραδειγματα αλλων ολυμΠιακων Πολεων...».



«Η ΕΟΕ να προετοιμάσει 
τη νέα γενιά παραγόντων»

ΙΣΙΔΩΡΟΣ ΚΟΥΒΕΛΟΣ
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Ρεπορτάζ: 
Διονύσης Γκουτζουρής

Σ
υνέντευξη Τύπου προ-
ανήγγειλε ο πρόεδρος
του Παναθηναϊκού,
Γιάννης Αλαφούζος,
αφουγκραζόμενος

πως η κοινή «πράσινη» γνώμη έ-
χει αρχίσει να στρέφεται ενα-
ντίον του, παρακολουθώντας
τον Τύπο να του επιτίθεται και
βλέποντας την ομάδα να αγκο-
μαχά για να μείνει εντός όποιων
στόχων.
Στη μνήμη των περισσοτέρων, ο
Γιάννης Αλαφούζος παραμένει ο
άνθρωπος που θέλησε πριν από 4,5
χρόνια να αναλάβει τον Παναθη-

ναϊκό στα δύσκολα, όταν το «Τζίγ-
γερ πούλα!» είχε μετατραπεί σε γε-
νικό πρόσταγμα κι όταν κανείς άλ-
λος δεν έδειχνε διάθεση να εμπλα-
κεί μετά τη δυναστεία Βαρδινο-
γιάννη και το πείραμα της πολυ-
μετοχικότητας. Ο Αλαφούζος όχι
μόνο τόλμησε, αλλά επέβαλε εξορ-
θολογισμό στην ΠΑΕ, ισορρόπη-
σε την οικονομική πολιτική, δημι-
ούργησε μια φτηνή αλλά πεισματά-
ρα ομάδα, πήρε το Κύπελλο, έδω-
σε όραμα, έκανε σταδιακά ανοίγμα-
τα, ασχολήθηκε με τη Λεωφόρο,
πολέμησε το «κατεστημένο» και
χρεώθηκε –σύμφωνα με τον ίδιο–
γύρω στα 20.000.000 εκατομμύ-
ρια ευρώ. 
Αυτή η οικονομική πολιτική όμως,

φαίνεται να διεκόπη απότομα στις
23 Δεκέμβρη του 2016. Την ημέ-
ρα εκείνη απέκτησε τον Κουρμπέ-
λη με 700 χιλιάρικα, αλλά… ψιθύ-
ρισε παράλληλα «μέχρι εδώ»! Από
τότε μέχρι και σήμερα, ο Γιάννης Α-
λαφούζος συμπεριφέρεται σαν να
στέρεψαν οι οικονομικές του δυνά-
μεις, με κύρια εντολή τις αποδε-
σμεύσεις και με αγωνιστική τακτική
αυτή της «λευκής πετσέτας».
Εδώ δεν κρίνουμε αν όντως υπάρχει
οικονομικό πρόβλημα στην ΠΑΕ
Παναθηναϊκός. Αυτές είναι οι εν-
δείξεις, αλλά λογιστές δεν είμαστε.
Ωστόσο, η κριτική που δέχεται από
το σύνολο του Τύπου είναι πιο
σκληρή από ποτέ.

Μέχρι και στο δικό του
Sport Fm…
Η πιο δυνατή εκπομπή της ραδιοσυ-
χνότητάς του Αλαφούζου λέγεται
«Αντεπίθεση» με τον Βασίλη Βέρ-
γη και τον Σάββα Λιβάνιο. Παρά
την υπερπροσπάθεια των ρεπόρτερ
του Παναθηναϊκού να μην επε-
κταθούν στα κακώς κείμενα της
ΠΑΕ, οι συντελεστές της εκπομπής
έχουν περάσει τις τελευταίες ημέ-
ρες από κόσκινο τον… ιδιοκτήτη
τους σε ένα ρεσιτάλ ελευθερίας του
Τύπου. 
Η ουδέτερη ιστοσελίδα
gazzetta.gr επίσης κατακρίνει την
πολιτική του Αλαφούζου, με τον
ρεπόρτερ Νίκο Αθανασίου να φω-
νάζει: «Η διοίκηση του Παναθηναϊ-
κού αφήνει γυμνή την ομάδα, δημι-
ουργεί μεγαλύτερα κενά από αυτά
που υπήρχαν. Αλλά ας συμφωνήσου-
με πως ο σύλλογος δεν μπορούσε να
κάνει αλλιώς». Στη συνέχεια, όμως,
κάμπτεται όσο αντικειμενικός κι αν
είναι και λέει: «Οι κινήσεις αυτές δεν
ταιριάζουν στο dna της ομάδας». Το

Contra.gr δεν κοντράρει τον Αλα-
φούζο με βαρύγδουπα άρθρα, αλ-
λά επιτρέπει κριτική με μικρά παρα-
σκήνια γύρω από μετεγγραφικές
γκάφες και αδυναμίες των στελε-
χών.
Εντελώς ουδέτερη στάση κρατά το
SDNA, αφήνοντας τον «Αποδυτη-
ριάκια» να κάνει τη σκληρή κριτική,
ο οποίος συνήθως χαρακτηρίζει
«κακοδιαχειριστή» τον Αλαφού-
ζο, ενώ στήριξη βρίσκει στον ρε-
πόρτερ του «Goal» Κώστα Γουλή,
ο οποίος ακολουθεί ήπια κριτική και
συχνές αναλύσεις για το πόσα λε-
φτά έχει βάλει όλα αυτά τα χρόνια.
Το πρόσφατο εξώφυλλο της εφη-
μερίδας, όμως, με την παχιά λέξη
ΚΟΡΟΪΔΙΑ να συνοδεύει τη φωτο-
γραφία του «πράσινου» προέδρου,
λέει πολλά! 
Εννοείται πως ο «κόκκινος Τύπος»
δεν τον αφήνει σε χλωρό κλαδί, σε
αντίθεση με τον «μαυρόασπρο» και
τον «κιτρινόμαυρο» που δεν ασχο-
λούνται. 
Οι πολιτικές εφημερίδες έχουν
διαφορετική αρχή, αφού φέρο-
νται στον Αλαφούζο κυρίως ως ε-
φοπλιστή και επιχειρηματία και λι-
γότερο ως άνθρωπο του ποδοσφαί-
ρου, με αποτέλεσμα η κριτική γύρω
από τον πρόεδρο του Παναθηναϊ-
κού, σε καθαρά ποδοσφαιρικές ε-
πιλογές, να αποτελεί επιλογή του ε-
κάστοτε ρεπόρτερ.

Έχει πολλούς… απέναντι
Πέραν του Τύπου που συμπεριφέ-
ρεται με έναν συγκεκριμένο τρόπο,
υπάρχουν κι άλλοι άνθρωποι και
φορείς στην πιάτσα, που ενώ θα έ-
ρεπε να έχουν ουδέτερη, συμμαχι-
κή ή φιλική σχέση με τον Γιάννη Α-
λαφούζου, βρίσκονται απέναντί
του:

Η Θύρα 13: Εδώ έχουμε να κάνου-
με με χάσμα ιδεών. Οι οργανωμένοι
μπορεί να μην του επιτίθενται για
την οικονομική πολιτική ή τα οργα-
νωτικά του λάθη, αλλά δεν μπορούν
να ξεχάσουν ότι ο Σταύρος Κοντο-
νής έκλεισε το πέταλο με τη σύμ-
φωνη γνώμη του προέδρου τους! 
Οι μη οργανωμένοι: Αδιαφορία!
Ο Παναθηναϊκός σπάει το ένα αρ-
νητικό ρεκόρ εισιτηρίων μετά το άλ-
λο. Η Λεωφόρος είναι άδεια και με
την ΑΕΚ «κόπηκαν» γύρω στα 5.500
εισιτήρια. 
Παναθηναϊκή Συμμαχία: Το προ-
πύργιο του Γιάννη Αλαφούζου υ-
πάρχει μόνο στα λόγια. Οι εισφορές
είναι ελάχιστες και οι οικονομικές
συμμαχίες ανύπαρκτες. Το ανέφερε
στην πρόσφατη συνέντευξή του ο
Χρήστος Παναγόπουλος. 
Πατερο…λάγνοι: Ακόμη και σήμε-
ρα υπάρχουν ισχυρές παναθηναϊκές
προσωπικότητες που πιστεύουν
πως πρέπει να επιστρέψει στην ο-
μάδα ο Νικόλας Πατέρας, καθώς
μόνο αυτός μπορεί να αντιστρέψει
την κατάσταση. Ξέχασαν, όμως, να
ρωτήσουν τον Πατέρα γι’ αυτό.
ΚΑΕ ΠΑΟ: Αν είναι ποτέ δυνατόν!
Οι σχέσεις ΠΑΕ και ΚΑΕ χωρίς να υ-
πάρχει ρεπορτάζ, βρίσκονται στις
μέρες που έζησε η Αθήνα πριν από
15 μέρες με τα χιόνια. Ο Παναθη-
ναϊκός θα μπορούσε να είναι πραγ-
ματική ευρωοικογένεια, διαθέτει
φανέλες στο μπάσκετ και στο ποδό-
σφαιρο που προκαλούν σεβασμό σε
όλη την ήπειρο, κι αντί να υπάρχει
μία ισχυρή παναθηναϊκή οικογένεια,
υπάρχουν ψυχρές σχέσεις. 
Συμπέρασμα: Δύσκολη εποχή για
τον Γιάννη Αλαφούζο, αλλά και ευ-
καιρία να γνωρίσει τους φίλους του,
αλλά και να μετρήσει τους εχθρούς
του…

20 Η ΑΠΟΨΗ  ●  ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 4/5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2017 ●  www.iapopsi.gr

ΘΕΜΑ

ΣΤΡΙΜΩΓΜΕΝΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΑ, ΜΕ ΤΗΝ ΟΜΑΔΑ ΣΤΑ ΣΧΟΙΝΙΑ ΚΑΙ ΚΑΝΕΝΑΝ «ΣΥΜΠΑΙΚΤΗ»
ΣΤΟ ΠΛΑΪ, Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΥ ΚΑΛΕΙΤΑΙ ΝΑ ΑΝΤΕΞΕΙ ΤΗΝ ΠΡΩΤΗ

ΠΡΟΣΩΠΙΚΗ ΦΟΥΡΤΟΥΝΑ ΑΠΟ ΤΗ ΜΕΡΑ ΠΟΥ ΑΝΕΛΑΒΕ ΤΟ «ΠΡΑΣΙΝΟ» ΠΗΔΑΛΙΟ

ΓΙΑΝΝΗΣ ΑΛΑΦΟΥΖΟΣ

Μετράει φίλους
και εχθρούς
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Η
… μετακόμιση του
Τάκη Μπαλτάκου α-
πό τον ποδοσφαιρι-
κό στον μπασκετικό
Παναθηναϊκό και

μάλιστα μεσούσης της σεζόν
σχολιάστηκε ποικιλοτρόπως,
χωρίς όμως η πραγματική αιτία
να βγει στο φως της δημοσιότη-
τας.

Κάποιοι είπαν πως ο Αλαφούζος
βρήκε στο πρόσωπο του γραμματέα
της κυβέρνησης Σαμαρά έναν νο-
μικό με πυγμή για να πιέσει… ασφυ-
κτικά τη Σούπερ Λιγκ, ενώ ορισμέ-
νοι άλλοι πως ο Μπαλτάκος θα έ-
φερνε στα «πράσινα» ποδοσφαιρι-
κά αποδυτήρια την αύρα της μπα-
σκετικής ανίκητης ομάδας, αλλά ο
πραγματικός λόγος είναι άλλος. Κι
έχει να κάνει με μία περίεργη… χια-
στί εξίσωση.

Ας προσπαθήσουμε όμως να
συνθέσουμε το παζλ της… μεταγρα-
φής.

Κατ’ αρχάς, ας ανιχνεύσουμε την
αιτία αποχώρησης του Μπαλτάκου
από τον «πράσινο» μπασκετικό γί-
γαντα, που με 6 αστέρια στο ευρω-
παϊκό γίγνεσθαι δύσκολα παραβαί-
νεις το ρητό «ομάδα που κερδίζει
δεν αλλάζει»!

Ας ψάξουμε όμως τις ποδοσφαι-
ρομπασκετικές διασυνδέσεις κάθε
μορφής.

Είναι κοινό μυστικό στην αθλητι-
κή πιάτσα πως οι σχέσεις του Βαγ-
γέλη Μαρινάκη με τους αδελφούς
Αγγελόπουλους, που ηγούνται δι-

οικητικά του μπασκετικού Ολυμπια-
κού, δεν βρίσκονται και στα καλύτε-
ρά τους. Αιτία αποτελεί η αμοιβαία
συμπάθεια του ιδιοκτήτη της ΠΑΕ
Ολυμπιακός προς την οικογένεια
Γιαννακόπουλου και ιδιαίτερα τον
Δημήτρη, στα χέρια του οποίου έχει
περάσει εδώ και μερικά χρόνια το τι-
μόνι του μπασκετικού Παναθηναϊ-
κού. Πέραν της έγκυρης πληροφό-
ρησης της «Α», και μόνο το γεγονός
ότι τα ΜΜΕ που ανήκουν στη σφαί-
ρα επιρροής των δύο μεγαλοπαρα-
γόντων (Β. Μαρινάκη και Δ. Γιαν-
νακόπουλου) μόνο… καλά λόγια έ-
χουν να πουν και να γράψουν εκα-
τέρωθεν, από μόνο του επαληθεύει
τις φήμες.

Τις μηδενικές σχέσεις του ποδο-
σφαιρικού και του μπασκετικού τμή-
ματος των «ερυθρόλευκων» επιβε-
βαιώνει το γεγονός ότι η επίσημη
μπουτίκ της ΚΑΕ Ολυμπιακός δεν
φιλοξενείται σε κάποιο από τα άδεια
καταστήματα κάτω από τις εξέδρες
του «Γ. Καραϊσκάκης», αλλά σε άλλο
χώρο απέναντι από το φαληρικό
στάδιο.

Στο σημείο αυτό, αξίζει να ανα-
φερθούμε σε κάποιο χαρακτηριστι-
κό επεισόδιο για τη σχέση των δύο
ανδρών.

Η Σπάρτη, ομάδα Β΄ Εθνικής που
στηρίζεται φανερά από τον Δημή-
τρη Γιαννακόπουλο, στις
12/12/2016, εν όψει του Κυπέλλου
αγώνα με τον Ολυμπιακό (στις
15/12), εξέδωσε μια ανακοίνωση-
λίβελο κατά του θρύλου. Χαρακτή-

ρισε τον Ολυμπιακό ως ωφελημένο
από το διεφθαρμένο σύστημα διοί-
κησης, και ότι δεν θα είναι ένα ακό-
μη «θύμα» της λαίλαπας που κατα-
καίει το ελληνικό ποδόσφαιρο.

Η απάντηση στον λίβελο δεν ήλ-
θε από τον Ολυμπιακό αλλά από
τον… Δημ. Γιαννακόπουλο.

Με αφορμή την επιστροφή κά-
ποιων εισιτηρίων διαρκείας που ε-
πέστρεψαν οι «θυμωμένοι» ολυ-
μπιακοί της Σπάρτης –δηλαδή, για
οικονομικό μέγεθος ασήμαντο για
τις δυνατότητες του Δ. Γιαννακό-
πουλου–, είπε ένα «άντε γεια» και
ζήτησε να μην τον απασχολήσουν ε-
φεξής.

Αν μάλιστα ληφθούν υπ’ όψιν και
οι αθέατες κόντρες μεταξύ Δ. Γιαν-
νακόπουλου και Τ. Μπαλτάκου –
θυμίζουμε το δημοσίευμα της «Πρά-
σινης», «Ανοίξαμε και σας περιμέ-
νουμε»– και το άσβεστο μίσος του
Β. Μαρινάκη, που θεωρούσε ότι
Σαμαράς και Μπαλτάκος τον
«πούλησαν» στα ανοιχτά θέματα
που έχει με τη Δικαιοσύνη λόγω πο-
δοσφαίρου, τότε τα παραπάνω
στοιχεία ίσως να έπαιξαν ρόλο στο
να ξεχαστούν… αστέρια και φιλίες ε-
τών.

Γιατί τον «άρπαξε» 
ο Γ. Αλαφούζος
Η πρόσληψη του Τάκη Μπαλτά-
κου στον ποδοσφαιρικό Παναθη-
ναϊκό δεν είναι φυσικά εντελώς ά-
σχετη με την προ τριμήνου εκλογή
του γιου του, Δημήτρη, στον προε-

δρικό θώκο του ερασιτέχνη Πανα-
θηναϊκού. Ο υιός Μπαλτάκος είναι
ένα φρέσκο, άφθαρτο πρόσωπο στα
μάτια του φίλαθλου κόσμου, η οργή
του οποίου κατά του Αλαφούζου
όλως περιέργως το τελευταίο διά-
στημα, μετά τη γνωστοποίηση της
συνεργασίας με τον Τ. Μπαλτάκο,
έχει αρχίσει να ξεθυμαίνει σταδια-
κά. Παρ’ όλα αυτά, στο πρόσφατο
παιγνίδι με τον Λεβαδειακό οι εξέ-
δρες τού «Απόστολος Νικολαΐδης»,
εκτός από παγωμένες, ζούσαν και
συνθήκες μοναξιάς και εγκατάλει-
ψης…

Εδώ θα πρέπει να σταθούμε και
σ’ ένα άλλο σημείο που αφορά τις
τριβές στο ποδόσφαιρο μεταξύ
«θρύλου» και «βάζελου». Αναφερό-
μαστε στην επί πέντε χρόνια ανελέ-
ητη κόντρα Β. Μαρινάκη και Γ. Α-
λαφούζου, με αφορμή το 2-1 υπέρ
του Ολυμπιακού στο στάδιο «Κα-
ραϊσκάκης» το 2011. Θυμίζουμε τις
γνωστές αψιμαχίες του προέδρου
του θρύλου με τον τότε «πράσινο»
σταρ Τζιμπρίλ Σισέ και τη διάλυση
της επαγγελματικής σχέσης των δύο
παραγόντων στον ΣΚΑΪ. Διάλυση
που ακολούθησαν βολές για φορο-
διαφυγές, ναρκοπλοία, στημένους
αγώνες, απάτες, λαθρεμπόριο και
διάφορα άλλα ωραία…

Όλα τα παραπάνω δικαιολογούν
απόλυτα την πρόθεση του Γ. Αλα-
φούζου να «βελτιώσει» τον εξοπλι-
σμό του και η συνεργασία του με
τον Τ. Μπαλτάκο είναι βέβαιο ότι
αποτελεί ένα ισχυρό όπλο.

Μπορεί τα προαναφερόμενα να
φωτίζουν μια αθέατη πλευρά του
φαινομένου «Τάκης Μπαλτάκος»
–γιατί περί φαινομένου πρόκειται–,
αλλά ο πραγματικός λόγος που έγι-
νε η… μεταγραφή είναι τα προσόντα
του «πράσινου» (αθλητικά βεβαίως)
Τάκη. Με εξαίρεση το τυχαίο(;) πε-
ριστατικό της βιντεοσκόπησης στη
συνάντησή του με τον Ηλία Κασι-
διάρη –συνάντηση που με τα επα-
κόλουθά της διέρρηξε τις σχέσεις
του με Αντώνη Σαμαρά–, η όλη
πορεία επί μία 25ετία δίπλα στους
Θανάση και Παύλο Γιαννακό-
πουλο στο πλάι του ποδοσφαιρι-
κού Παναθηναϊκού και του Γιώρ-
γου Δέδε στην ΕΠΑΕ, και αργότερα
στον συγγραφικό κόσμο και στον Α-
ντώνη Σαμαρά στο καίριο πόστο
του Γραμματέα της κυβέρνησης, ή-
ταν κάτι παραπάνω από επιτυχής.

Βέβαια, τα πράγματα για τον
Μπαλτάκο στην «πράσινη» ΠΑΕ
δεν θα είναι εύκολα, αφού κόσμος
πάει κι έρχεται διαρκώς… Αν ο συ-
μπαθής Τάκης περιοριστεί στα δι-
οικητικά του καθήκοντα, και δεν α-
ναμιχθεί στα νομικά που τα πράσι-
να «ταμπού» έχουν ονοματεπώνυ-
μο (Αθηνά Μπαλωμένου και
Χρήστος Παναγόπουλος),τότε θα
έχουμε μια αγαπημένη «πράσινη»
οικογένεια…

Πρόβλεψη: Δύσκολος ο τελευ-
ταίος γρίφος, γιατί ο Τ. Μπαλτά-
κος πάντοτε χάραζε πολιτική και
δράση απόλυτα συνυφασμένες με
τις νομικές του απόψεις. Ίδωμεν…

Ο ποδοσφαιρικός 
Μπαλτάκος και 
οι… φυλές 
των παραγόντων
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παρα σκήνια >>>>>>

 ΕΙΔΗΣΕΙΣ  ΑΠΟΚΑΛΥΨΕΙΣ  ΚΟΥΤΣΟΜΠΟΛΙΑ

Ε
ξήντα χρόνια ζωής έ-
κλεισε ο Νίκος Βαμβα-
κούλας, που παραμένει
μέχρι και σήμερα μία α-
πό τις πιο cult φιγούρες

του ελληνικού ποδοσφαίρου.
Ο παλαίμαχος άσος μπορεί να έχει α-
ποσυρθεί εδώ και μία 20ετία από την
ενεργό δράση, ωστόσο η μορφή του
παραμένει ανεξίτηλη στο πέρασμα
του χρόνου, όπως ακριβώς ανεξά-
ντλητες είναι και οι χιουμοριστικές ι-
στορίες του, τόσο μέσα όσο και έξω
από τα γήπεδα.
Ο «Τιραμόλα» ήταν πάντα πολύ
μπροστά από την εποχή του. Οι ζο-
γκλερικές ποδοσφαιρικές του ικανό-
τητες και οι κούρσες από τη μία πε-
ριοχή στην άλλη τον καθιέρωσαν στη

συνείδηση των Ελλήνων φιλάθλων,
αλλά διέθετε και κάτι άλλο εξίσου
πρωτοποριακό για την εποχή του: την
ικανότητα να σκαρφίζεται ξεκαρδι-
στικές πλάκες, ακόμα και κατά τη
διάρκεια ενός ποδοσφαιρικού αγώ-
να!
«Εμείς τότε προηγούμασταν σε έναν α-
γώνα και μετά το 80΄ κάναμε πλάκα
μέσα στο γήπεδο. Κάναμε τον τραυμα-
τία για να μπει μέσα ο γιατρός. 
Μόλις ο γιατρός πήγαινε να βγει πάλι
έξω από τον αγωνιστικό χώρο, είχαμε
προλάβει να του ανοίξουμε την τσάντα
χωρίς να το πάρει χαμπάρι, με αποτέ-
λεσμα τα πράγματα που υπήρχαν μέ-
σα στην τσάντα να πέφτουν όλα κάτω.
Γέλιο; Χαμός! Ποιος να τα κάνει τώρα
αυτά; 

Στον Ιωνικό όταν ήμουν έβαζα γράσο
στα παπούτσια των συμπαικτών μου»,
θυμάται ο Νίκος Βαμβακούλας, η
μεταγραφή του οποίου από τον Ολυ-
μπιακό στον Παναθηναϊκό… πακέτο
με τον Νίκο Σαργκάνη το 1985 λίγο
έλειψε να προκαλέσει… εμφύλιο: «Το
1985 έκλεινα οκτώ χρόνια στον Ολυ-
μπιακό. Με φωνάζει τότε ο Νταϊφάς
και μου λέει “Νίκο, λεφτά δεν υπάρ-
χουν”. Η ναυτιλιακή εταιρεία που είχε
τότε δεν πήγαινε καλά. Με ρώτησε τι
λεφτά ήθελα. Του απάντησα ότι λεφτά
δεν έχω πάρει από τον Ολυμπιακό, αλ-
λά θα ήθελα ένα συμβολικό ποσό να
πάρω ένα σπίτι. Του είπα “δώσε μου
γύρω στα 20 εκατομμύρια δραχμές σε
βάθος 2-3 χρόνων”. Λεφτά όμως δεν
υπήρχαν.
»Με φωνάζει τότε ο Κυράστας που ή-
ταν ήδη παίκτης του Παναθηναϊκού και
μου λέει ότι με θέλει ο Παναθηναϊκός.
Συναντήθηκα με τον Γιώργο Βαρδινο-
γιάννη για να συζητήσουμε. Με ρώτη-
σε τι λεφτά ήθελα και τι λεφτά μού έ-
δινε ο Ολυμπιακός. Μου λέει “εγώ θα
σου δώσω 18 εκατομμύρια μετρητά”.
Πήρε χρήματα και ο Ολυμπιακός. Έ-
δωσα μια οικονομική ανάταση τότε
στον Ολυμπιακό γιατί τελείωναν κιό-
λας 3-4 συμβόλαια άλλων παικτών
που τον βοήθησα να τα ανανεώσει. 
»Το είπα στον Νταϊφά, ο οποίος μου εί-
πε “πήγαινε, και του χρόνου θα σε ξα-
ναπάρω πίσω στον Ολυμπιακό”. Στον
Παναθηναϊκό την πρώτη μου χρονιά
πήραμε το νταμπλ. Πράγματι την επό-
μενη χρονιά με ζήτησε πίσω ο Νταϊ-
φάς. Τα είχε καλά με τον Γ. Βαρδινο-
γιάννη. Δεν δέχτηκε όμως ο Παναθη-
ναϊκός και έτσι παρέμεινα εκεί για τα 4
χρόνια που είχα συμβόλαιο. Ουσιαστι-
κά δεν ήθελα ποτέ να φύγω από τον
Ολυμπιακό».

Κόπηκε λόγω
πολιτικών
φρονημάτων!
Η Ράγιο Βαγεκάνο είναι συνυφασμέ-
νη με την ισπανική αριστερά και τους
κοινωνικούς αγώνες, και η απόφαση
της διοίκησης να αποκτηθεί δανεικός
από την Μπέτις ο δηλωμένος ακρο-
δεξιός επιθετικός Ρομάν Ζοζούλια
ξεσήκωσε θύελλα αντιδράσεων που
είχαν σαν αποτέλεσμα τη ματαίωση της μεταγραφής!
Οι οπαδοί της Ράγιο έκαναν συγκέντρωση διαμαρτυρίας έξω από τα
γραφεία του συλλόγου παρουσία αστυνομικών δυνάμεων, ενώ κά-
ποια εξ αυτών άπλωσαν στο προπονητήριο που έγραφε: «Το Βαγέ-
κας δεν είναι τόπος για ναζί». Μετά από όλα αυτά ο Ζοζούλια ανα-
γκάστηκε να επιστρέψει στη Σεβίλλη… 

Στον κουρέα των…
Φιλιατρών!
Για την επίσημη φωτογράφιση της ε-
πιστροφής του στον Παναθηναϊκό
πήγαινε ο Βίκτωρας Κλωναρίδης,
αλλά βγήκε… κουρεμένος!
Ο νεαρός φορ είχε βάψει πλατινέ τα
μαλλιά του στη Γαλλία, όπου βρέθη-
κε για το πρώτο μισό της φετινής σε-
ζόν για λογαριασμό της Λανς, κάτι
που δεν άρεσε καθόλου στον τεχνι-
κό διευθυντή του «τριφυλλιού» Νί-

κο Λυμπερόπουλο. Ο τελευταίος ανέβαλε τη φωτογράφιση μέχρι
τα μαλλιά του Κλωναρίδη να αποκτήσουν το φυσικό τους χρώμα… 

Έτρωγε… κινητά!
Εμμονή με τα κινητά τηλέφωνα αποκάλυψε πως
είχε την εποχή που φορούσε τη φανέλα της ΑΕΚ ο
φόργουρντ της Φε-
νέρ Πέρο Άντιτς.
«Στο ξεκίνημα της
καριέρας μου υπήρ-
χαν άλλα προβλή-
ματα. Είχα θέμα με
τα κινητά τηλέφω-
να. Όταν ήμουν
στην ΑΕΚ, μπορεί
να μην είχα... ψωμί,
αλλά αγόραζα τρία
κινητά τον μήνα»,
ανέφερε στην ιστο-
σελίδα «mozzart-
sport.com.

Ο ΖΟΓΚΛΕΡ ΚΑΙ ΜΕΓΑΣ ΑΤΑΚΑΔΟΡΟΣ 
ΝΙΚΟΣ ΒΑΜΒΑΚΟΥΛΑΣ

Πάτησε τα εξήντα 
αλλά παραμένει παιδί!
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 ΕΙΔΗΣΕΙΣ  ΑΠΟΚΑΛΥΨΕΙΣ  ΚΟΥΤΣΟΜΠΟΛΙΑ

• ΣΤΟ ΠΕΡΙΘΩΡΙΟ ΤΗΣ ΕΠΙΚΕΙΜΕΝΗΣ ΑΝΑΔΙΑΡΘΡΩΣΗΣ TOY ΠΡΩ-
ΤΑΘΛΗΜΑΤΟΣ, Ο ΣΥΝΑΙΤΕΡΙΣΜΟΣ ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΝΑ ΚΛΕΙΣΕΙ ΤΑ ΓΗ-
ΠΕΔΑ ΜΕ ΤΟΥΣ ΕΠΙΚΙΝΔΥΝΟΥΣ ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΟΥΣ ΧΩΡΟΥΣ 

↘Ο Σωτήρης Πίσπας
έγραψε ιστορία

Ο γεννημένος στις 8 Ιανουαρίου του 1998 Σωτήρης
Πίσπας δεν είναι ο νεότερος ποδοσφαιριστής που έχει σκο-
ράρει ποτέ με τη φανέλα του Παναθηναϊκού, αφού τον

πρόλαβε ο συνονόματός του Νίνης. Κα-
τάφερε, όμως, κάτι άλλο εξίσου ιστορι-
κό: ένα ρεκόρ που δύσκολα θα σπάσει.
Ο 19χρονος επιθετικός των «πρασίνων»
με το γκολ που έβαλε κόντρα στον Κισ-
σαμικό για το Κύπελλο Ελλάδας έγι-
νε ο πρώτος και μοναδικός ποδοσφαι-
ριστής που βγαίνει από τις Ακαδημίες

του ΠΑΟ και σκοράρει στο πρώτο του παιχνίδι! Ποιο πρώτο
του παιχνίδι, εδώ σκόρε στο πρώτο του… δεκάλεπτο. 

↘Η Original 21 υπέρ της
Μονής Εσφιγμένου 

Αυτό δεν ξανάγινε! Πολλές φορές οι οπαδοί των ομάδων με
κάποιο πανό, ή ένα σύνθημα ή μία πράξη τους, δείχνουν τη
συμπαράστασή τους προς κάποια πρόσωπα. Έχουμε δει πανό
συμπαράστασης υπέρ προσφύγων και φυλακισμένων, αλλά
και άλλες πολιτικές –μη αθλητικές– τοποθετήσεις.
Δεν περιμέναμε, ωστόσο, οι οργανωμένοι οπαδοί της ΑΕΚ

να πάνε στη Βουλή και να
συμπαρασταθούν στους κα-
λόγερους της Μονής Ε-
σφιγμένου! Τους ευαισθη-
τοποίησε η ταύτιση απόψε-
ων στο θέμα της κάρτας του
πολίτη, άλλωστε το έγρα-
ψαν στο πανό που σήκωσαν
έξω από το Κοινοβούλιο. Ως γνωστόν, οι οργανωμένοι όλων
των ομάδων αντιστέκονται στην «κάρτα φιλάθλου».

↘O Ανδρέας Σάμαρης
ανεβαίνει επίπεδο

Το παιδί βρίσκεται μακριά, στην Πορτογαλία, και μάλλον
δεν αντιλαμβανόμαστε την εξέλιξή του, όμως φαίνεται να

είναι αλήθεια ότι η Μπενφίκα απέρρι-
ψε πρόταση για τον Ανδρέα Σάμαρη
της τάξης των 20.000.000 ευρώ (από
τη Ζενίτ Αγίας Πετρούπολης)!
O  Έλληνας μέσος κόστισε 60 χιλιάρι-
κα στον Πανιώνιο, στη συνέχεια μόλις
350.000 ευρώ στον Ολυμπιακό, μέχρι
που πουλήθηκε 10.000.000 ευρώ στην

Μπενφίκα. Και σήμερα, τρία χρόνια αργότερα, με… ενδιά-
μεση στάση την καλή του παρουσία στο Μουντιάλ, οι Πορ-
τογάλοι ζητούν πάνω από τα διπλάσια. Μάλλον κάτι κάνει
καλά εκεί στη Λισαβόνα ο Ανδρέας. 

TV
Οι μεταδόσεις της Super League 
(19η αγωνιστική)
Σάββατο, 4 Φλεβάρη 
15:00 ΑΕΛ – Κέρκυρα NOVASPORTS 3
17:15 Παναιτωλικός – Ατρόμητος NOVASPORTS 1 
19:30 ΠΑΣ Γιάννινα – ΠΑΟ NOVASPORTS 2

Κυριακή, 5 Φλεβάρη
15:00 ΑΕΚ – Βέροια NOVASPORTS 2
17:15 ΠΑΟΚ – Αστέρας Τρίπολης NOVASPORTS 2
17:15 Πανιώνιος – Ξάνθη NOVASPORTS 3
19:30 Ολυμπιακός – Ηρακλής NOVASPORTS 1

Δευτέρα, 6 Φλεβάρη
19:30 Λεβαδειακός – Πλατανιάς NOVASPORTS 1

Οι υπόλοιπες μεταδόσεις
Σάββατο, 4 Φλεβάρη 
14:00 (Primera Division) Μάλαγα – Εσπανιόλ

COSMOTE SPORT 2HD
14:30 (Premier League) Τσέλσι – Άρσεναλ

COSMOTE SPORT 1HD
15:00 (Stoiximan.gr Football League) Τρίκαλα – Απόλλων

ΕΡΤ3
16:30  (Bundesliga) Μπάγερν – Σάλκε

COSMOTE SPORT 3HD
17:00 (Premier League) Χαλ – Λίβερπουλ

COSMOTE SPORT 1HD
17:15 (Primera Division) Μπαρτσελόνα – 
Αθλέτικ Μπιλμπάο COSMOTE SPORT 2HD
17:30 (Α1 πόλο ανδρών) ΠΑΟ – ΟΣΦΠ

NOVASPORTS 4HD
18:00 (Ligue 1) Μονακό – Νις NOVASPORTS 3HD
19:30 (Bundesliga) Ντόρτμουντ – Λειψία

COSMOTE SPORT 3HD
19:30 (Primera Division) Ατλέτικο Μαδρίτης – Λεγανιές

COSMOTE SPORT 2HD
19:30 (Premier League) Τότεναμ – Μίντλεσμπρο

COSMOTE SPORT 1HD
21:00 (Ligue 1) Ντιζόν – Παρί Σ.Ζ. NOVASPORTS 4HD
21:00 (Stoiximan.gr Basket League) ΠΑΟΚ – Άρης

NOVASPORTS 1HD
21:45 (Serie A) Μπολόνια – Νάπολι 

COSMOTE SPORT 1HD
21:45 (Primera Division) Βαλένθια – Εϊμπάρ 

COSMOTE SPORT 2HD
22:30 (Primeira Liga) Πόρτο – Σπόρτινγκ

NOVASPORTS 3HD

Κυριακή, 5 Φλεβάρη
13:00 (Primera Division) Σεβίλλη – Βιγιαρεάλ

COSMOTE SPORT 2HD
13:30 (Serie A) Μίλαν Σαμπντόρια

COSMOTE SPORT 7HD
14:30 (Bundesliga) Μπόχουμ – Καρλσρούη

COSMOTE SPORT 3HD
15:00 (Stoiximan.gr Football League) Λαμία – Άρης

ΕΡΤ3
15:30 (Premier League) Μάντσεστερ Σίτι – Σουόνσι

COSMOTE SPORT 1HD
16:00 (Serie A) Κιέβο – Ουντινέζε  COSMOTE SPORT 6HD
16:30 (Bundesliga) Άουγκσμπουργκ – Βέρντερ

COSMOTE SPORT 3HD
18:00 (Premier League) Λέστερ – Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ

COSMOTE SPORT 1HD
21:45 (Serie A) Γιουβέντους – Ίντερ COSMOTE SPORT 1HD
21:45 (Primera Division) Θέλτα – Ρεάλ Μαδρίτης

COSMOTE SPORT 2HD

Μ
ία κίνηση «μισό-βήμα» προς τη βελτίω-
σή της έξωθεν, αλλά και της έσωθεν ει-
κόνας του ελληνικού ποδοσφαίρου, θέ-
λει να κάνει η Super League. Μετά τη
δραματική εικόνα του γηπέδου των Ιω-

αννίνων σε μια σειρά από αγώνες και τα όμοια στιγ-
μιότυπα από τα γήπεδα του Παναιτωλικού και του Α-
στέρα, συζητήθηκε πολύ σοβαρά να τεθούν αυστηρό-
τερα κριτήρια διεξαγωγής παιχνιδιών, σε περίπτωση
που οι αγωνιστικοί χώροι κρίνονται επικίνδυνοι.
ΟΙ ΠΑΕ ειδοποιήθηκαν για τη συγκεκριμένη ντιρεκτίβα από
τη Super League και είναι υποχρεωμένες από ’δώ και στο ε-
ξής να παρουσιάζουν ένα γήπεδο έτοιμο προς μπάλα και όχι
για αγροτικές εργασίες. 
Το σωστό βέβαια θα ήταν, για να θεωρείται δικαίωμα η
συμμετοχή στο κορυφαίο πρωτάθλημα, τα γήπεδα να
πληρούν τις προδιαγραφές που ορίζει η UEFA! Είδαμε το
καλοκαίρι ότι η UEFA απαγόρεψε τη διεξαγωγή του αγώνα
ΠΑΣ-Αλκμάαρ στο γήπεδο «Ζωσιμάδες». Εμείς γιατί ε-
πιτρέπουμε το ΠΑΣ-Ολυμπιακός στο ίδιο γήπεδο;
Αυτά δεν είναι λόγια καταδίκης του ηπειρώτικου συλλό-
γου, που εδρεύει στο πιο βροχερό διαμέρισμα της Ελλά-
δας, ενώ και η πολιτεία πρέπει να επιχορηγεί τέτοιες «πλη-

γές» με μικρά οικονομικά μπαλώματα. Αλλά ανεξάρτητα με
το τι πρέπει να κάνει το κράτος ή ο ίδιος ο Χριστοβασίλης,
σημασία έχει πως η Super League παίρνει μια σοβαρή α-
πόφαση, που φαίνεται ότι μπορεί να έχει και συνέχεια μετά
την κρούση που έκανε στο Γεωπονικό Πανεπιστήμιο για εκ-
πόνηση μελέτης της… χλωρίδας των γηπέδων.  

Λουκέτο στους βούρκους
από τη Super League!
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ΑΕΚ

ΑΚΡΩΣ ΕΝΙΣΧΥΜΕΝΗ Η ΑΕΚ, ΑΝΟΙΧΤΗΚΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΟ ΑΠ’ ΟΣΟ ΘΑ ΠΕΡΙΜΕΝΕ
ΚΑΝΕΙΣ ΚΑΤΑ ΤΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ ΤΗΣ ΧΕΙΜΕΡΙΝΗΣ ΠΕΡΙΟΔΟΥ. ΔΥΟ ΟΙ ΛΟΓΟΙ ΠΟΥ ΩΘΗΣΑΝ

ΤΗΝ ΠΑΕ ΣΤΙΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ ΑΥΤΕΣ



Ρεπορτάζ: Διονύσης Γκουτζουρής 

Η
ΑΕΚ δεν τα πάει καλά
φέτος, παρά τις αυξημέ-
νες προσδοκίες. Το με-
γάλο καλοκαιρινό λάθος
με τον Τιμούρ Κετσπάγια

φρέναρε την αγωνιστική πρόοδο και
βελτίωση της ομάδας, ο αποκλει-
σμός από την Σεντ Ετιέν «τσάκισε»
την ψυχολογία των ανυπόμονων
για μία ευρωπαϊκή περιπέτεια παι-
κτών της «Ένωσης», και η αδυναμία
του Μοράις να ανεβάσει το σθένος
των ποδοσφαιριστών έβγαλε την ο-
μάδα από την τροχιά του πρωταθλή-
ματος.

Τα λάθη τα παραδέχθηκε ο Δημή-
τρης Μελισσανίδης στην κοπή της «κι-
τρινόμαυρης» πίτας, αλλά δεν έμεινε στα
λόγια, καθώς ενίσχυσε την ομάδα με ε-
πτά καινούργια συμβόλαια, λίγες εβδο-
μάδες μετά τη δημοσίευση του ισολο-
γισμού που έδειξε πως η ΠΑΕ μπήκε
μέσα το προηγούμενο έτος κατά
4.000.000 ευρώ.

Οι δύο λόγοι της ενίσχυσης
Τι ώθησε, όμως, την ΠΑΕ σε αυτές τις κι-
νήσεις που μάλλον αιφνιδίασαν ευχάρι-
στα τον κόσμο; Δύο είναι οι βασικοί λό-
γοι. Ο πρώτος έχει να κάνει με την απα-
ραίτητη αγωνιστική αντεπίθεση. Η Α-
ΕΚ πέρσι δεν δυσκολεύτηκε να βγει στην
Ευρώπη, εξασφάλισε τη συμμετοχή της
και από τις δύο διοργανώσεις, ωστόσο
φέτος τα πράγματα είναι διαφορετικά,
διότι δύο επιπλέον ομάδες δείχνουν πεί-
σμα για είσοδο στα Play Off (Ξάνθη και
Πανιώνιος), ενώ ο «Δικέφαλος» έχει
χάσει ήδη αρκετούς βαθμούς. Υποχρεώ-
θηκε, λοιπόν, ο ηγέτης της ομάδας να
φέρει σέντερ φορ, κεντρικό χαφ, αριστε-
ρό μπακ, στόπερ και δεύτερο επιθετικό.
Οι άλλες δύο μετεγγραφές έκλεισαν για
το καλοκαίρι.�Ο δεύτερος λόγος έχει να
κάνει με τη διαφαινόμενη οικονομι-
κή άνεση που αρχίζει να έχει η ΠΑΕ, χω-
ρίς καν να έχει μπει σε διαδικασία πωλή-
σεων. Βλέπουμε, λοιπόν, ότι παρά το έλ-
λειμμα των 4.000.000 ευρώ η ΠΑΕ έκα-
νε ένα επιπλέον άνοιγμα, το οποίο μάλι-
στα ήταν και τολμηρό. Ο Αραούχο κό-
στισε 600 χιλιάρικα μέχρι το καλοκαίρι,
ενώ Βράνιες, Αϊντάρεβιτς, Μεληκιώ-
της και Βινίσιους θα πάρουν όλοι μαζί
περίπου 1.000.000 ευρώ μέχρι τον Ιού-
νιο. Αν υπολογίσουμε τα χρήματα που
θα έχουν να παίρνουν μέχρι το τέλος του
οικονομικού έτους, συν τα συμβόλαια
των Γιακουμάκη και Τσιντώτα που θα
ξεκινήσουν τα τρέχουν από το καλοκαίρι,
μιλάμε για άνοιγμα μεγαλύτερο των
3.000.000 ευρώ και δεν υπολογίζουμε
καν τα επιπλέον χρήματα που θα δοθούν

στον Χιμένεθ και στους συνεργάτες του.
Κι όλα αυτά, ενώ η ΑΕΚ αποδέσμευσε
μόνο τον Πλατέλλα.

Θυμίζουμε πως πρόπερσι η ΠΑΕ είχε
ισοσκελισμένο ισολογισμό, άρα στην
πραγματικότητα μέσα σε μία χειμερινή
περίοδο, αυτή του 2017, έκανε ένα ά-
νοιγμα σχεδόν ίσο με αυτό που είχε κά-
νει από την πρώτη μέρα που συστάθηκε
ξανά σαν εταιρεία (το καλοκαίρι του
2014). Αυτό αποδεικνύει πως η ΠΑΕ δια-
κατέχεται από μία υγεία ή έστω μία οι-
κονομική άνεση.

Φτάνει η υγεία ή απαιτείται
κι άλλη υπέρβαση;
Η ΠΑΕ πήρε ένα μικρό ρίσκο κατά τη
διάρκεια του Ιανουαρίου, αλλά ακόμη
δεν έχει βουτήξει το δάκτυλό της στο μέ-
λι των σκληρών εσόδων, δηλαδή των
πωλήσεων και της συμμετοχής σε ευρω-
παϊκούς ομίλους. Στην πραγματικότητα
μπήκε μέσα κατά 4.000.000 ευρώ επει-
δή δεν κατάφερε να προκριθεί στους ο-

μίλους. Αν το είχε κάνει, αυτή τη στιγμή
θα ήταν ισοσκελισμένη εταιρεία και ο
Μελισσανίδης θα μπορούσε σήμερα
να κάνει μετεγγραφές διπλάσιας αξίας.
Αυτό είναι, όμως, το ποδόσφαιρο, ιδίως
όταν διαθέτεις μια καινούργια ομάδα.
Και η ΑΕΚ είναι ο ορισμός της καινούρ-
γιας ομάδας.

Η οικονομική άνεση που δείχνει να έ-
χει σήμερα η ΠΑΕ δεν απασχολεί τον κό-
σμο, που ενδιαφέρεται για νίκες και επι-
τυχίες. Ωστόσο, λάθη του παρελθόντος
που έφεραν την ΑΕΚ να χρωστά 40
και 50 εκατομμύρια δεν μπορούν να
επαναληφθούν. Πρώτα θα κάνει την υ-
πέρβαση η ομάδα για να καλύψει το ά-
νοιγμα του διοικητικού της ηγέτη και με-
τά θα επανέλθει ο Μελισσανίδης με α-
κόμη περισσότερες μετεγγραφές. Αν η
«Ένωση» μείνει εκτός Ευρώπης φέτος,
τότε του χρόνου, με μόνη επιπλέον ενί-
σχυση την αύξηση του μεριδίου από την
πίτα των τηλεοπτικών, πολλές μετεγ-
γραφές δεν θα είναι σε θέση να γίνουν.

Το αντίθετο, μάλιστα, καθώς θα πρέπει
να πουληθεί ένας ή δύο καλοί παίκτες. 

Η ΑΕΚ είναι καταδικασμένη να πρέπει
να πετύχει χωρίς πραγματική έδρα, τον
Ολυμπιακό δυνατό και τον ΠΑΟΚ ι-
σχυροποιημένο όσο ποτέ άλλοτε στην ι-
στορία του. Είναι δύσκολο, αλλά όχι α-
κατόρθωτο, αρκεί η «Ένωση» να θυμη-
θεί την πρόσφατη ιστορία της που συνο-
δευόταν με συνεχείς συμμετοχές σε ευ-
ρωπαϊκούς ομίλους. Είναι βασικό οι
«κιτρινόμαυροι» όχι μόνο να καλύψουν
το χάντικαπ και να βγουν στην Ευρώπη,
αλλά να καταφέρουν το καλοκαίρι και
την υπέρβαση της εισόδου στους ομί-
λους που θα φέρει λεφτά, θα ζεστάνει
τον κόσμο και θα ανεβάσει την ψυχολο-
γία των παικτών της ομάδας.  Διαφορε-
τικά, θα δημιουργηθεί μεγάλη εσωστρέ-
φεια την οποία ο ταλαιπωρημένος κό-
σμος της ΑΕΚ θα μπορεί να αντιμετωπί-
σει μόνο αν περνά από τη Νέα Φιλα-
δέλφεια και βλέπει τους μπουλντόζες
επί τω έργω. 

Με επτά μετεγγραφές
έδειξε αντανακλαστικά!
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1 Μετά το υπ’ αρ. 150/2017 βούλευμα το Συμβούλιο Εφετών έκρινε αθώους 
τους συμβούλους του ΤΑΙΠΕΔ (Μανιατόπουλο, Εμίρη, Ταπραντζή) 
καταρρίπτοντας τον μύθο του ΣΥΡΙΖΑ για «ξεπούλημα» της δημόσιας περιουσίας

Αθώοι όλοι στο ΤΑΙΠΕΔ
Με το απαλλακτικό Βού-
λευμα που απαλλάχθηκε
προ ημερών η προηγούμε-
νη διοίκηση του ΤΑΙΠΕΔ α-
πό την κατηγορία της υπε-
ξαίρεσης τόκων ύψους πε-
ρίπου €100.000 (σ.σ. προ-
ερχόμενων από την πώλη-
ση των 28 ακινήτων του
Δημοσίου συνολικής αξίας
261 εκατ. ευρώ) γράφεται
η αρχή του τέλους των πο-
λύκροτων διώξεων κατά
της προηγούμενηςΔιοίκη-
σης, που πυροδότησαν έ-
ντονες συζητήσεις τόσο
για τη σκοπιμότητα των α-
ποκρατικοποιήσεων, όσο
και για τη διαφάνεια των
διαδικασιών της.

Η
συγκεκριμένηυπό-
θεση αφορά στην
ποινική δίωξη για υ-
πεξαίρεση που α-
σκήθηκε από την ει-

σαγγελέα Διαφθοράς, Ελένη Ράι-
κου, στον πρώην πρόεδρο του
ΤΑΙΠΕΔ Κωνσταντίνο Μανιατό-
πουλο, στον πρώην διευθύνοντα
σύμβουλο Γιάννη Εμίρη και στον
πρώην εντεταλμένο σύμβουλο Αν-
δρέα Ταπραντζή. Τα τρία κορυ-
φαία στελέχη κατηγορήθηκαν ότι
παρακράτησαν για λίγες ημέρες τις
εισπράξεις από τις πωλήσεις των
περιουσιακών στοιχείων του Δη-
μοσίου, με συνέπεια να ζημιώσουν
το ελληνικό Δημόσιο κατά το ποσόν
των €101.000 ωφελώνταςισόπο-
σα τα ταμεία του ΤΑΙΠΕΔ και βασί-
ζεται στο πόρισμα προκαταρκτικής
εξέτασηςπου διενεργήθηκε μετά α-
πό μηνυτήρια αναφορά μελών του
Δικηγορικού Συλλόγου Πειραιά.

Αρχικά η κατηγορία της υπεξαί-
ρεσης είχε κακουργηματικό χαρα-
κτήρα, ωστόσο μετατράπηκε σε
πλημμεληματική και δύο από τους
τρεις αντεισαγγελείς Εφετών στους
οποίους ανατέθηκε η υπόθεση πρό-
τειναν την απαλλαγή τους. Για την
πώληση και επαναμίσθωση των 28
κτιρίων, το ΤΑΙΠΕΔ εισέπραξε πε-
ρίπου 261 εκατ. ευρώ και ενώ πα-

ρέδωσε την είσπραξη αυτή μέσα
στο όριο των 10 ημερών που προ-
βλέπει ο νόμος, η τοκοφόρος πα-
ρακράτηση της είσπραξης για τις η-
μέρες αυτές στα ταμεία του ΤΑΙΠΕΔ,
σύμφωνα με τους εισαγγελείς που
έστειλαν την υπόθεση στους ανα-
κριτές, ωφέλησαν κατά €101.000
το ΤΑΙΠΕΔ και ζημίωσαν ισόποσα
το ελληνικό Δημόσιο. 

Ωστόσο, ο ανακριτής κ. Σαρ-
γιώτης που χειρίστηκε την υπόθε-
ση κατέληξε στο συμπέρασμα ότι
δεν στοιχειοθετείται η κατηγορία
της υπεξαίρεσης, καθώς από κανέ-
να στοιχείο δεν προέκυψε ότι οι
κατηγορούμενοι ιδιοποιήθηκαν
τους τόκους, καθώς τα χρήματα
παρέμειναν στο ταμείο του ΤΑΙ-
ΠΕΔ για να καλύψουν ανάγκες του
για την εξυπηρέτηση του δημοσί-
ου χρέους. 

Στο απαλλακτικό βούλευμα δια-
λαμβάνεται ότι τα κατηγορούμενα

στελέχη του Ταμείου κινήθηκαν ε-
ντός των ορίων του ιδρυτικού νό-
μου του ΤΑΙΠΕΔ, που προβλέπει
τέτοιου είδους έσοδα (από τόκους)
για το Ταμείο Αποκρατικοποιήσε-
ων, ενώ παράλληλα η Γ.Σ. των με-
τόχων του Ταμείου, δηλαδή το υ-
πουργείο Οικονομικών, ενέκρινε
τις οικονομικές καταστάσεις της
χρονιάς εκείνης, οπότε κατέρρευσε
και η κατηγορία της κακουργηματι-
κής απιστίας.

Πρόκριμα απαλλαγής… 
Τα ίδια πρώην διευθυντικά στελέ-
χη του ΤΑΙΠΕΔ ωστόσο κατηγο-
ρούνται και για άλλες παρόμοιες υ-
ποθέσεις που χειρίστηκαν τη συ-
γκεκριμένη περίοδο, την αποκρα-
τικοποίηση του ΟΠΑΠ, του IBC
και του GOLDEN HALL. 

Κοινός τόπος σε αυτές τις υπο-
θέσεις είναι η νόμιμη τελικά παρα-
κράτηση των τόκων για το δε-

καήμερο που προβλέπεται από τον
ιδρυτικό νόμο του ΤΑΙΠΕΔ
3986/2011 και η μη ιδιοποίηση
αυτών από τους κατηγορούμενους,
καθώς παρέμειναν κατατεθειμένοι
σε τραπεζικό λογαριασμό του Τα-
μείου, οπότε αποτελεί και πρόκριμα
για αρχειοθέτηση δύο ομοίων υπο-
θέσεων που αφορούν την πώληση
της ΟΠΑΠ Α.Ε. και του κτιρίου ΙΒC,
δεδομένου ότι τα αντίστοιχα κατη-
γορητήρια έχουν επ’ ακριβώς την
ίδια διατύπωση.

Η «Α» με τα δημοσιεύματά της –
τον Φεβρουάριο και τον Μάρτιο του
2016– είχε εντοπίσει κατά την πε-
ρίοδο της ανάκρισης τις σύννομες
ενέργειες των παραπάνω μελών του
ΤΑΙΠΕΔ και είχε –τρόπον τινά–
προεξοφλήσει την έκδοση απαλλα-
κτικού βουλεύματος.

Είναι χαρακτηριστικό ότι η «Α
είχε γράψει η «Α» στο φύλλο 719

της 27/28 Φεβρουαρίου 2016
ότι κομβικό νομικό σημείο
της υπόθεσης θα ήταν το
αν το Δ.Σ. του ΤΑΙΠΕΔ υ-
πέπεσε στο αδίκημα της
Αλλαγής Σκοπού διάθε-
σης δημοσίου χρήματος,
που είναι κακούργημα. 

Υπογραμμίζαμε, μάλι-
στα, την εκτίμησή μας ότι
θα ότι είναι δύσκολο να
αποδοθεί στα μέλη του
Δ.Σ. του ΤΑΙΠΕΔ ότι «με
δόλο και με σκοπό το ί-
διον όφελος παρακρά-
τησαν χρήματα εις βά-
ρος του Δημοσίου». 

Τι είχε γράψει η «Α»
Γράφαμε συγκεκριμένα: «Όπως γί-
νεται αντιληπτό από τα ανωτέρω, και
στις τρεις περιπτώσεις, σύμφωνα με
το περιεχόμενο των διώξεων, επίμαχο
σημείο αποτελεί η παρακράτηση των
τόκων από το ΤΑΙΠΕΔ, για το χρονικό
διάστημα των 10-15 ημερών που πα-
ρέμενε το τίμημα στην τράπεζα.

»Τα μέλη των διοικήσεων του ΤΑΙ-
ΠΕΔ που διώκονται υποστηρίζουν ότι,
σύμφωνα με τον νόμο 3986/2011, οι
τόκοι αποτελούν περιουσία του Τα-
μείου, γι’ αυτό και παρακρατήθηκαν.
Από τη μεριά της η Εισαγγελία έχει
τη νομική άποψη ότι οι τόκοι ανήκουν
στο ταμείο αποπληρωμής του χρέους,
και με την ενέργειά του το Δ.Σ. του
ΤΑΙΠΕΔ υπέπεσε στο αδίκημα της
Αλλαγής Σκοπού διάθεσης δημοσίου
χρήματος, που είναι κακούργημα.

»Το ερώτημα που προκύπτει, και
βεβαίως θα απαντηθεί από το Συμ-
βούλιο Πλημμελειοδικών, είναι εάν τα
μέλη λειτούργησαν με δόλο ή από πα-
ρερμηνεία της διάταξης του ν.
3986/2011.

»Χωρίς να παριστάνουμε τους προ-
φήτες, θεωρούμε ότι είναι δύσκολο να
αποδοθεί στα μέλη του Δ.Σ. του ΤΑΙ-
ΠΕΔ ότι “με δόλο και με σκοπό το ί-
διον όφελος παρακράτησαν χρήματα
εις βάρος του Δημοσίου”, και κατά
συνέπεια ανήκουν στην κατηγορία των
επιβαρυντικών διατάξεων περί κατά-
χρησης του Δημοσίου.

»Επί πλέον, υποστηρίζουν ότι την
άποψη αυτή αποδέχεται το ελληνικό
Δημόσιο, το οποίο ουδέποτε διεκδί-
κησε τους τόκους, συμφωνώντας με τη
διαδικασία.

»Ακόμη δε, υποστηρίζουν ότι επει-
δή αμείβονται από το ελληνικό Δημό-
σιο, η δαπάνη λειτουργίας του από τα
έσοδα των τόκων είχε αποτέλεσμα να
μην καταβάλει το Δημόσιο κονδύλια
για τη λειτουργία του ΤΑΙΠΕΔ.

»Υποστηρίζουν ακόμη ότι όλα τα
παραπάνω θα μπορούσαν να ρυθμι-
στούν με μία διοικητική πράξη ρύθμι-
σης, και όχι με δίωξη την οποία υφί-
στανται επειδή εφάρμοσαν τον νόμο».

ΣΗΜ: Ολόκληρα τα επίμαχα ρε-
πορτάζ βρίσκονται αναρτημένα
στην ηλεκτρονική έκδοση της «Α»,
www.iapospi.gr

Από αριστερά προς τα δεξιά ο πρώην πρόεδρος του ΤΑΙΠΕΔ Κωνσταντίνος Μανιατόπουλος, ο πρώην
διευθύνων σύμβουλος Γιάννης Εμίρης και ο πρώην εντεταλμένος σύμβουλος Ανδρέας Ταπραντζής

ΑΠΟΨΗ, 27/28 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016
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• Η Βίκυ Σταμάτη ξεσπά ότι ο άλλοτε πανίσχυρος υπουργός σύζυγός της κρατείται 
υπό άθλιες συνθήκες και πως η μη αποφυλάκισή του θα έχει τραγικές συνέπειες

Το τελευταίο 
ζεϊμπέκικο
του Άκη
Σε ηλικία 77 ετών σήμερα ο Άκης
Τσοχατζόπουλος δεν θυμίζει σε τί-
ποτα τον άλλοτε πανίσχυρο υ-
πουργό των κυβερνήσεων του Αν-
δρέα Παπανδρέου και του Κώστα
Σημίτη, που τον Απρίλιο του 2012
οδηγήθηκε στον Κορυδαλλό για
τα «δωράκια» –πολλών εκατομμυ-
ρίων ευρώ– που πήρε από… αμαρ-
τωλά εξοπλιστικά προγράμματα.

Ρεπορτάζ: Κώστας Παπαδόπουλος

«O
Άκης κρατείται υπό άθλιες
συνθήκες. Στον χώρο που
τον έχουν τοποθετήσει
δεν τον παρακολουθεί κα-
νένας ειδικός γιατρός και

δεν ακολουθεί καμιά θεραπεία. Η ελληνική
Δικαιοσύνη θα είχε επέμβει αν ήξερε τις συν-
θήκες κράτησής του. Τα πόδια του Άκη αι-
μορραγούν και οι συνέπειες θα είναι τραγι-
κές», ξεσπά η σύζυγός του Βίκυ Σταμάτη, ζη-
τώντας να γίνει δεκτό από τις δικαστικές αρ-
χές το νέο αίτημα αποφυλάκισης που κατέθε-
σε την προηγούμενη Τετάρτη (1η Φεβρουα-
ρίου) ο πρώην υπουργός του ΠΑΣΟΚ.

Την… αρχή των αποκαλύψεων για την
τραγική κατάσταση της υγείας του είχε κάνει
πριν από μερικές ο δημοσιογράφος του Al-
pha –και από τους πλέον έμπειρους ρεπόρ-
τερ του ΥΠΕΘΑ που έζησε από κοντά την ε-
ποχή της παντοκρατορίας του «ωραίου

Μπρούμελ»–, Δήμος Βερύκιος. «Δέχτηκα έ-
να τηλεφώνημα από τις φυλακές Κορυδαλ-
λού. Τηλεφώνημα από έναν ποινικό – μεγάλο
όνομα. Μου είπε το εξής: “Εγώ σας προειδο-
ποιώ, ο γέρος θα πεθάνει μέσα στο κελί και
θα πεθάνει σαπίζοντας! Είναι ντροπή σας, ε-
σείς οι έξω που τον αφήνετε σε αυτά τα χάλια
και δεν λέτε μια κουβέντα”. Τηλεφωνώ και
μαθαίνω ότι τα πόδια του Άκη αιμορραγούν!»
αποκάλυψε στην εκπομπή «Happy Day» ο «α-
δέσποτος της Αριστεράς» (σ.σ. όπως αυτοα-
ποκαλείται) δημοσιογράφος.

«Αποδιοπομπαίος τράγος»
Κακά τα ψέματα, η καταδίκη του Άκη Τσοχα-
τζόπουλου από τη Δικαιοσύνη λειτούργησε
ως «αποδιοπομπαίος τράγος» του εγχώριου
πολιτικού συστήματος, το οποίο –όχι άδικα–
θεωρείται από τους περισσότερους υπεύθυ-
νο για πολλά από τα δεινά που βρήκαν τη χώ-
ρα. Όλα αυτά τα χρόνια της φυλακής, ο πρώ-
ην υπουργός δεν «κάρφωσε» κανέναν άλλον
πρώην «σύντροφο» –παρ’ ότι είναι αστείο να
πιστεύει κανείς ότι τα υπόλοιπα μέλη του ΚΥ-
ΣΕΑ δεν είχαν ιδέα–, ενώ δεν… κλάφτηκε
ποτέ για τον ίδιο παρά μόνο για τη σύζυγο και
το παιδί του. Ακόμη άλλωστε και την εποχή
της παντοδυναμίας του –όταν έφτασε μία α-
νάσα από την προεδρία του ΠΑΣΟΚ και την
πρωθυπουργία– κανείς δεν μπορεί να του
χρεώσει ότι έβλαψε (σ.σ. πέραν του ελληνι-
κού Δημοσίου) κάποιο πρόσωπο, παρά μόνο
ότι «εξυπηρέτησε» κόσμο και κοσμάκη ως υ-
πουργός Εθνικής Άμυνας.

Η Δικαιοσύνη μέχρι στιγμής έχει αποφαν-

θεί τρεις φορές αρνητικά στο αίτημα του για α-
ποφυλάκιση (υπό όρους), με τον πάλαι ποτέ
«ωραίο Μπρούμελ» να… πληρώνει λιγότερο
την εμπλοκή του στα εξοπλιστικά σκάνδαλα
με το άφθονο «μαύρο» χρήμα και περισσότε-
ρο την τριφηλή ζωή του. Ούτε ο ίδιος –στα
πιο τρελά του όνειρα– δεν θα μπορούσε να
φανταστεί το μακρινό 1959, όταν έχοντας μό-
λις ολοκληρώσει τις γυμνασιακές σπουδές
του εγκατέλειπε την Ελλάδα για να φοιτήσει
στην Πολυτεχνική Σχολή του Μονάχου, ερ-
γαζόμενος παράλληλα σε εταιρεία καθαρι-
σμού τζαμιών, ότι το 2004 θα παντρευόταν
στο ορθόδοξο εκκλησάκι του Αγίου Στεφά-
νου στο Παρίσι τη Βίκυ Σταμάτη, φτάνοντας
με μία πανάκριβη μπλε Jaguar.

Ίσως κάποιους τους ξενίσει, όμως σήμερα
ο Άκης Τσοχατζόπουλος δεν είναι ο πανί-
σχυρος υπουργός, δεν είναι ο «ωραίος
Μπρούμελ», δεν είναι καν ένα πολιτικό πρό-
σωπο. Είναι ένα γεροντάκι που –όσο κι αν έ-
βλαψε τα κρατικά ταμεία– του αξίζει να περά-
σει στην πολυθρόνα του σπιτιού του τα όσα
τελευταία χρόνια του απομένουν. Άλλο η τι-
μωρία για ένα μείζον πολιτικό σκάνδαλο, άλλο

η εκδίκηση ενός σακατεμένου ανθρώπου. Να
θυμίσουμε, άλλωστε, πως ο πρώην υπουργός
του ΠΑΣΟΚ διάγει ήδη το 77ο έτος της ηλι-
κίας του, βρίσκεται στη φυλακή επί σχεδόν
πέντε χρόνια, παρακολουθεί αδιαλείπτως τις
δικαστικές διαδικασίες που τον αφορούν, ε-
νώ αντιμετωπίζει και προβλήματα υγείας.

Τι προβλέπει ο νόμος
Οι καταδικασθέντες άνω των 70 ετών εκτίουν
τα 2/5 της ποινής τους αντί για 3/5 που ισχύ-
ει για τους υπόλοιπους κρατούμενους σε πε-
ρίπτωση πρόσκαιρης κάθειρξης, σύμφωνα
με το άρθρο 105 παρ.2 του Π.Κ., όπως ισχύει
σήμερα. Επιπλέον, στους άνω των 65 ετών
κάθε ημέρα έκτισης υπολογίζεται διπλή. Ου-
σιαστικά, κάθε υπερήλικος καταδικασθείς για
να αποφυλακιστεί θα πρέπει να έχει εκτίσει
5 έτη στις φυλακές.

Υ.Γ.: Εν κατακλείδι θα μπορούσε κανείς να
υποστηρίξει ότι η τιμωρία σε έναν επιλήσμο-
να και διεφθαρμένο πολιτικό είναι θεμιτή. Η
τιμωρία, ωστόσο, σε ένα γεροντάκι που με-
τρά λίγα ακόμα χρόνια ζωής είναι τουλάχι-
στον περίεργη αν όχι και απάνθρωπη.


Η ΔΙΚΑΣΤΙΚΗ ΚΑΤΑΔΙΚΗ ΚΑΤΕΣΤΗΣΕ ΤΟΝ
ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟ «ΑΠΟΔΙΟΠΟΜΠΑΙΟ ΤΡΑΓΟ»

ΤΟΥ ΕΓΧΩΡΙΟΥ ΠΟΛΙΤΙΚΟΥ ΣΥΣΤΗΜΑΤΟΣ, ΩΣΤΟΣΟ
Η ΘΕΜΙΤΗ –ΚΑΤΑ ΤΑ ΑΛΛΑ– ΤΙΜΩΡΙΑ ΣΕ ΕΝΑ ΓΕΡΟ-
ΝΤΑΚΙ ΠΟΥ ΜΕΤΡΑ ΛΙΓΑ ΑΚΟΜΑ ΧΡΟΝΙΑ ΖΩΗΣ
ΜΟΙΑΖΕΙ ΠΕΡΙΕΡΓΗ ΑΝ ΟΧΙ ΚΑΙ AΠΑΝΘΡΩΠΗ
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Ρεπορτάζ: 
Νίκος Τσαγκατάκης 

Σ
ύμφωνα με επιστολή
που έστειλε ο μη κερ-
δοσκοπικός, φιλαν-
θρωπικός σύλλογος
προς τον πρωθυ-

πουργό Α. Τσίπρα, το Υπουργι-
κό Συμβούλιο, τον πρόεδρο της
Βουλής Νίκο Βούτση, αλλά και
σε όλες τις Κοινοβουλευτικές Ο-
μάδες, οι πολύτεκνες οικογένειες
και ειδικά οι άνεργες ή και άστε-
γες απορρίπτονται από το εν λό-
γω κοινωνικό πρόγραμμα, λόγω
εισοδήματος. Κι αυτό διότι –ό-
πως εξηγούν–, το Υπουργείο Κοι-
νωνικής Πρόνοιας και Αλληλεγ-
γύης προσμετρά στο δηλούμενο
εισόδημα του νοικοκυριού το Ε-
νιαίο Επίδομα Στήριξης Τέκνων
και το Ειδικό Επίδομα Τρίτεκνων
& Πολύτεκνων Οικογενειών που
λαμβάνουν οι δικαιούχοι.

Οι πολύτεκνοι της Ανατολικής

Αττικής ισχυρίζονται ότι η προ-
σμέτρηση των οικογενειακών ε-
πιδομάτων των πολύτεκνων οι-
κογενειών είναι ΜΗ ΣΥΝΝΟ-
ΜΗ, και προς επίρρωση των
διεκδικήσεών τους επικαλούνται: 
1) Τις διατάξεις της παραγράφου 7
του άρθρου ΙΑ2 ΕΝΙΑΙΟ ΕΠΙΔΟΜΑ
ΣΤΗΡΙΞΗΣ ΤΕΚΝΩΝ, όπου αναφέ-
ρεται ότι «το επίδομα της παρούσας
υποπαραγράφου δεν προσμετράται
στο καθαρό, ετήσιο, οικογενειακό ει-
σόδημα και απαλλάσσεται από κάθε
φόρο, τέλος, εισφορά ή κράτηση υ-
πέρ του Δημοσίου ή τρίτου». 
2] Τις διατάξεις του Ν. 4254/2014
στον οποίο ορίζεται ότι το από
1/1/2013 «ΕΙΔΙΚΟ ΕΠΙΔΟΜΑ
ΤΡΙΤΕΚΝΩΝ & ΠΟΛΥΤΕΚΝΩΝ»
δεν προσμετράται στο καθαρό, ετή-
σιο, οικογενειακό εισόδημα και α-
παλλάσσεται από το φόρο εισοδή-
ματος.

Με βάση τα παραπάνω, το
Δ.Σ. του Συλλόγου Πολυτέκνων
Ανατολικής Αττικής «ΑΓΙΟΙ ΤΕ-

ΡΕΝΤΙΟΣ & ΝΕΟΝΙΛ-
ΛΗ» καλούν την πολιτι-
κή ηγεσία να τροποποιή-
σει το ΦΕΚ Β 128/24-1-
2017 και να εξαιρέσει το
Ενιαίο Επίδομα Στήρι-
ξης Τέκνων και του Ειδι-
κού Επιδόματος Τριτέ-
κνων & Πολυτέκνων από
τα εισοδηματικά κριτήρια

του ΚΕΑ όπως ορίζουν οι προα-
ναφερθέντες νόμοι. 

Αξίζει να σημειωθεί ότι πρό-
σφατα πραγματοποιήθηκε στην
Αθήνα η τακτική γενική συνέλευ-
ση της Συνομοσπονδίας Πολυτέ-
κνων (ΑΣΠΕ), στην οποία συζη-
τήθηκαν μεταξύ άλλων «τρόποι α-
ντίδρασης στη λαίλαπα των μέτρων
που έχουν θεσπισθεί από τις μνημο-
νιακές συγκυβερνήσεις».

Όπου φτωχός 
(και πολύτεκνος) 
κι η μοίρα του...

ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ - ΑΓΩΝΙΑ ΑΠΟ ΤΟΝ  ΣΥΛΛΟΓΟ ΠΟΛΥΤΕΚΝΩΝ ΑΝ. ΑΤΤΙΚΗΣ ↪
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ΕΚΤΟΣ ΚΟΙ-
ΝΩΝΙΚΟΥ

ΕΙΣΟΔΗΜΑΤΟΣ
ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ
ΜΕΝΟΥΝ ΑΝΕΡ-
ΓΕΣ ΚΑΙ ΑΣΤΕΓΕΣ
ΠΟΛΥΤΕΚΝΕΣ
ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΕΣ

ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ
ΤΗΣ ΕΤΗΣΙΑΣ ΤΑΚΤΙΚΗΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ ΤΩΝ ΜΕΤΟΧΩΝ

Το Γενικό Συμβούλιο της Τράπεζας της Ελλάδος καλεί τους μετόχους της Τράπεζας, σύμφωνα με το Καταστατικό της και το Νόμο, σε Τακτική Γενική Συ-
νέλευση, την Παρασκευή 24 Φεβρουαρίου 2017, στις 12:00 το μεσημέρι, στο Κεντρικό Κατάστημα της Τράπεζας, στην Αθήνα, Ελευθερίου Βενιζέλου 21,
2ος όροφος, αίθουσα Γενικών Συνελεύσεων.
Τα θέματα της Ημερήσιας Διάταξης είναι τα εξής:
1. Ανάγνωση της ετήσιας Έκθεσης του Διοικητή, που υποβάλλεται με εντολή του Γενικού Συμβουλίου της Τράπεζας για τον Ισολογισμό και τις λοιπές Οι-

κονομικές Καταστάσεις, καθώς και τα πεπραγμένα του έτους 2016.
2. Ανάγνωση της Έκθεσης των Ελεγκτών για τον Ισολογισμό και τις λοιπές Οικονομικές Καταστάσεις της χρήσης 2016.
3. Έγκριση της ετήσιας Έκθεσης του Διοικητή, του Ισολογισμού και των λοιπών Οικονομικών Καταστάσεων χρήσης 2016 μετά της Έκθεσης των Ελε-

γκτών.
4. Έγκριση της διάθεσης των καθαρών κερδών, σύμφωνα με το άρθρο 71 του Καταστατικού, που ανέρχονται στο συνολικό ποσό των ευρώ

1.092.349.203.-, ως εξής:

-Μικτό μέρισμα προς πληρωμή: 0,6720 ευρώ ανά μετοχή  σε 19.864.886 μετοχές ευρώ 13.349.203.-
-Υπόλοιπο περιερχόμενο στο Ελληνικό Δημόσιο ευρώ 1.079.000.000.-

5. Καθορισμός αποζημίωσης και οδοιπορικών εξόδων των μελών του Γενικού Συμβουλίου.
6. Καθορισμός αμοιβής των Ελεγκτών για τη χρήση 2017.
7. Απαλλαγή από κάθε προσωπική ευθύνη των μελών του Γενικού Συμβουλίου και των Ελεγκτών για τα πεπραγμένα και τη Διαχείριση του έτους 2016.
8. Εκλογή Συμβούλων.
9. Εκλογή Ελεγκτών για τη χρήση 2017.

10. Λοιπές Ανακοινώσεις.
Στη Συνέλευση έχει δικαίωμα να λάβει μέρος και να ψηφίσει είτε αυτοπροσώπως, είτε μέσω αντιπροσώπου, τηρουμένων των περιορισμών των άρ-
θρων 8, 13 και 14 του Καταστατικού, ο κύριος τουλάχιστον εβδομήντα πέντε (75) μετοχών, που είναι εγγεγραμμένος στα αρχεία του Συστήματος Άυλων Τίτ-
λων (Σ.Α.Τ.) που διαχειρίζεται η εταιρεία «Ελληνικό Κεντρικό Αποθετήριο Τίτλων Α.Ε.» (ΕΛ.Κ.Α.Τ.) της «Ελληνικά Χρηματιστήρια – Χρηματιστήριο Αθηνών
Α.Ε. Συμμετοχών» (Ε.Χ.Α.Ε.), στο οποίο τηρούνται οι κινητές αξίες της Τράπεζας, κατά την έναρξη της πέμπτης ημέρας πριν από την ημέρα συνεδρίασης
της Γενικής Συνέλευσης, εν προκειμένω της Κυριακής 19 Φεβρουαρίου 2017 (ημερομηνία καταγραφής), χωρίς να απαιτείται δέσμευση των μετοχών του.
Ανά εβδομήντα πέντε (75) μετοχές παρέχουν στον κύριο αυτών το δικαίωμα μιας (1) ψήφου. Μέτοχοι, που έχουν λιγότερες από εβδομήντα πέντε (75) με-
τοχές, μπορούν να διορίσουν κοινό αντιπρόσωπο μέτοχο, ο οποίος μπορεί να παραστεί στη Συνέλευση, εφόσον συγκεντρώνει την αντιπροσωπεία του-
λάχιστον εβδομήντα πέντε (75) μετοχών (άρθρα 13 και 16 του Καταστατικού, σε συνδυασμό με τη 2/29.2.2000 απόφαση του Γενικού Συμβουλίου της Τρά-
πεζας περί αναπροσαρμογής –από είκοσι πέντε (25) σε εβδομήντα πέντε (75)- του ελάχιστου αριθμού μετοχών που απαιτείται για την παροχή δικαιώματος
συμμετοχής και ψήφου στη Γενική Συνέλευση, μετά την επελθούσα -κατ’ άρθρο 9 του Καταστατικού- διάσπαση της μετοχής της Τράπεζας, σύμφωνα με την
1/17.1.2000 απόφαση του Γενικού Συμβουλίου, που εγκρίθηκε με την 8/4.2.2000 Πράξη του Υπουργικού Συμβουλίου – ΦΕΚ Α΄ 17/7.2.2000).
Τα δικαιώματα διοικήσεως, συμπεριλαμβανομένου του δικαιώματος παραστάσεως και ψήφου στη Γενική Συνέλευση αναστέλλονται για τους μετόχους που
εμπίπτουν στην παρ. 5 του άρθρου 8 του Καταστατικού (όπως προστέθηκε με την από 24.4.2012 απόφαση της 79ης Ετήσιας Τακτικής Γενικής Συνέλευ-
σης των Μετόχων της Τράπεζας που κυρώθηκε με το άρθρο 165 παρ.7 περ.β’ του ν. 4099/2012 [ΦΕΚ Α΄ 250/20.12.2012]), ήτοι πρόσωπα επί των οποί-
ων η Τράπεζα ασκεί εποπτεία σύμφωνα με το άρθρο 55Α του Καταστατικού ή με διάταξη νόμου, επιχειρήσεις συνδεδεμένες με αυτά, μέλη των διοικητικών
συμβουλίων ή διαχειριστές τέτοιων προσώπων, σύζυγοι και συγγενείς αυτών έως δευτέρου βαθμού.
Επίσης, ουδείς μέτοχος, εκτός του Δημοσίου και όσων εμπίπτουν στο άρθρο 2 του ν. 2292/1953, δύναται να ασκήσει στη Γενική Συνέλευση δικαίωμα ψή-
φου για αριθμό ψήφων υπερβαίνοντα το αντιστοιχούν σε δύο εκατοστά του μετοχικού κεφαλαίου ποσοστό (τελευταίο εδάφιο του άρθρου 13 του Κατα-
στατικού, όπως προστέθηκε με την από 24.4.2012 απόφαση της 79ης Ετήσιας Τακτικής Γενικής Συνέλευσης των Μετόχων της Τράπεζας, που κυρώθη-
κε με το άρθρο 165 παρ.7 περ. γ’ του ν. 4099/2012 [ΦΕΚ Α΄ 250/20.12.2012]).
Οι μέτοχοι που έχουν δικαίωμα να λάβουν μέρος στη Συνέλευση καλούνται να προσέλθουν στην Υπηρεσία Μετοχών του Τμήματος Γραμματείας της Τρά-
πεζας της Ελλάδος για να παραλάβουν τα δελτία εισόδου τους μέχρι και την Πέμπτη 23 Φεβρουαρίου 2017.
Η απόδειξη της μετοχικής ιδιότητας γίνεται με απευθείας ηλεκτρονική σύνδεση της Τράπεζας με τα αρχεία του ως άνω Συστήματος Άυλων Τίτλων.
Ο διορισμός και η ανάκληση αντιπροσώπου του μετόχου γίνονται εγγράφως. Οι μέτοχοι που επιθυμούν να συμμετάσχουν στη Γενική Συνέλευση μέσω α-
ντιπροσώπου ή να ανακαλέσουν τον εν λόγω διορισμό οφείλουν να καταθέσουν στην Υπηρεσία Μετοχών του Τμήματος Γραμματείας της Τράπεζας της Ελ-
λάδος τουλάχιστον τρεις (3) ημέρες πριν από την ορισθείσα ημερομηνία συνεδρίασης της Γενικής Συνέλευσης, ήτοι το αργότερο μέχρι την Τρίτη 21 Φε-
βρουαρίου 2017, συμπληρωμένο και δεόντως υπογεγραμμένο το σχετικό έντυπο αντιπροσώπευσης, το οποίο είναι διαθέσιμο και στον ιστοχώρο της Τρά-
πεζας www.bankofgreece.gr στην ενότητα «Ενημέρωση Μετόχων».
Ο μέτοχος μπορεί να διορίσει αντιπρόσωπο για μία και μόνη Γενική Συνέλευση ή για όσες Συνελεύσεις λάβουν χώρα εντός ορισμένου χρόνου.
Όσοι από τους μετόχους είναι νομικά πρόσωπα πρέπει μέσα στην ίδια προθεσμία να καταθέσουν σύμφωνα με το νόμο και τα νομιμοποιητικά τους έγ-
γραφα. Σε περίπτωση που τα ως άνω έγγραφα έχουν ήδη κατατεθεί σε άλλη Υπηρεσιακή Μονάδα της Τράπεζας, αρκεί να γίνει σχετική αναφορά στο έ-
ντυπο αντιπροσώπευσης.
Κάθε μέτοχος μπορεί να διορίζει μέχρι τρεις (3) αντιπροσώπους. Νομικά πρόσωπα μετέχουν στη Γενική Συνέλευση ορίζοντας ως εκπροσώπους τους μέ-
χρι τρία (3) φυσικά πρόσωπα. Η ίδια ως άνω διαδικασία ακολουθείται και στην περίπτωση που μέτοχος χορηγεί σε τράπεζα εξουσιοδότηση για την άσκηση
δικαιωμάτων ψήφου βάσει σχετικών οδηγιών του. Αντιπρόσωπος που ενεργεί για περισσότερους μετόχους μπορεί να ψηφίζει διαφορετικά για κάθε μέτοχο.
Το πλήρες κείμενο της Πρόσκλησης, καθώς και οι πληροφορίες του άρθρου 27 παρ. 3 του κ.ν. 2190/1920 διατίθενται σε ηλεκτρονική μορφή στον ιστοχώρο
της Τράπεζας της Ελλάδος www.bankofgreece.gr στην ενότητα «Ενημέρωση Μετόχων». Τα κείμενα των εν λόγω πληροφοριών και στοιχείων διατίθενται
και σε έγχαρτη μορφή από την Υπηρεσία Μετοχών του Τμήματος Γραμματείας της Τράπεζας της Ελλάδος, Ε. Βενιζέλου 21, Αθήνα (τηλ. 210-320 2064, 210-
320 3288 και 210-320 3341, fax 210-322 6371).

Αθήνα, 20 Ιανουαρίου 2017
Με εντολή του ΓΕΝΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ ΓΕΝΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ
ΔΙΟΙΚΗΤΗΣ ΤΗΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ ΤΗΣ ΕΛΛΑΔΟΣ

ΓΙΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ

Σε σοβαρές καταγγελίες ότι άνεργες και άστεγες πο-
λύτεκνες οικογένειες μένουν εκτός Κοινωνικoύ Ει-
σόδηματος Αλληλεγγύης προέβη ο Σύλλογος Πολυ-
τέκνων Αν. Αττικής «AΓ. ΤΕΡΕΝΤΙΟΣ & ΝΕΟΝΙΛΛΗ».
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point   of

view

Την παροχή τηλεπικοινωνιακών υπηρε-
σιών με υπηρεσίες Internet of Things
(IoT) για τη λειτουργία του ηλεκτρονικού
εισιτηρίου αναλαμβάνει η Vodafone Ελ-

λάδας, η οποία αναδείχθηκε ανάδοχος
του σχετικού διαγωνισμού, στο πλαίσιο
του έργου «Μελέτη, Χρηματοδότηση, Ε-
γκατάσταση, Υποστήριξη Λειτουργίας,
Συντήρηση και Τεχνική Διαχείριση ενός
Ενιαίου Αυτόματου Συστήματος Συλλο-
γής Κομίστρου για τις Εταιρείες του Ομί-
λου ΟΑΣΑ με ΣΔΙΤ».
Πρόκειται για ένα έργο Σύμπραξης Δημο-
σίου και Ιδιωτικού Τομέα που αφορά το
«ηλεκτρονικό εισιτήριο», στο πλαίσιο του
οποίου η Vodafone Ελλάδας θα αναλά-
βει να προσφέρει ολοκληρωμένες τηλε-
πικοινωνιακές υπηρεσίες που περιλαμβά-
νουν δίκτυα οπτικών ινών και υπερσύγ-

χρονες mobile εφαρμογές, όπως το IoT.
Με την υπηρεσία Vodafone IoT προσφέ-
ρεται η δυνατότητα άμεσης ασύρματης
διασύνδεσης κάθε είδους συσκευών και
εφαρμογών IoT χωρίς την ανάγκη ύπαρ-
ξης ενσύρματου δικτύου και ο χρήστης
της υπηρεσίας μπορεί να συνδέσει τις συ-
σκευές ή τις εφαρμογές του για αποστολή
δεδομένων ή έλεγχο εξ αποστάσεως.
«Η Vodafone Ελλάδος προσφέρει τεχνο-
λογίες αιχμής και μέσα από καινοτόμες λύ-
σεις, παρέχει στην κοινωνία υποδομές για
καλύτερες υπηρεσίες και ποιότητα ζωής.
Έχοντας δημιουργήσει τις κατάλληλες υ-
ποδομές και διαθέτοντας εξειδικευμένο αν-

Made by… Vodafone το e-εισιτήριο του ΟΑΣΑ

Φθηνότερη 
η κινητή 
τηλεφωνία
από τις 
15 Ιουνίου
Φθηνότερη θα είναι από τις 
15 Ιουνίου η κινητή τηλεφωνία,
καθώς το βράδυ της περασμένης
Τρίτης επήλθε συμφωνία για τις
ανώτατες τιμές περιαγωγής στην
αγορά χονδρικής για την κινητή
τηλεφωνία στην Ε.Ε., γεγονός
που οδηγεί στην κατάργηση των
τελών περιαγωγής. Με την
παραπάνω ρύθμιση καθορίζονται
οι τιμές που οι πάροχοι μπορούν
να χρεώνουν μεταξύ τους όταν
οι πελάτες τους χρησιμοποιούν
άλλα δίκτυα παροχής υπηρεσιών
περιαγωγής.
Σύμφωνα με την ανακοίνωση
της Κομισιόν, οι εκπρόσωποι του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, του
Συμβουλίου και της Επιτροπής
συμφώνησαν στις εξής ανώτατες
τιμές: 3,2 λεπτά ανά λεπτό
φωνητικής κλήσης, από τις
15/6/2017, 1 λεπτό ανά SMS
από τις 15/6/2017, σταδιακή
μείωση στα επόμενα πέντε
χρόνια για τις χρεώσεις του
Ίντερνετ (από €7,7/GB από τις
15/6/2017, σε €6 /GB από την
1/1/2018, €4,5/GB από την
1/1/2019, €3,5/GB από την
1/1/2020, €3/GB από 1/1/2021
και €2,5/GB από την 1/1/2022.
«Αυτό ήταν το τελευταίο κομμάτι
του παζλ. Από τις 15 Ιουνίου, οι
Ευρωπαίοι θα μπορούν να
ταξιδεύουν στην Ε.Ε. χωρίς τέλη
περιαγωγής. Διασφαλίσαμε
επίσης ότι οι επιχειρηματίες
μπορούν να συνεχίσουν να
ανταγωνίζονται για να παρέχουν
τις πιο ελκυστικές προσφορές
στις εγχώριες αγορές τους»,
δήλωσε σχετικά ο Άντρους
Ανσίπ, αντιπρόεδρος της
Επιτροπής για την Ενιαία
Ψηφιακή Αγορά.
Ν.ΤΣ.

Μ
ε την αξιολόγηση ορθάνοιχτη και τον Βόλφγκανγκ Σόι-
μπλε να… βρυχάται όποτε ακούει Ελλάδα, τα πρόσφατα
ρεπορτάζ, που σύμφωνα με τα οποία κάποιες κατηγορίες

εργαζομένων μπορούν συνταξιοδοτηθούν ακόμη και στα 56 χρόνια
τους, μάλλον δεν πρέπει να φτάσουν στα αυτιά του Γερμανού Οικο-
νομικών, γιατί τότε ποιος μας σώνει…
Συγκεκριμένα, ελληνικές εφημερίδες (π.χ. ο «Ελεύθερος Τύπος») έ-
γραψαν ότι εντός του 2017 ορισμένες κατηγορίες ασφαλισμένων α-
πό Ταμεία μισθωτών (Δημόσιο, ΙΚΑ, ΔΕΚΟ, τραπεζών) μπορούν
να συνταξιοδοτηθούν με πλήρη σύνταξη ή έστω με μειώσεις της
τάξης του 20%. Τέτοιες κατηγορίες είναι:
1] Οι ασφαλισμένοι που πιάνουν εντός του τρέχοντος έτους τις η-
λικίες εξόδου που ισχύουν από 19/8/2015 και μετά. Σε αυτή την
κατηγορία ανήκουν όσοι στο διάστημα από 19/8/2015 έως
31/12/2015 έκλεισαν το 55ο και άνω έτος της ηλικίας τους και α-
ποχωρούν φέτος καθώς συμπληρώνουν τα νέα όρια ηλικίας που εί-
ναι από 56,6 ετών έως 60,9 ετών.
2] Οι ασφαλισμένοι που έχουν πιάσει τα παλιά όρια ηλικίας που ί-
σχυαν έως τις 18/8/2015 (50 έως 60) και είχαν και τον απαιτού-

μενο χρόνο ασφάλισης. Σε αυτές τις περιπτώσεις υπάρχει θεμε-
λιωμένο δικαίωμα.
3] Οι ασφαλισμένοι οι οποίοι είχαν την ηλικία συνταξιοδότησης
μέχρι τις 18/8/2015, αλλά τους λείπει ο χρόνος ασφάλισης που
συμπληρώνεται μέσα στο 2017.
Προφανώς οι παραπάνω πρόνοιες θα κάνουν χαρούμενους κά-
ποιους εργαζόμενους. Ωστόσο, με την ανεργία στα ύψη, τους μι-
σθούς καταβαραθρωμένους και την ελαστική εργασία καθεστώς,
αλλά και δεδομένου ότι το 80% του κρατικού προϋπολογισμού να
αφορά μισθοδοσία-συντάξεις και επιχορηγήσεις ταμείων, η δυνα-
τότητα συνταξιοδότησης εργαζομένων στην ηλικία των 56 και των
60 ετών δεν βγαίνει ως εξίσωση. Βάζει δε ένα εξαιρετικά δυσεπί-
λυτο γρίφο στην ελληνική διαπραγματευτική ομάδα που θα πρέπει
να εξηγήσει τα ανεξήγητα τους εκπροσώπους των δανειστών.
Γι’ αυτό λέμε ότι, αν όντως ισχύει το ρεπορτάζ, τουλάχιστον ας το
κρατήσουμε μυστικό και εντός των τειχών, διότι σε κάθε άλλη πε-
ρίπτωση οι δανειστές δεν θα ζητήσουν την προκαταβολική ψήφιση
μέτρων μόνο για τη δεύτερη αξιόλογη αλλά και για τη… Δευτέρα
Παρουσία! Ν.ΤΣ.

Σσσς, 
μην το μάθει 
ο χερ Σόιμπλε
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Με 21,5% 
(και επισήμως) 
στην Παγκρήτια 
Τράπεζα ο Μ. Σάλλας
Και επισήμως στρατηγικός επενδυτής στην Παγκρήτια Τράπεζα είναι εδώ
και μερικά εικοσιτετράωρα ο Μιχάλης Σάλλας, στην οποία «χτίζει» θέ-
ση με ποσοστό 21,5%.
Ο απαιτούμενος έλεγχος στοιχείων της Παγκρήτιας Τράπεζας (due
diligence - AQR) βάσει του Συμφώνου Αμοιβαίας Κατανόησης και Ε-
μπιστευτικότητας (MOU) που είχε υπογραφεί στις 29 Νοεμβρίου 2016
ολοκληρώθηκε με επιτυχία και εντός του προβλεπόμενου χρονοδια-
γράμματος, με τον επίτιμο πρόεδρο της τράπεζας Πειραιώς
να συμμετάσχει στο κεφάλαιο του συνεταιριστικού χρη-
ματοπιστωτικού ιδρύματος.
Κατόπιν τούτου η εταιρεία LYKTOS PARTICIPA TIONS
A.E. αποφάσισε τη συμμετοχή της στην Αύξηση Κεφα-
λαίου της Παγκρήτιας, καταθέτοντας ήδη το ποσό της
συμμετοχής της στον ειδικό λογαριασμό αύξησης κε-
φαλαίου της τράπεζας, που της επιτρέπει να α-
ποκτήσει ποσοστό 21,5% του συνεταιριστι-
κού κεφαλαίου της.
Από την πλευρά της η Παγκρήτια Τράπεζα με
ομόφωνη απόφαση του Διοικητικού Συμ-
βουλίου της έκανε αποδεκτή τη συμμετοχή
του στρατηγικού επενδυτή. Παράλληλα και
με βάση όσα προβλέπονται από το θεσμικό
πλαίσιο, κατατέθηκε από τον Μ. Σάλλα αί-
τηση προς την Τράπεζα της Ελλάδος για την
παροχή της σχετικής έγκρισης, γεγονός
που αναμένεται να σηματοδοτήσει μια νέα
δυναμική πορεία της Παγκρήτιας.
Ν.ΤΣ.

Νέες προσλήψεις σχεδιάζει η Fraport 
Μετά από την οριστικοποίηση του πρώτου «πακέτου» προσλήψεων διευθυντικών – και όχι μόνο–
στελεχών που έκανε η Fraport, φαίνεται ότι… προσγειώνονται και νέες προσλήψεις από τη γερμανική
εταιρεία που έχει αναδειχτεί προτιμητέος επενδυτής για τα 14 περιφερειακά αεροδρόμια της χώρας.
Όπως αναφέρει σε σχετικό ρεπορτάζ του το οικονομικό ενημερωτικό πόρταλ Reporter.gr, περί τα
140-160 άτομα διαφόρων ειδικοτήτων πρόκειται να προσληφθούν μιας και η Fraport αναθεωρεί τις
ανάγκες που θα προκύψουν στους αερολιμένες. Σε κάθε περίπτωση, οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να ε-
πισκεφτούν τον ιστότοπο της εταιρείας (www.fraport-greece.com) και στην ενότητα «ΚΑΡΙΕΡΑ» να
βρουν τόσο τις διαθέσιμες θέσεις εργασίας, αλλά και να αποστείλουν το βιογραφικό τους, έχοντας τη δυ-
νατότητα να καταγράψουν τον επιθυμητό τομέα αλλά και την επιθυμητή περιοχή εργασίας.
Αξίζει να σημειωθεί ότι οι προσλήψεις που αφορούν εργασία στα αεροδρόμια προγραμματίζουν και οι
δύο εταιρείες security BRINKS και ESA που επιλέχθηκαν έπειτα από σχετικό διαγωνισμό που διε-
νήργησε η παραχωρησιούχος Fraport Greece και έχουν αναλάβει τη στελέχωση 7 αεροδρομίων η
καθεμία.
Ν.ΤΣ.

θρώπινο δυναμικό, η Vodafone είναι ένας από
τους ηγέτες στην παροχή καινοτόμων λύσεων
και εφαρμογών IoT σε παγκόσμιο επίπεδο», δή-
λωσε σχετικά η εμπορική διευθύντρια Εταιρι-
κών Πελατών της Vodafone Ελλάδας, Κάτια
Σταθάκη και κατέληξε: «Το Internet of Things
βρίσκεται στον πυρήνα του οράματος της

Vodafone για την κοινωνία των Gigabit, καθώς
υπόσχεται βελτίωση της ανταγωνιστικότητας για
όλες τις επιχειρήσεις. Μέσα από επενδύσεις και
συνεχείς βελτιώσεις, είμαστε δεσμευμένοι να
παρέχουμε σύγχρονες και ποιοτικές υπηρεσίες
ποιότητας οι οποίες φέρνουν τις ελληνικές επι-
χειρήσεις στον 21ο αιώνα».                            Ν.ΤΣ.

Ανταποκρινόμενη στα νέα δεδομένα και στις πραγματικές ανάγκες των
γονέων για την εξασφάλιση των απαραίτητων πόρων για τα παιδιά τους, η
γνωστή ασφαλιστική εταιρεία Ευρωπαϊκή Πίστη διευρύνει περαιτέρω τα
προγράμματά της διαθέτοντας το εξειδικευμένο αποταμιευ τικό πρόγραμμα
«Παιδεία». Ειδικότερα, το πρόγραμμα εξασφαλίζει τους πόρους για τις
σπουδές και την επαγγελματική αποκατάσταση των παιδιών, παρέχοντάς
τους από την ηλικία των 18 ετών για 9 μήνες ετησίως για διάστημα 5 ετών,
το μηνιαίο εισόδημα που έχουν συμφωνήσει οι γονείς τους, ενώ στην η-
λικία των 23 ετών τούς καταβάλλεται εφάπαξ ποσό επαγγελματικής απο-
κατάστασης ισόποσο με το ασφαλισμένο κεφάλαιο.  Το πρόγραμμα «Παι-
δεία» αποτελεί ένα αποταμιευτικό πρόγραμμα, του οποίου οι καταθέσεις

θα αποτελέσουν μια σημαντική οικονομική ενίσχυση, παρέχοντας πα-
ράλληλα υψηλότερη ετήσια απόδοση σε αντίθεση με μία μηνιαία αποτα-
μίευση στην τράπεζα. Επιπρόσθετα, σε περίπτωση απώλειας ζωής του
γονέα διακόπτεται η καταβολή ασφαλίστρων, ενώ η ασφάλιση συνεχίζεται
κανονικά. Με το πρόγραμμα «Παιδεία», η Ευρωπαϊκή Πίστη συμβάλλει έ-
μπρακτα στη δημιουργία ενός καλύτερου μέλλοντος για τα παιδιά, καθώς
η εκπαίδευση στις σύγχρονες κοινωνίες αποτελεί συντελεστή επαγγελμα-
τικής επιτυχίας.  Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να επισκεφθούν το
www.europaikipisti.gr, να καλέσουν στο 210-8119670 ή να απευθυν-
θούν σε έναν από τους 5.000 συνεργάτες της Ευρωπαϊκής Πίστης σε ο-
λόκληρη την Ελλάδα. 

ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ ΠΙΣΤΗ: Στηρίζει την οικογένεια με το πρόγραμμα «Παιδεία»

Ν.ΤΣ.
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Θύμα κλοπής 
ο Πέτρος Φιλιππίδης
Αντιμέτωπος με ένα δυσάρεστο θέαμα ήρθε πριν από λί-
γες ημέρες ο Πέτρος Φιλιππίδης, μη μπορώντας να συ-
νειδητοποιήσει πως έπεσε θύμα ληστείας ο ίδιος και οι
συνάδελφοί του στο θέατρο Μουσούρη! Σύμφωνα με όσα
έγιναν γνωστά στην «Α» από στόμα σε στόμα που διέρ-
ρευσαν από τα θεατρικά πηγαδάκια, το βράδυ του περα-
σμένου Σαββάτου, την ώρα που οι ηθοποιοί ήταν επί
σκηνής, από την πίσω πόρτα του θεάτρου που έχει αφύ-
λακτη πρόσβαση στα καμαρίνια κατάφερε να εισβάλει έ-
νας κλέφτης, ο οποίος διέφυγε με… λάφυρα  το πορτο-
φόλι του Πέτρου Φιλιππίδη, το κινητό του Ορφέα Αυ-
γουστίδη, ένα ψεύτικο όπλο που χρησιμοποιείται στο
έργο και άλλα αντικείμενα αξίας. Έντρομοι οι καλλιτέχνες
επιστρέφοντας στα καμαρίνια τους μετά το τέλος της πα-
ράστασης, και αντιλαμβανόμενοι ότι είχαν πέσει θύματα
ληστείας, κάλεσαν την αστυνομία προκειμένου να πάρει
δακτυλικά αποτυπώματα και να καταγραφεί το συμβάν. 

Επιμέλεια: 
Σπυριδούλα Κάμπου
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Ο κρυφός σύντροφος 
της Βασιλικής Νταντά

H
Βασιλική Νταντά είναι μία λαϊκή τραγουδίστρια που
έχει καταφέρει να ξεχωρίζει με τη δουλειά της και ό-
χι με την προσωπική της ζωή. Αν και τα τραγούδια
της είναι πολύ γνωστά όπως και η ίδια μέσα από τις
επιτυχημένες νυχτερινές της εμφανίσεις, το ευρύ

κοινό δεν γνωρίζει απολύτως τίποτα για την προσωπική της ζωή. 
Επιλογή της τραγουδίστριας από την πρώτη στιγμή της έναρξης
της μουσικής της σταδιοδρομίας ήταν, σύμφωνα με ανθρώπους
του στενού της περιβάλλοντος, να κρατήσει τα προσωπικά της ζη-
τήματα μακριά από τα φώτα της δημοσιότητας, και τα κατάφερε. 
Όπως εξομολογούνται όμως στην «Α» άνθρωποι του στενού της
περιβάλλοντος, η Β. Νταντά είναι σε σχέση και μάλιστα μακρο-
χρόνια. Ο άντρας που κυριαρχεί στην καρδιά της δεν είναι άλλος
από τον Σταύρο Μαρουδή, που διαπρέπει στον νυχτερινό χώρο
όντας ένας από τους καλύτερους μετρ σε γνωστά νυχτερινά κέ-
ντρα, ενώ παράλληλα είναι και ο αφανής ήρωας στα επαγγελματι-
κά της ζητήματα. Αν και οι άνθρωποι του μουσικού και νυχτερι-
νού στερεώματος γνωρίζουν την ύπαρξη αυτή της σχέσης, το ζευ-
γάρι αποφεύγει κατηγορηματικά να κάνει κοινές δημόσιες εμφα-

νίσεις ή να δίνει συνεντεύξεις που να απο-
καλύπτουν τον έρωτά τους. 

Γ. ΔΑΣΚΑΛΑΚΗΣ

Πεντάγραμμο
«τέλος» μετά από
το έμφραγμα

Την πιο δύσκολη απόφαση της
καριέρας του κλήθηκε να πάρει
ο Γιώργος Δασκαλάκης, αφού
είχε να επιλέξει ανάμεσα στη
ζωή του και στο τραγούδι. Με-
τά και το σοβαρό καρδιακό επει-
σόδιο που υπέστη πριν από ένα
μήνα, επιστρέφοντας από τη
Γερμανία όπου είχε βρεθεί για
ακόμη μία σοβαρή επέμβαση
στο στομάχι του, ο τραγουδι-
στής βίωσε τον απόλυτο τρόμο.
Παθαίνοντας το έμφραγμα την
ώρα που το αεροπλάνο του
προσγειωνόταν στο αεροδρό-
μιο της Ρόδου, με την επέμβαση
των ιατρών του αεροδρομίου
να ήταν άμεση και σωτήρια, του
είπαν ότι σώθηκε από θαύμα, α-
φού θα μπορούσε να το είχε πά-
θει στον ύπνο του και να του εί-
χε δημιουργήσει μεγαλύτερα
προβλήματα. Ακούγοντας πλέ-
ον τον οργανισμό του που του
έκρουσε για τα καλά τον κώδω-
να του κινδύνου, το βράδυ της
περασμένης Κυριακής, ο Ροδί-
της λαϊκός τραγουδιστής ανήρ-
τησε ένα βίντεο στο Facebook
όπου ανακοίνωνε ότι εγκατα-
λείπει το τραγούδι για να κοιτά-
ξει τον εαυτό του και να μεγα-
λώσει τα δύο του παιδιά όπως
τους αξίζει. 

• ΓΙΑΤΙ ΔΕΝ ΜΙΛΑΕΙ ΠΟΤΕ ΓΙΑ ΤΟΝ ΕΡΩΤΑ ΤΗΣ...

Α Π Ο Κ Λ Ε Ι Σ Τ Ι Κ Ο
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Α
ν και στο παρελθόν έχουν κυκλοφορήσει
πολλές φήμες ότι η σχέση τους περνάει κρί-
ση, αγγίζοντας ακόμη και τα όρια του χωρι-
σμού, η Έλλη Κοκκίνου και ο Γιώργος
Μπόγρης φρόντιζαν να τις διαψεύδουν κά-

νοντας μία κοινή δημόσια εμφάνιση. Αυτή τη φορά, ό-
μως, τα όσα ψιθυρίζονται στα καλλιτεχνικά πηγαδάκια δεί-
χνουν να είναι πέρα για πέρα αληθινά και οριστικά, αφού
σύμφωνα με ανθρώπους του περιβάλλοντός τους το ζευ-
γάρι αποφάσισε να δώσει τέλος στην 6χρονη σχέση του. 
Μια σχέση που κατά καιρούς έχει περάσει από σαράντα
κύματα, καταφέρνοντας όμως να ξεπερνάνε όλα τα ε-
μπόδια. Τώρα, το τείχος που άρχισε να υψώνεται ανά-
μεσά τους εδώ και τρεις μήνες γινόταν ολοένα και πιο
ψηλό. Η απόσταση, όσο και αν το πάλεψαν να μην απο-
τελέσει πρόβλημα στη σχέση τους, κατάφερε να κάνει τη
ζημιά της στον έρωτά τους. Εδώ και περισσότερο από έ-
ναν χρόνο, κλήθηκαν να ζήσουν μεγάλα χρονικά δια-
στήματα μακριά ο ένας από τον άλλον, αφού οι αθλητικές
υποχρεώσεις του Γιάννη Μπόγρη ως μπασκετμπολίστας
του είχαν εξασφαλίσει μία χρυσή μεταγραφή στην ομάδα
μπάσκετ της Τενερίφη στην Ισπανία. Το γεγονός όμως
ότι τους τελευταίους μήνες περιόρισε τα ταξίδια-αστραπή
στην Ελλάδα για να βλέπει την αγαπημένη του, όπως συ-
νήθιζε στο παρελθόν, προκάλεσε τις πρώτες γκρίνιες και
εντάσεις. Όπως ισχυρίζονται αυτοί που γνωρίζουν, η τρα-
γουδίστρια και ο μπασκετμπολίστας πήραν από κοινού
την απόφαση του χωρισμού, όμορφα, πολιτισμένα και
χωρίς καβγάδες, κάτι που τους κάνει να πιστεύουν ότι
σύντομα θα είναι ξανά μαζί αφού η αγάπη που έχουν ο έ-
νας για τον άλλον δεν είναι εύκολο να σβήσει.

Δ. ΚΟΝΤΟΜΗΝΑΣ

Δεν αλλάζει 
τη Λόρι του 
με καμία...
Φουντώνει ο έρωτας του Δημήτρη Κοντο-
μηνά με την 55χρονη Αμερικανίδα, που ό-
σοι τους είδαν πριν από μερικούς μήνες μαζί
στην πρώτη τους κοινή δημόσια εμφάνιση
πίστεψαν ότι ήταν κάτι παροδικό, κάτι για να
πικάρει κάποια άλλη γυναίκα (ονόματα δεν
λέμε) που τον είχε στενοχωρήσει. Έλα όμως
που άπαντες διαψεύστηκαν, αφού ο κανα-
λάρχης του Aplha δεν έχει πλέον μάτια για
άλλη γυναίκα, πέρα από την αγαπημένη του
Λόρι! Σύμφωνα με αυτούς που ζουν τον έ-
ρωτά τους από κοντά, μέσα σε χρόνο dt, η κα-
θηγήτρια πανεπιστημίου τον έκανε να αλλά-
ξει, να χαμογελάει αλλά και να θέλει να ποζά-
ρει μαζί της στους φωτογράφους, κάτι που
δεν έκανε στο παρελθόν, αφού οι φωτογρα-
φίες που τον είχαμε δει να διαρρέουν στον
Τύπο με την Κωνσταντίνα Σπυροπούλου
ήταν αποτέλεσμα του «κυνηγιού» από τους
παπαράτσι. Με την ξανθιά καλλονή όμως όλα
είναι τόσο διαφορετικά και τρυφερά, αφού
στην πρόσφατη έξοδό τους στην παράσταση
«Μamma Mia» στο θέατρο Ακροπόλ δεν στα-
μάτησε να της κρατάει το χέρι, με τους δυο
τους να λάμπουν από ευτυχία.

Τα αίτια του χωρισμού 
Κοκκίνου - Μπόγρη

1 ΤΑ «ΣΥΝΝΕΦΑ» ΣΤΟΝ ΕΡΩΤΑ ΤΟΥΣ 
ΠΟΥ ΞΕΣΠΑΣΑΝ ΤΗΝ ΜΠΟΡΑ ΚΑΙ ΤΟΥΣ ΟΔΗΓΗΣΑΝ 

ΣΤΟΥΣ ΤΙΤΛΟΥΣ ΤΕΛΟΥΣ ΜΕΤΑ ΑΠΟ 6 ΧΡΟΝΙΑ ΣΧΕΣΗΣ

ΑΠΟ
ΚΛΕΙ
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ΣΤΙΚ
Ο

Μπορεί να είναι παντρεμένος εδώ και χρό-
νια και πατέρας δύο παιδιών, κάτι όμως
που δεν αποτέλεσε εμπόδιο για να ζήσει
στο έπακρον τον παράνομο έρωτά του που
μετράει εδώ και δύο χρόνια. Ο γνωστός
λαϊκός τραγουδιστής, όταν η εν λόγω αιθέ-
ρια ύπαρξη τον επισκέφτηκε στο καμαρίνι
του ως θαυμάστριά του, τον γοήτευσε τόσο
που ξεκίνησε να έχει «καυτά» ραντεβού μα-
ζί της, τα οποία εξελίχθηκαν σε μία σχέση

πάθους. Αν και κατά καιρούς εκείνος κυρι-
ευόταν από ηθικές «εκρήξεις» για τον γάμο
του, ζητώντας της να χωρίσουν, μετά από
λίγο καιρό έτρεχε πάλι κοντά της μη μπο-
ρώντας να ζήσει μακριά της. Η τελευταία α-
νακοίνωσή του όμως ότι πρέπει αυτήν τη
φορά έπρεπε να χωρίσουν, και μάλιστα ο-
ριστικά, είχε ένα πολύ άσχημο αποτέλεσμα.
Η θαυμάστρια-ερωμένη του, μη μπορώντας
να φανταστεί τη ζωή της χωρίς εκείνον, ό-

πως ακούγεται στα καλλιτεχνικά πηγαδά-
κια, έκανε απόπειρα αυτοκτονίας κατανα-
λώνοντας μεγάλη ποσότητα χαπιών. Για κα-
λή της τύχη, όμως, ένα πρόσωπο του στε-
νού της οικογενειακού περιβάλλοντος που
είχε κλειδί για το σπίτι της, ανησυχώντας
που δεν απαντούσε στα τηλεφωνήματά του,
την πρόλαβε στο παραπέντε, μεταφέροντάς
τη σε λιπόθυμη κατάσταση σε ιδιωτική κλι-
νική, σώζοντας τη ζωή της. 

Aπόπειρα αυτοκτονίας έκανε η σύντροφος 
παντρεμένου γνωστού λαϊκού τραγουδιστή
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Τ
ον απόλυτο έρωτα φέρεται πως ζει η Ε-
ριέττα Κούρκουλου, κάνοντας τις
πρώτες κοινές δημόσιες εμφανίσεις
στο πλευρό του Αιμίλιου Δημητρίου.
Σύμφωνα με όσα αναφέρουν στην «Α»

άνθρωποι του στενού περιβάλλοντος του ζευγαρι-
ού, αν και έρωτάς τους είναι πολύ φρέσκος, δεί-
χνει να έχει μεγάλες προοπτικές. Η χρυσή κληρο-
νόμος και ο 37χρονος ιδιοκτήτης γυμναστηρίου
στα νότια προάστια γνωρίστηκαν μέσω κοινών
γνωστών, και τα συναισθήματα ήταν αμοιβαία. Ε-

δώ και δύο μήνες έχουν γίνει αχώριστοι, και όσοι
τους έχουν δει μαζί σε εξόδους τους περιγράφουν
ένα πολύ ταιριαστό και ερωτευμένο ζευγάρι. Όσοι
γνωρίζουν τον νεαρό επιχειρηματία αναφέρουν
ότι έχει μεγάλη πέραση στον γυναικείο πληθυσμό,
ενώ στο παρελθόν φέρεται πως είχε μια μικρή
σχέση με τη Φελίσια Λαπάτη, λίγο μετά τον χω-
ρισμό της από τον Ηλία Βρεττό. Από τη στιγμή
που γνώρισε τη χρυσή κληρονόμο όμως, όπως
τον έχουν ακούσει να εξομολογείται, έχει βρει την
ιδανική γυναίκα που ονειρευόταν.

ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ

«Οργώνει» τα κοσμικά events 
και μαζεύει ψηφοφόρους
Απέχοντας από την πολιτική περισσότερο από έναν χρόνο, και δηλώνοντας ότι
είναι έτοιμη να ιδρύσει το δικό της κόμμα, η Ραχήλ Μακρή φροντίζει να συν-
δυάζει το τερπνόν μετά του ωφελίμου, δουλειά μαζί με διασκέδαση. Τον τελευταίο
καιρό η ψηλή και καλλίγραμμη πρώην βουλευτής δεν έχει αφήσει επίσημη πρε-
μιέρα θεάτρου που να μην έχει δώσει το «παρών» της, έχει πάει σε αρκετές επι-
δείξεις μόδας, ενώ έχει παρευρεθεί σε πολλά κοσμικά καλέσματα, εισβάλλοντας
δυναμικά και κερδίζοντας τον χώρο τής showbiz που είναι πολυπληθής και λα-
μπερός. Ντυμένη πάντα στην πένα και σικάτη –έχει αναλογίες μοντέλου που τη
βοηθάνε σε αυτό, υπήρξε άλλωστε μοντέλο στα πρώτα βήματα της καριέρας της
πριν λοξοδρομήσει προς την πολιτική–, καταφέρνει να τους εντυπωσιάζει ό-
λους, τόσο με το στυλ της όσο και με τις πολιτικές της απόψεις, κάνοντας πολλούς
με το που τη γνωρίζουν να δηλώνουν πως θα την ψηφίσουν σίγουρα με το που α-
ναγγείλει το κόμμα της. 

Ποιος είναι ο νέος καλλιτέχνης
που αποθεώνει τον Γιάννη Πάριο
Ο Γιάννης Πάριος είναι ένας «μεγάλος» καλλιτέχνης που στηρίζει τους νέ-
ους συναδέλφους του και δη αυτούς που εκτιμάει μουσικά. Ο δημοφιλής τρο-
βαδούρος του έρωτα το αποδεικνύει κιόλας, αφού σε κάθε επίσκεψη του Δη-
μήτρη Περιπάνου στο μουσικό στέκι «Ιερά Οδός» που εμφανίζεται με την
Ελένη Βιτάλη, με το που τον αντιληφθεί τον ανεβάζει επί σκηνής, παραχω-
ρώντας του το μικρόφωνο για να ερμηνεύσει. Όση ώρα ο Γιάννης Πάριος α-
κούει τον πολλά υποσχόμενο τραγουδιστή να ερμηνεύει μεγάλες επιτυχίες
του Παριανού ερμηνευτή, δεν σταματάει να τον απολαμβάνει, να τον χειρο-
κροτεί και να λέει για εκείνον διά μικροφώνου τα πιο τιμητικά λόγια που απο-
τελούν «θησαυρό» για έναν νέο ερμηνευτή.

«Φρέσκο» αμόρε για
την Εριέττα Κούρκουλου

Έναν έντονο καβγά είχαν πριν από λίγες
μέρες η Τάμτα και ο Πάρις Κασιδόκω-
στας, με τα πνεύματα να παραμένουν
ακόμα ιδιαίτερα φουντωμένα. Σύμ-
φωνα με όσα αποκαλύπτουν στην
«Α» αυτοί που φέρεται να έγιναν
μάρτυρες του καβγά τους, το «μπαμ»
έγινε όταν εκείνος δεν της ζήτησε να
τον συνοδεύσει σε μία άκρως οικογενεια-

κή στιγμή. Αν και η οικογένειά του και πιο
συγκεκριμένα η μητέρα του Μαριάνα

Λάτση γνωρίζουν τη σοβαρότητα
της σχέση τους, με τις φήμες να δί-
νουν και να παίρνουν ότι το ζευγάρι
έχει παντρευτεί μυστικά με σύμφω-

νο συμβίωσης, το γεγονός ότι ο επι-
χειρηματίας αρνήθηκε να την πάρει

μαζί του στην τιμητική βραδιά που διορ-

Το παρασκήνιο του τρικούβερτου             

ΜΟΝΟ

ΣΤΗΝ
«Α»
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ΝΕΝΑ ΧΡΟΝΟΠΟΥΛΟΥ
Αγωνίζεται για 
τα δικαιώματα 
τoυ Συλλόγου
Παραπληγικών
Η Νένα Χρονοπούλου διοργάνωσε, το από-
γευμα της Δευτέρας, μια ξεχωριστή εκδήλωση,
θέλοντας να ενισχύσει με όποιον τρόπο μπορεί
τον Πανελλήνιο Σύλλογο Παραπληγικών. Με
αφορμή το βιβλίο της «Αν μιλούσε το αι2ον»
και τις αληθινές μαρτυρίες που αναφέρονται σε
αυτό, έχοντας πάντα στο πλευρό της τον σύζυγό
της Τάσο Μητρόπουλο, κάλεσε τους φίλους
της και τους συνοδοιπόρους της στον αγώνα αυ-
τό που δίνει στο θέατρο Βέμπο. Εκεί πραγματο-
ποιήθηκε ομιλία και συζήτηση με τον νευροψυ-
χολόγο-νευρογλωσσολόγο κ. Καρπαθίου
Εμμ. Χρυσοστόμου με θέμα «Εγκέφαλος και
διαφορές μεταξύ συναισθηματικής - σωματικής
αναπηρίας». Η ηθοποιός συγκίνησε με τα λό-
για αγάπης και τα αληθινά περιστατικά που μοι-
ράστηκε με το κοινό, αλλά και με τον αγώνα που
δίνει όλον αυτόν τον καιρό με το υπουργείο Υ-
γείας για τις εργασιοθεραπείες και λογοθερα-
πείες των παιδιών που έχουν ανάγκη.

γανώθηκε για τα δέκα χρόνια χωρίς τον Νίκο
Κούρκουλο την έκανε να στενοχωρηθεί αλλά
και να θυμώσει πολύ. Κατά τα λεγόμενα των ε-
παϊόντων, η τραγουδίστρια ακούστηκε να εξο-
μολογείται πως ο αγαπημένος της την «άδεια-
σε», κάνοντάς τη να αισθάνεται πολύ άσχημα
που δεν την ήθελε μαζί του σε ένα τόσο σημα-
ντικό γεγονός όπου το «παρών» έδωσε σύσ-
σωμη η οικογένεια, τα παιδιά του αείμνηστου

ηθοποιού τόσο από τον πρώτο του γάμο όσο
και από τη μακροχρόνια σχέση του με τη Μα-
ριάννα Λάτση, αλλά και τα εγγόνια. Αν και
πολλοί ήταν αυτοί που περίμεναν να δουν την
Τάμτα εκεί, στην ουσία δεν απόρησαν, κρίνο-
ντας πως καλά έκανε ο Πάρις αφού η εκδήλω-
ση ήταν καθαρά μόνο για άτομα της οικογένει-
ας Κούρκουλου αλλά και το στενό περιβάλ-
λον του.

             καβγά Τάμτα - Κασιδόκωστα

Ε
νας έρωτας που δεν κατάφερε να
πάρει είδηση κανείς, αφού οι
πρωταγωνιστές αυτού τον χειρί-
στηκαν τόσο σωστά, θέλοντας να
τον προφυλάξουν από τα ΜΜΕ.

Έχοντας και οι δυο τους «καεί» στο παρελ-
θόν με την έκταση που πήρε η προσωπική
τους ζωή, θέλησαν να τον ζήσουν ανενό-
χλητοι και ινκόγκνιτο. 

Πριν από δύο μήνες η Κατερίνα Και-
νούργιου πετούσε στον αέρα της εκπομπής
της κάποιες σπόντες ότι «ναι, κάτι υπάρχει
στη ζωή της», χωρίς όμως να δίνει περισ-
σότερες λεπτομέρειες. Αν και τότε πολλοί έ-
σπευσαν να υποθέσουν βάσει των νυχτερι-
νών της εξόδων με τον πρώην της, εφοπλι-
στή Βασίλη Μιχαήλ, ότι έχουν επανασυν-
δεθεί, η αλήθεια ήταν άλλη και πολύ πιο εν-
διαφέρουσα. 

Λάτρισσα της στρογγυλής θεάς η παρου-
σιάστρια –μην ξεχνάμε ότι στο παρελθόν ή-
ταν ζευγάρι με τον Γιώργο Σαμαρά–, δεν
άργησε να υποκύψει στο στενό μαρκάρισμα
που δέχτηκε από τον Ρομπέρτο. 

Ο Ισπανός τερματοφύλακας, που έκανε τε-
ράστια καριέρα στον Ολυμπιακό, γνώρισε την
Κ. Καινούργιου σε μια βραδινή έξοδο μέσω κοινών φίλων, και έ-
κανε ό,τι άρμοζε σε έναν άντρα που θέλει να βάλει «γκολ» στην καρ-
διά της. Ο έρωτας ήταν αμοιβαίος και δεν άργησε να φουντώσει,
και λίγοι ήταν αυτοί που γνώριζαν και είχαν πάρει όρκο σιωπής να
μη βγει τίποτα προς τα έξω. Σύμφωνα με τις πληροφορίες της «Α»,
ακόμα και σε κάποια νυχτερινά σχήματα που βρέθηκαν να διασκε-
δάσουν, κάθονταν σε διπλανά τραπέζια, ώστε να μην κινήσουν υ-
ποψίες και να τραβήξουν τα βλέμματα πάνω τους. 

Όσο διασκέδαζαν όμως τα βλέμματα της παρουσιάστριας και του
τερματοφύλακα έπαιζαν το δικό τους ερωτικό παιχνίδι. Η σχέση
τους κράτησε δύο μήνες και εκείνος χρειάστηκε πολλές φορές να

έρθει αστραπή στην Ελλάδα από την Ισπανία, όπου έχει πάρει με-
ταγραφή στην Ισπανιόλ. Η απόσταση ήταν ένα πολύ σημαντικό ε-
μπόδιο στη σχέση τους, και κάτι που ενοχλούσε και τους δυο τους
πολύ, αφού ένιωθαν έντονα την έλλειψη ο ένας τους άλλου.

Μόνο που ο φτερωτός θεός είχε άλλα σχέδια για τον Ρομπέρτο,
αφού λίγο μετά τον χωρισμό του από την Κατερίνα Καινούργιου,
που όσοι τον έζησαν από κοντά περιγράφουν πως κόστισε πολύ
στην παρουσιάστρια, του έφερε στον δρόμο του τη μελαχρινή καλ-
λονή και μοντέλο στο επάγγελμα Μισέλ Κάλβο. Ο Ρομπέρτο δεν
κρύβει τον έρωτά του για την αγαπημένη του, κάνοντας μαζί της την
πρώτη τους κοινή δημόσια εμφάνιση στη γιορτή του ΠΣΑΤ.

ΑΠΟ
ΚΛΕΙ
ΣΤΙΚΟΟ κρυφός έρωτας 

του Ρομπέρτο 
με την Καινούργιου
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Μ
ετά από αρκετούς μήνες,
οι εργαζόμενοι του MEGA
έχουν ένα λόγο να πιστεύ-
ουν πως το άλλοτε κραταιό
τηλεοπτικό κανάλι θα συ-

νεχίσει να εκπέμπει. Όχι με την τωρινή του
μορφή, που περιορίζεται μόνο σε επανα-
λήψεις, αλλά με κανονικό ζωντανό πρό-
γραμμα.
Οι δύο βασικοί μέτοχοι, κ.κ. Βαρδινο-
γιάννης και Μπόμπολας, φέρεται να συμφώνησαν στην αύ-
ξηση του μετοχικού κεφαλαίου, προκειμένου το πρόγραμμα να
επιστρέψει στην κανονική μορφή του. Εφόσον βάλουν χρήμα-
τα, θα πάρουν ουσιαστικά τον έλεγχο του καναλιού στα χέρια
τους, αφήνοντας απ’ έξω τον Σταύρο Ψυχάρη, ο οποίος έχει να
αντιμετωπίσει πολύ σοβαρά προβλήματα με τον ΔΟΛ. Στην
ΑΜΚ θα συμμετέχουν και οι Θεοχάρης Φιλιππόπουλος, Δη-
μήτρης Μάρης, οι οποίοι από την πρώτη στιγμή είχαν εκφρά-
σει την επιθυμία να αποκτήσουν μετοχές του μεγάλου καναλιού.
Οι πληροφορίες αναφέρουν πως η Τηλέτυπος κατέθεσε στις πι-

στώτριες τράπεζες σχέδιο διάσωσης που
προβλέπει εισφορά κεφαλαίων της τάξης
των 25-30 εκατ. ευρώ, ρύθμιση ληξιπρό-
θεσμων οφειλών και αναδιάρθρωση δα-
νεισμού. 
Στο μεταξύ, ενώ το «Βήμα» της περασμένης
Κυριακής ανέφερε ρητά ότι αναστέλλεται η
λειτουργία όλων των μέσων του ΔΟΛ, οι
εργαζόμενοι συνεχίζουν να κρατούν όρθιο
τον παλαιότερο δημοσιογραφικό οργανι-

σμό με εθελοντική εργασία. 
Τόσο τα «Νέα» όσο και το «Βήμα» θα κυκλοφορούν στα περί-
πτερα όσο θα υπάρχει διαθέσιμο χαρτί. 
Την Πέμπτη 2 Φεβρουαρίου οι τράπεζες κατέθεσαν αίτημα για
την τοποθέτηση ειδικού διαχειριστή και ο όμιλος οδηγείται σε
σχέδιο ειδικής εκκαθάρισης εν λειτουργία. Η εν λόγω αίτηση θα
συζητηθεί στις 3 Μαρτίου και μένει να διαπιστωθεί αν θα απο-
τρέψει ο Στ. Ψυχάρης τον διορισμό διαχειριστή. Για να συμβεί
κάτι τέτοιο, θα πρέπει να αποδείξει ότι ο ΔΟΛ δεν βρίσκεται σε
οριστική παύση πληρωμών.


Μιλώντας στην κάμερα του
«Ηappy Day», η Σύλβια Δελη-

κούρα έδωσε κουράγιο σε όλες τις γυ-
ναίκες που προσπαθούν να επανέλ-

θουν στα κιλά τους,
μετά από μία εγκυ-
μοσύνη: «Είναι μερι-
κές γυναίκες που
βγαίνουν από το μαι-
ευτήριο και είναι ό-
πως μπήκαν, και είναι
και οι άλλες που πα-
λεύουν να χάσουν τα
κιλά, όπως εγώ. Κάνω
παρέα με την κυτταρί-
τιδα και τη χαλάρω-

ση... Είναι καλές μου φίλες...» Όταν ο άν-
θρωπος είναι ακομπλεξάριστος... 


Καλεσμένος στην εκπομπή της
Σταματίνας Τσιμτσιλή βρέθηκε ο

Μάνος Παπαγιάννης, ο οποίος αποκά-
λυψε το εκπληκτικό πάθημά του: «Εί-
χαμε βγει στη Μύκονο με ένα ζευγάρι,
κάποιους πολύ τρανούς ανθρώπους οι-
κονομικά, και έβγαλα να τους κεράσω.
Φανταζόμουν ότι 300-400 ευρώ θα έ-
φταναν. Πάω να πληρώσω και μου λένε
750 ευρώ! Μου πέσανε τα δόντια! Λέω
“παιδιά με έπιασε κόψιμο! Συγγνώμη,
φεύγω”». Έχει συμβεί σε πολύ κόσμο... 


Με φόρεμα που άφηνε λίγα
πράγματα στη φαντασία, βρέθη-

κε η Κατερίνα Στικούδη στο «Όλα Ξε-
κόλλα» του Θέμου Αναστασιάδη, η ο-
ποία πάντως δεν έ-
δωσε τροφή για νέες
κόντρες: «Τηλεοπτικό
ξεκατίνιασμα με
την  Κατερίνα Και-
νούργιου δεν θα κάνω!
Δεν θα πω τίποτα. Ού-
τε θα υπερασπιστώ
τον εαυτό μου, ούτε θα
αναλύσω. Μπορεί να
δει κάποιος τη συνέ-
ντευξη που έδωσα, τι
είπα και τι δεν είπα!» Την παραδεχόμα-
στε που δεν έδωσε συνέχεια... 


Με την ειλικρίνεια που τον δια-
κρίνει, ο Γιάννης Χατζηγεωργί-

ου σχολίασε πως: «Η αναγνωρισιμότη-
τα μου στέρησε να κάτσω στο τρένο ό-
που θέλω χωρίς να μου μιλήσει κανείς...
Θα ήθελα εκείνη τη στιγμή να εξαφανι-
στεί όλος ο πλανήτης τριγύρω σου, αυ-
τό δεν μπορείς να το καταφέρεις γιατί
θα έρθει κάποιος άνθρωπος να σου μι-
λήσει και είναι πολύ λογικό και ευχάρι-
στο». Το... έσωσε στο τέλος...

ΟΙ ΑΤΑΚΕΣ
ΤΗΣ
ΕΒΔΟΜΑΔΑΣ

• ΜΟΝΟΠΩΛΕΙ το ενδιαφέρον, το «VOICE» τα βράδια Τετάρτης και Πέμπτης, καθώς τα «knock outs» πηγαίνουν ακόμα καλύτερα
από τα «battles», και έτσι η τηλεθέαση του μουσικού talent show αγγίζει το 61,4% στο κοινό 15-24. 

ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΑΚΗ τηλεοπτική σύμπραξη ανακοινώθηκε ανάμεσα στη Wind και τη Vodafone για κοινή κάθοδο στη
συνδρομητική τηλεόραση. Οι δύο εταιρείες κολοσσοί θα επενδύσουν σε μια αγορά, που η Nova και η Cosmote TV έχουν ήδη
1 εκατ. συνδρομητές.

ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΟ comeback για την Ντορέττα Παπαδημητρίου, η οποία ξεκίνησε γυρίσματα για το «Κάνε Παζάρι», ενώ ο
Δημήτρης Αλεξάνδρου διέψευσε πως θα βρίσκεται στο πλευρό της παρουσιάστριας. 

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
Αντωνία 

Μαραγούσια

Έκλεισε ο Σεργουλόπουλος στο YFSF
Ιδιαίτερα ανανεωμένο θα βγει στον αέρα το «Your Face Sounds Familiar» του ΑΝΤ1, τον ερχό-
μενο Απρίλιο. Ο Σταμάτης Φασουλής είναι ο μοναδικός κριτής που θα διατηρήσει τη θέση του, ε-
νώ δίπλα του εκτός συγκλονιστικού απροόπτου θα κάθεται ο Φώτης Σεργουλόπουλος. 
Ο τελευταίος έδωσε τα χέρια με τον σταθμό και επιστρέφει στη μικρή οθόνη μετά από απουσία
σχεδόν ενός έτους, χωρίς το τηλεοπτικό του ταίρι, τη Μαρία Μπακοδήμου. 
Στη θέση του κριτή δεν αποκλείεται να δούμε και τον Κώστα Σπυρόπουλο, τον οποίο βολιδο-
σκοπούν οι άνθρωποι της παραγωγής με στόχο να αποσπάσουν τη θετική του απάντηση. Πά-
ντως, το μεγάλο στοίχημα ακούει στο όνομα Δήμητρα Παπαδοπούλου, η οποία βρέθηκε και πέ-
ρυσι στην κορυφή των προτιμήσεων των ανθρώπων του καναλιού, αλλά αρνήθηκε την πρότα-
ση που της κατατέθηκε. 

Φως στο τούνελ 
για MEGA, αντίστροφη 
μέτρηση στον ΔΟΛ

media
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Σε ρόλο κριτή
και όχι συμπα-

ρουσιάστριας θα
δούμε εκτός απροό-
πτου τη Ναταλία
Γερμανού (φωτ.)
στο «Star Academy» του Epsilon, που α-
ναμένεται να κάνει δυναμικό ξεκίνημα
μέσα στον Μάρτιο, έχοντας σε πρωταγω-
νιστικό ρόλο τους Άννα Βίσση και Νίκο
Καρβέλα. 


Τέλος από το
«La Biri Biri» o

Γιάννης Σπαλιά-
ρας, καθώς μετά
την αλλαγή στη
διάρκεια και την ώ-
ρα της εκπομπής α-
ποφασίστηκε να δοθεί μεγαλύτερη βα-
ρύτητα στην ενημέρωση και αναλαμβά-
νουν δράση οι δημοσιογράφοι Στρατής
Λημνιός και Νάντια Αλεξίου. Άλλωστε,
το γνωστό μοντέλο πλέον θα έχει υπο-
χρεώσεις με το «Survivor» του ΣΚΑΪ.


Ένας πάει, έ-
νας έρχεται

στο Real FM! Μετά
από 10 χρόνια συ-
νεχούς παρουσίας ο
Γιώργος Τράγκας
αποφάσισε να απο-
συρθεί, καθώς δεν ανανέωσε το συμβό-
λαιό του, ενώ ο Πέτρος Κωστόπουλος
εντάχθηκε στο πρόγραμμα του σταθμού
με καθημερινή εκπομπή από τις 15:30
έως τις 17:00. 


Η νέα σειρά της Μυρτώς Κοντοβά
με τίτλο «Γυναίκα μόνη ψάχνει»

δεν θα προβληθεί τη φετινή χρονιά, αλ-
λά μετατίθεται για την επόμενη, προκει-
μένου να μπει στο πρόγραμμα από το ξε-
κίνημα της τηλεοπτικής σεζόν. 


Εντός των ημερών αναμένεται να
βγει στον αέρα το 24ωρο ειδησεο-

γραφικό κανάλι του Ομίλου ΣΚΑΪ, το ο-
ποίο θα μεταδίδεται αρχικά μέσω
internet, Nova και Cosmote TV, και αρ-
γότερα ίσως με κάποιο περιφερειακό κα-
νάλι της Αττικής. 


O πρόεδρος της ΕΡΤ, Διονύσης
Τσακνής, ανακοίνωσε πως πλέον

δεν θα μεταδίδονται ζωντανά οι ομιλίες
της Χρυσής Αυγής και ότι συγκροτείται
υπηρεσιακή επιτροπή, η οποία θα κρίνει
το κατά πόσο το υλικό των μαγνητοσκο-
πήσεων είναι μεταδόσιμο ή όχι.

• ΣΑΡΩΣΕ ΣΤΗΝ ΠΡΕΜΙΕΡΑ Ο ΧΑΤΖΗΝΙΚΟΛΑΟΥ Δυναμικό come back στους πίνακες τηλεθέασης έ-
κανε ο ΑΝΤ1 με το πρώτο δελτίο ειδήσεων του Νίκου Χατζηνικολάου. Ο έμπειρος άνκορμαν κατάφερε με το
«καλημέρα» να αφήσει πίσω του τον Αντώνη Σρόιτερ (Alpha) πετυχαίνοντας 24,1% έναντι 17,6% στο γενικό σύ-
νολο. Αντίθετα, το κανάλι της Κάντζας κράτησε την πρωτιά στο νεανικό κοινό και μάλιστα με μεγάλη διαφορά (σ.σ.
24% έναντι 11,4% του δελτίου ειδήσεων του ΑΝΤ1). Πάντως, με δεδομένο ότι τα νούμερα της πρεμιέρας δεν εί-
ναι ενδεικτικά, αναμένεται μεγάλη μάχη ανάμεσα στα δύο κεντρικά δελτία ειδήσεων που ξεκινούν στις 7 το από-
γευμα. Ο Ν. Χατζηνικολάου, αν και δεν έδειξε ιδιαίτερα αγχωμένος στο πρώτο του δελτίο μετά από χρόνια, στην
αποφώνηση σχολίασε: «Συγχωρήστε μου το άγχος και το τρακ της πρώτης μέρας. Θα βελτιωνόμαστε καθημερινά».

Σ
τις 500.000 έφτασαν οι συνδρομητές της COSMOTE
TV, που συνεχίζει τη δυναμική πορεία της προσφέροντας
ολοκληρωμένο και ποιοτικό τηλεοπτικό πρόγραμμα,

μαζί με προηγμένες διαδραστικές και on the go υπηρεσίες.
«Το 2016, μια χρονιά δύσκολη για την αγορά, η COSMOTE TV
συνέχισε να αναπτύσσεται. Έχοντας ήδη ένα ισχυρό χαρτοφυλάκιο,
επενδύσαμε σε νέο περιεχόμενο και εισάγαμε τεχνολογικά προηγμένες
υπηρεσίες, απαντώντας στην ανάγκη των συνδρομητών μας για
προσωποποιημένη τηλεθέαση.
Το 2017, και καθώς η αγορά ωριμάζει, θα συνεχίσουμε να
εστιάζουμε σε νέες υπηρεσίες και την εμπειρία του πελάτη», είπε
ο executive director της COSMOTE TV, Δημήτρης Μιχαλάκης.
Μέσα στο 2016, η COSMOTE TV εισήγαγε πρώτη την hybrid

τεχνολογία, παρέχοντας
τηλεοπτικές υπηρεσίες νέας
γενιάς. 
Συνδέοντας τον αποκωδικοποιητή
τους στο Internet, οι συνδρομητές
μπορούν να γυρίζουν τον χρόνο
πίσω (COSMOTE Replay TV),
να παρακολουθούν προγράμματα
on demand (COSMOTE Cinema
on Demand & COSMOTE TV
Plus), να κάνουν εγγραφές σε
εξωτερικό σκληρό δίσκο (PVR),

να βλέπουν τηλεόραση
στο smartphone, το
tablet ή το PC/laptop
(COSMOTE TV GO).
Ήδη πάνω από 250.000
συνδρομητές έχουν
μεταβεί στην hybrid
υπηρεσία και συνεχώς
αυξάνονται. 

Xρονιά εμπειρίας
του πελάτη το 2017 
Όπως υποστηρίζουν οι άνθρωποί της, η COSMOTE TV θα
συνεχίσει το 2017 να εμπλουτίζει το πρόγραμμα των κανα-
λιών της, ενώ προγραμματίζει τη διάθεση νέων υπηρεσιών
που θα ενισχύσουν την εμπειρία του πελάτη. 
Μεταξύ άλλων, θα διατεθεί η υπηρεσία multi-room για τους
συνδρομητές μέσω δορυφόρου (δυνατότητα θέασης διαφο-
ρετικών καναλιών σε περισσότερες τηλεοράσεις), ενώ οι υ-
πάρχουσες υπηρεσίες θα εμπλουτιστούν με νέες εφαρμογές
(WiFi connectivity για τους αποκωδικοποιητές COSMOTE
TV, companion device applications για tablets & smart-
phones). 
Επίσης, στο COSMOTE HISTORY έρχονται πολλές νέες πρω-
τότυπες εκπομπές ντοκιμαντέρ παραγωγής COSMOTE TV. 

Μισό εκατομμύριο συνδρομητές
«μετρά» η COSMOTE TV
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Από τη μία ειδήσεις για τρομοκρα-
τικές επιθέσεις από τζιχαντιστές
ζωσμένους με όπλα κι από την άλ-
λη φρικτές εικόνες πολέμου από
το Χαλέπι και τη Ράκα, προπύργια
του Ισλαμικού κράτους στη Συρία,
με τους ίδιους πρωταγωνιστές,
αλλά κυρίως με τραγικούς ήρωες
το πλήθος των ανθρώπων που υ-
ποφέρει και οδηγείται στο θάνατο
με τον πιο φρικτό τρόπο: μαύρη
κουκούλα στο κεφάλι σε ερειπω-
μένο σκηνικό υπό τους ήχους ό-
πλων και βομβαρδισμών.

Συνέντευξη στην Έφη Εγγλεζάκη

Η
φρικαλεότητα και η βιαιότητα
του πολέμου στη Συρία –όπως
και κάθε πολέμου– μεταφέρο-
νται στη μεγάλη οθόνη και στην
ταινία «ISIS Bride» σε σενάριο

και σκηνοθεσία του Ιρανού Morteza Jafari με
την ελπίδα να έμενε μόνο στην οθόνη…

1 Κύριε Jafari, πρόσφατα ολοκληρώθη-
καν τα γυρίσματα της ταινίας «ISIS
Bride». Τι πραγματεύεται η ταινία; Πώς
την εμπνευστήκατε;
«Είναι η ιστορία μιας στιγμής. Ένα απρόσμενο
πέρασμα μιας γυναίκας πάνω σ’ ένα φορείο σε
κάποιο νοσοκομείο. Η ιστορία της έχει λίγες
διαφορές από την ιστορία της ταινίας».

1 Φύγατε από την πατρίδα σας το 2008
καταδιωκόμενος για πολιτικούς λόγους.
Βρήκατε καταφύγιο στη χώρα μας. Πώς
ήταν η υποδοχή σας εδώ και πόσο εύκο-
λη ήταν η προσαρμογή σας;
«Από τους ανθρώπους δεν έχω κανένα παράπονο.
Γενικά, μου φέρθηκαν πολύ φιλικά και κάποιοι α-
πό αυτούς, μπορώ να πω, αδελφικά. Από τη με-
ριά του κράτους… δε χρειάζεται να κάνω κάποιες
παρατηρήσεις, νομίζω. Οι Έλληνες γνωρίζουν πολύ
καλά πόσο αδιάφορο και εχθρικό είναι απέναντι
στον απλό άνθρωπο. Η προσαρμογή μου συνεχί-
ζεται, μιας και δύσκολα αλλάζεις το δέρμα σου.
Ωστόσο, καθίσταται λίγο πιο εύκολη χάρη στη συ-
μπαράσταση φίλων και γνωστών».

1 Στην ταινία αναβιώνει ο εφιάλτης του
πολέμου. Πόσο δύσκολο ήταν αυτό για
εσάς τόσο στη σύλληψη της ιδέας όσο
στη δημιουργία και την υλοποίηση;
«Η σύλληψη δεν είναι δύσκολη –δυστυχώς– για
μένα που μεγάλωσα σε μια εμπόλεμη χώρα και
που λόγω του επαγγέλματός μου παρακολούθη-
σα από κοντά τον πόλεμο. Όσο για την υλοποί-
ηση, ξέρετε, είναι θέμα χρημάτων και, στην πε-
ρίπτωση της ταινίας μου, αποτέλεσμα της ανι-
διοτελούς συμμετοχής πολλών φίλων».

1 Πώς ήταν η διαδικασία των γυρισμάτων;

«Δύσκολη, κουραστική, γεμάτη ένταση και α-
κυρώσεις, αλλά πλούσια σε συναισθήματα και
νέες εμπειρίες. Μετά από επτά μήνες δουλειάς:
σενάριο, πρόβες, είκοσι μέρες γυρισμάτων, μο-
ντάζ και μουσική, καταφέραμε να δούμε τη δου-
λειά μας να ολοκληρώνεται».

1 Πόσο δύσκολο είναι για έναν κινημα-
τογραφικό δημιουργό να γυρίσει μια ται-
νία στην Ελλάδα του σήμερα;
«Είναι πολύ δύσκολο και μάλιστα αυτόν τον και-
ρό που η χώρα αντιμετωπίζει τεράστια οικονο-
μικά προβλήματα. Το κράτος δεν διαθέτει πό-
ρους για την τέχνη».

1 Υπήρξε κάποιου είδους χρηματοδότη-
ση και στήριξη από το ελληνικό κράτος
ή άλλους εγχώριους φορείς;

«Καμία απολύτως. Όπως ανέφερα και προηγου-
μένως, η ταινία πραγματοποιήθηκε χάρη στην α-
νιδιοτελή συμμετοχή φίλων».

1 Στην ταινία συμμετείχαν Έλληνες ηθο-
ποιοί. Πώς ήταν η συνεργασία μαζί τους;
«Η συνεργασία με τους συνδημιουργούς αποτε-
λεί μια άλλη εκδοχή της γέννησης. Πόνος, δά-
κρυα, φόβος, κούραση που καταλήγουν σε α-
νείπωτη χαρά».

1 Επίσης, συμμετείχαν δεκάδες κομπάρ-
σοι, πραγματικοί πρόσφυγες… Τι σας είπαν;
«Για πολλούς από αυτούς ήταν σαν να ξύνεις μια
πληγή που έχει αρχίσει να κλείνει».

1 Ξεκινήσατε να εργάζεστε ως δημοσιο-
γράφος καλύπτοντας γεγονότα στη χώ-

ρα σας και σε εμπόλεμες περιοχές στη
Μέση Ανατολή και καταλήξατε να δημι-
ουργήσετε ντοκιμαντέρ. Τι είναι το ντο-
κιμαντέρ για εσάς;
«Μια προσπάθεια να αποτυπώσω την αλήθεια,
όπως την αντιλαμβάνομαι μέσα από τις αισθή-
σεις μου, γνωρίζοντας πάντα ότι ακόμη και η πιο
ειλικρινής προσπάθεια είναι υποκειμενική».

1 Στη συνέχεια, δημιουργήσατε ταινίες
μικρού και –πλέον– μεγάλου μήκους. Τι
διαφορετικό πιστεύετε ότι προσφέρει μια
ταινία από το ντοκιμαντέρ;
«Η ταινία είναι πιο ελεύθερη και σου δίνει το
δικαίωμα να παρουσιάσεις αυτό ακριβώς που
θέλεις χρησιμοποιώντας ό,τι υλικό θέλεις».

1Έχετε στο ενεργητικό σας, ήδη, περίπου
37 ντοκιμαντέρ και ταινίες μικρού μήκους
με θέμα τους πρόσφυγες και τις περιπέτει-
ές τους. Πέρα από το να αναδείξετε την
τραγική πραγματικότητα του πολέμου και
τον δύσκολο δρόμο της προσφυγιάς, ποια
άλλα θέματα παρουσιάζετε και ποιος εί-
ναι ο απώτερος στόχος σαν δημιουργός;
«Είναι αλήθεια ότι τα ντοκιμαντέρ αλλά και η ται-
νία που έκανα στην Ελλάδα έχουν να κάνουν με το
προσφυγικό. Αλλά ο καθένας αναπαράγει την
πραγματικότητα την οποία βιώνει και είναι αδύ-
νατον να κάνει κάτι από το μηδέν. Ο απώτερος
στόχος μου είναι τόσο μακρινός που αποφεύγω
ακόμη και να τον σκέφτομαι».

1 Τι πιστεύετε ότι μπορεί και πρέπει να
προσφέρει ένας δημιουργός και άνθρω-
πος της τέχνης στην κοινωνία;
«Τη γνώμη του...»

1 Διαμένετε στη Θεσσαλονίκη. Γιατί ε-
κεί και όχι στην Αθήνα;
«Γιατί αγαπάω την πόλη και τους ανθρώπους της».

1 Ποια είναι τα μελλοντικά σας σχέδια;
«Δουλεύω πάνω σε δύο νέα σενάρια. Ελπίζω κά-
ποιο από αυτά να καταφέρω να το κάνω ταινία».

1 Κάντε μια ευχή...
«ΟΧΙ ΠΟΛΕΜΟΣ!»

• Ο Ιρανός σκηνοθέτης Morteza Jafari μιλά στην «Α» για την ταινία «ISIS
Bride» που μεταφέρει στη μεγάλη οθόνη τη φρικαλεότητα του εμφυλίου στη Συρία

Η «Νύφη του ISIS» 
φωνάζει «όχι πόλεμος»
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

MORTEZA
JAFARI

O Morteza Jafari ζει και δημιουργεί τα τελευταία οκτώ χρόνια
στη Θεσσαλονίκη. Γεννήθηκε στην Τεχεράνη το 1975. Σπούδα-
σε στη Σχολή Καλών Τεχνών της Τεχεράνης, όπου εκεί έκανε
μάστερ σκηνοθεσίας. Η επαγγελματική του πορεία ξεκίνησε ό-
ντας δημοσιογράφος στο Ιράν στο Πρακτορείο Ειδήσεων της Ι-
σλαμικής Δημοκρατίας του ΙΡΑΝ (IRNA) και συνέχισε την κα-
ριέρα του ως σκηνοθέτης, καλύπτοντας γεγονότα στη χώρα του
και στη Μέση Ανατολή. 
Το 2001 κάλυψε τη στρατιωτική παρουσία των ΗΠΑ στο Αφγα-
νιστάν, το 2003 την εισβολή των ΗΠΑ στο Ιράκ και το 2006 τη
στρατιωτική παρουσία του Ισραήλ στο Λίβανο. Επίσης, δίδαξε
στη Σχολή Καλών Τεχνών της Τεχεράνης. Η φιλμογραφία του
περιλαμβάνει 34 ταινίες μικρού μήκους και 3 ντοκιμαντέρ. 

Από δημοσιογράφος σκηνοθέτης


«ΤΟ ΚΡΑΤΟΣ ΔΕΝ
ΔΙΑΘΕΤΕΙ ΠΟΡΟΥΣ

ΓΙΑ ΤΗΝ ΤΕΧΝΗ»
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H
ποιήτρια του έρωτα σε μια ε-
ποχή που οι πόρτες για τους
λογοτέχνες είναι πια «ερμητι-
κά κλειστές», όπως η ίδια μας
λέει. Η ευαίσθητη, τρυφερή,

μελαγχολική πένα της αγγίζει πτυχές κρυμ-
μένες στους πολλούς. Πριν περίπου δύο
χρόνια η «Α» είχε φιλοξενήσει τη Νίκη Τα-
γκάλου, με την ευκαιρία της έκδοσης του βι-
βλίου της «30 Ημέρες», ένα βιβλίο που αγα-
πήθηκε πάρα πολύ. Σήμερα τη φιλοξενού-
με με αφορμή τη βράβευσή της από την
International Art Academy, η οποία μάλι-
στα την ανακήρυξε επίτιμο μέλος της, για να
μας πει πώς αισθάνεται μετά από αυτό, πώς
νιώθει στο… χειροκρότημα. Ναι, χαρά, αλλά
το μόνο που θέλει είναι να παραμείνει «η Νί-
κη που διαβάζουν…». 

• Πότε εκδόθηκε το πρώτο σας βιβλίο;
«To πρώτο ήταν η συλλογή “Mάχη Ερώτων”, το
έτος 2012, το οποίο ήταν σε μορφή e-book. To
συγκεκριμένο μεταφράστηκε στα Αγγλικά και κυ-
κλοφόρησε και σε πολλές χώρες. Το πρώτο έντυ-
πο ήταν η συλλογή “Επανάσταση Σιωπής” την α-
μέσως επόμενη χρονιά».

• Πόσα και ποια βιβλία σας έχουν εκδο-
θεί μέχρι τώρα;
«Mάχη Ερώτων / Lovers Battle, 2012, Ψυχές α-
πό Μολύβι, 2013, Επανάσταση Σιωπής, 2013,
Το Κορμί της Λύπης, 2014, 30 Ημέρες, 2015».

• Δεδομένων των τιμητικών διακρίσε-
ων σας στο εξωτερικό, πείτε μας πόσο αυ-
τό βοηθάει έναν άνθρωπο των γραμμά-
των σήμερα;
«Στην Ελλάδα τού σήμερα θεωρώ πως τίποτα δεν
βοηθάει, όσο κι αν ακούγεται απαισιόδοξο αυτό.
Για μένα μια τιμητική διάκριση είναι μια ηθική ι-
κανοποίηση και αν μη τι άλλο, δύναμη για να
συνεχίσω».
• Μιλήστε μας για το πρόσφατο διεθνές
βραβείο που πήρατε. το περιμένατε;
«Τιμήθηκα με το Βραβείο ΕΥΡΙΠΙΔΗΣ στον 2ο
Παγκόσμιο Διαγωνισμό Ποίησης “Κ.Π.ΚΑΒΑ-
ΦΗΣ” 2016, στην International Art Academy.
H αλήθεια είναι πως το περίμενα… Πίστευα πολύ
στη συλλογή που ήταν υποψήφια “To Aποτρό-
παιο Έγκλημα” με κυρίαρχο το ομώνυμο ποίημα,
το οποίο μπορούν οι αναγνώστες να το αναζητή-
σουν στο youtube  με απαγγελία δική μου».

• Η ακαδημία σάς ανακήρυξε επίτιμο μέ-
λος της. Είναι μόνο τιμητικός ο τίτλος, ή
εμπεριέχει και άλλες πρακτικές παραμέ-
τρους που βοηθούν στην αναγνωρισιμό-
τητά σας ως ποιήτριας διεθνώς;
«Ο τίτλος είναι τιμητικός. Δεν εμπεριέχει άλλες
πρακτικές παραμέτρους. Εμπεριέχει όμως τη διε-
θνή αναγνωρισιμότητα κάθε μέλους, αφού η
International Art Academy είναι η μεγαλύτερη
διεθνής Ακαδημαϊκή Κοινότητα στον Κόσμο και

τα μέλη της είναι αποκλειστικά βραβευμένοι και
καταξιωμένοι δημιουργοί!»

• Ο έρωτας υπάρχει διάχυτος στην ποίη-
σή σας. το θεωρείτε κυρίαρχο στοιχείο
στη ζωή μας;
«Θα διευρύνω λίγο τη λέξη έρωτας και θα μιλή-
σω για την “προσωπική ζωή”, η οποία όντως θε-
ωρώ πως είναι ό,τι σημαντικότερο μετά την υ-
γεία. Εάν έχουμε ισορροπημένη και ευτυχισμένη
προσωπική ζωή, μπορούμε να τα αντιμετωπί-
σουμε όλα. Εάν έχουμε γύρω μας μόνο ανθρώ-
πους που μας αγαπούν είναι ευλογία».
• Θα μπορούσατε να μας αναφέρετε κά-
ποιους ποιητές που θαυμάζετε;
«Θα σας αναφέρω τους πιο αγαπημένους μου,
με φόβο πάντα, να παραλείψω κάποιον: Λειβα-
δίτη, Ελύτη, Βρεττάκο, Γώγου, A.Sexton,
Α.Artaud. Αυτό φυσικά δεν σημαίνει ότι δεν πα-
ρακολουθώ και αξιόλογους σύγχρονους ποιητές.
Ευτυχώς υπάρχουν».

• Θεωρείτε ότι οι τέχνες και τα γράμμα-
τα βοηθούν τον απλό πολίτη σήμερα να
βιώσει πιο ανθρώπινα τα προβλήματά
του, δεδομένης της κρίσης που αντιμετω-
πίζει στην καθημερινότητά του;
«Κακά τα ψέματα, θα ήταν πολύ υπεροπτικό να
πω ναι, τη στιγμή που δίπλα μας υπάρχουν άν-
θρωποι που δεν έχουν να φάνε, άνθρωποι που
χάνουν τις δουλειές τους και χάνουν τα πάντα.
Πώς θα πεις σε αυτούς του ανθρώπους να δια-
βάσουν ένα βιβλίο; Bιώνουμε μια πολύ σκληρή
πραγματικότητα και δεν μπορώ να μιλήσω μόνο
για τους ανθρώπους που έχουν την άνεση να πα-
ρακολουθούν τα πολιτιστικά δρώμενα».

• ακούμε συχνά φωνές που αναφέρο-
νται στην έλλειψη παρουσίας και δια-
μαρτυρίας του πνευματικού κόσμου σε
σχέση με τη νέα μορφή αποικιοκρατίας
που επιβάλλεται στη χώρα μας. ςυμφω-
νείτε με αυτή την προσέγγιση;
«Όχι, δεν συμφωνώ. Εγώ βλέπω γενικά ανθρώ-
πους όλων των τεχνών να βγαίνουν στην τηλεό-
ραση –η οποία είναι από τα πιο σημαντικά μέ-
σα– και να διαμαρτύρονται έντονα και απροκά-
λυπτα.  Θεωρείτε ότι αυτά όλα κάνουν κάτι σή-
μερα;

• Θα μπορούσαν οι άνθρωποι των γραμ-
μάτων και των τεχνών να πρωτοστατή-
σουν διεθνώς σε έναν αγώνα σεβασμού
των ανθρωπίνων δικαιωμάτων;
«Οι άνθρωποι των γραμμάτων και των τεχνών θα
μπορούσαν πολλά να κάνουν εάν είχαν και την
κατάλληλη υποστήριξη από τους πλέον κατάλ-
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ςΥνΕντΕΥΞΗ
νΙΚΗ

ταΓΚαλΟΥ


Η INTERNATIONAL ART ACADEMY αναΚΗΡΥ-
ΞΕ τΗν ΠΟΙΗτΡΙα τΟΥ ΕΡωτα, νΙΚΗ ταΓΚα-

λΟΥ, ΕΠΙτΙΜΟ ΜΕλΟς τΗς ΜΕτα τΗ ΒΡαΒΕΥςΗ
τΗς

με την Καίτη ΝικολοπούλουΙχνηλατωντας…Ιχνηλατωντας…Ιχνηλατωντας…

«Οι πόρτες για τους λογοτέχνες
είναι πια ερμητικά κλειστές»
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ληλους και αρμόδιους.
Ένας κούκος μόνος του
δεν φέρνει την άνοιξη,
και μην ξεχνάμε ότι αυ-
τοί οι άνθρωποι των Τε-
χνών στην Ελλάδα τού
σήμερα δυσκολεύονται
πολύ να προάγουν το ί-
διο τους το έργο. Στον
χώρο του βιβλίου συ-
γκεκριμένα μένουν
στην αφάνεια πολλά
συγγραφικά ταλέντα
γιατί δυσκολεύονται
να εκδώσουν, αλλά
και εμείς που εκδί-
δουμε δυσκολευό-
μαστε μετέπειτα στη
διαφήμιση και στην
προώθηση του έρ-
γου μας. Οι περισσότερες πόρτες τώρα
πια, δυστυχώς, είναι ερμητικά κλειστές και χρει-
άζονται πολλά περισσότερα από ένα ταλέντο».

• Είστε κατ’ εξοχήν
ποιήτρια του έρωτα, ή
είναι πολύ νωρίς για
τέτοιες ταυτότητες;
«Η αλήθεια είναι πως δεν
μου αρέσουν οι ταυτότητες
και οι χαρακτηρισμοί. Υ-
πάρχουν πολλοί ποιητές και
ποιήτριες που τους αποκα-
λούν ή αυτοαποκαλούνται έ-
τσι. Εγώ θέλω απλά να είμαι
η Νίκη που διαβάζουν…»

• Τι ετοιμάζετε στο άμε-
σο μέλλον;
«Μέσα στο 2017 θα κυκλοφο-
ρήσει μια ανθολογία με τον τίτ-
λο “Oι Καταραμένοι”, με ποιή-
ματα Ελλήνων και ξένων ποιη-
τών και με δικές μου μεταφρά-
σεις και μια ποιητική συλλογή.

Όλα από τις εκδόσεις Πηγή όπως και τα τρία τε-
λευταία μου βιβλία».

ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 4/5 ΦΕΒΡOYAΡΙΟΥ 2017
www.iapopsi.gr Η ΑΠΟΨΗ | 39


«ΚΑΙ ΔΕΝ ΕΙΝΑΙ ΠΟΥ ΔΕΝ ΕΡΧΕΣΑΙ ΠΟΤΕ, 
ΕΙΝΑΙ ΠΟΥ ΑΚΟΜΑ ΕΛΠΙΖΩ…»

Ρεαλιστικό θέατρο ή σύγχρονη ηθογραφία, θέατρο επικαιρότητας ή κοινωνικής δια-
μαρτυρίας, πολιτικό θέατρο, τι από όλα; Τίποτε από αυτά δεν προσιδιάζει στο τελευ-
ταίο πόνημα των Θ. Παπαθανασίου - Μιχ. Ρέππα «Δεύτερη φωνή» στο θεάτρο Α-
ποθήκη σε σκηνοθεσία Κωνσταντίνου Μαρκουλάκη. Προσπάθεια απλά να απο-
δοθούν τα του Καίσαρος τω Καίσαρι, να τεθούν τα δάκτυλα επί των τύπων των ή-

λων για την κακοδαιμονία του «τέρατος» που
λέγεται Ελλάδα και η οποία λίγο-πολύ τρέφεται
από τα σπλάχνα του παραδοσιακού μοντέλου
της «αγίας», όσο και ανίερης, παραδοσιακής οι-
κογένειας, τις ατελείς και μαραζωμένες ιδεολο-
γικές αναφορές, τους παροξυσμούς αίολων, ευ-
φάνταστων οραμάτων, τους καμποτινιμούς των
επιτήδειων και από άλλα τινά.

Απάνθισμα σχημάτων τυπικών κλισέ με ξεπερασμένη ισχύ, όπως «η γενιά του Πο-
λυτεχνείου» (ζήτημα που κρίνεται σιωπηρά στη συνείδηση του καθενός και ενοχλεί
πλέον ακόμα και ως άκουσμα), η επίκληση της μικροαστικής(;) δίνης στην οποία
βυθίζεται μια μωροφιλόδοξη, υπερκινητική μητέρα, η οποία επιθυμεί να μετακυλίσει
τα απωθημένα μιας ολόκληρης ζωής στην κόρη της μέσω της συμμετοχής σε τηλεο-
πτικά σώου (προφανώς επιδιώκει έναν απογαλακτισμό από τον μικροαστισμό αντί να
υποκύπτει σε αυτόν), ένας έκφρων γιος, κάτι σαν «επαναστάτης χωρίς αιτία», ο ο-
ποίος, αν και στρατολογημένος στους κόλπους των νεοναζί, καταφεύγει σε ένα μονό-
λογο που μόνο σε εθνικοφροσύνη δεν παραπέμπει, αλλά και ποιητικοειδείς απερα-
ντολογίες που «χάσκουν» σε σχέση με τον πεζό, συχνά ωμό, ρεαλισμό των διαλό-
γων, στην προσπάθεια να προσδώσουν εκτόπισμα σε χαρακτήρες διάτρητους δρα-
ματουργικά και χωρίς σκηνική ενάργεια και συμμετρία, όλα αυτά και άλλα συνθέ-
τουν ένα σύνολο στείρα περιγραφικό, μια οριζόντια σεκάνς εικόνων τεχνικής copy-
paste. Eπιπλέον, σύμβολα που επιστρατεύονται να «φωτίσουν» τα νοσηρά αίτια και αι-
τιατά ενός μικρόκοσμου που –κατά τους δημιουργούς– πρέπει να διαλυθεί εις τα εξ ων
συνετέθη και, εν ανάγκη, να απαλειφθεί (ο χωλαίνων αθεράπευτα ιδεολόγος πατέρας
καθώς και ένα μωρό με σύνδρομο Down που αίφνης πεθαίνει λύνοντας τον γόρδιο
δεσμό της γενικής δυσμένειας), παρά το δάνειο «ιψενικό» τους υπόβαθρο, ως λει-
τουργικότητα, αποσυμπιέζονται χωρίς βραδυφλεγή εξελιξιμότητα. Και, συν τοις άλ-
λοις, διαβάζουμε στο πρόγραμμα περί «αμερικάνικου ονείρου». Ακόμη ένα κλισέ ολ-
κής! Ποιος άραγε τη σήμερον ημέρα διαθέτει το ψυχικό σθένος να ανακαλέσει στη
μνήμη του ή να αναφερθεί στη διεκδίκηση ενός αξιοβίωτου βίου με τον ξεπερασμένο
όρο... «American dream»; Ομφαλοσκοπική προσέγγιση που πόρρω απέχει από τις
φλέγουσες ανάγκες του κοινού και τα επιτα-
κτικά εναγώνια ερωτήματά του για μια ανατο-
μική θεώρηση ουσίας της σύγχρονης κοινω-
νικοπολιτικής πραγματικότητας και «συμπτώ-
ματα αντενδείξεων» από τη χρόνια υπερέκθε-
ση σε καλλιτεχνικές επιλογές εν πολλοίς ξε-
περασμένες, αποδεικνύουν ότι οι δύο δημι-
ουργοί εδώ περιχαρακώνονται και ως θεμα-
τολογία και ως γραφή.
Οι ηθοποιοί (Νένα Μεντή, Γιώργος Ζιόβας,
Δανάη Σκιάδη, Κωνσταντίνος Γαβαλάς,
Γιώργος Κατσής) άλλοτε συμπιέζονται και
άλλοτε εξωθούνται στο «κενό αέρος» μιας σκη-
νικής αμηχανίας προερχόμενης από τις διο-
γκωμένες ανισομέρειες του έργου και των χα-
ρακτήρων του, ενώ πιο συμπαγής στο κάδρο
της όλης τυπολογίας αλλά και ως απόδοση α-
ποδεικνύεται ο ρόλος του ατζέντη από τον Δη-
μήτρη Σαμόλη. Τέλος, η σκηνική δημιουρ-
γία (Αθανασία Σμαραγδή) σε πλαίσιο αι-
σθητικής μπετόν «πανωσηκώματος» δίνει,
τουλάχιστον, ένα ενδιαφέρον στίγμα ρεαλι-
στικής καταγραφής με έξοδο και προοπτική
σε έναν digital ουρανό πάνω από το άναρχο
και γκρίζο της πραγματικότητας.

«Δεύτερη φωνή»:
Καταγραφή
copy-paste

ΚΡΙΤΙΚΗ ΘΕΑΤΡΟΥ: 
Γιώργος 
Παπαγιαννάκης

▶ INFO
«Δεύτερη φωνή»
Θέατρο Αποθήκη 
(Σαρρή 40, Ψυρρή, 
τηλ.: 210-3253153)
Κείμενο: Θανάσης Παπαθανα-
σίου, Μιχάλης Ρέππας
Σκηνοθεσία: Κωνσταντίνος
Μαρκουλάκης
Σκηνικά: Αθανασία Σμαραγδή
Κοστούμια: Ιωάννα Τσάμη
Μουσική: Γιάννης Χριστοδου-
λόπουλος
Βοηθοί σκηνοθέτη: Μανώλης
Δούνιας, Έλενα Σκουλά
Πρωταγωνιστούν: Νένα Μεντή,
Δανάη Σκιάδη, Γιώργος Ζιό-
βας, Κωνσταντίνος Γαβαλάς,
Δημήτρης Σαμόλης, Γιώργος
Κατσής
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